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 آشفتگی و نابسامانی 
در چرخه آب

روند صعودی قیمت روند صعودی قیمت 
 کالاهای اساسی ادامه دارد کالاهای اساسی ادامه دارد

خبر خوش 
درباره عیدی 
بازنشستگان

 استاندار کرمان:

 کمترین کار برای هنر 
شهرستان های کرمان 

ثبت ملی آنها است
استاندار کرمان گفت: وقتی به این پنج شهرستان کرمان، راور، 
قلعه گنج، شهربابک و راین می رویم هنرهای شان به وضوح به 
چشم می آید و کمترین کار ثبت ملی این شهرستان ها است.

علی زینی وند در نشست پنجمین شورای راهبردی انتخاب 
شهرها و روستاهای ملی صنایع دستی بیان کرد:امیدواریم 
امروز با دفاع خوبی که از شهرهای کاندید می شود حتما به 
نتیجه ای برسیم زیرا وقتی به این پنج شهرستان می رویم 
هنرهای شان به وضوح به چشم می اید و کمترین کار ثبت 
ملی این شهرستان ها است.او افزود:تاریخ کرمان کهن و با 
عظمت بخش اعظمی از هویت ایران ما است و امروز هر جا از 
کتب تاریخی و روایتگری تاریخدانان را در هر جا مشاهده کنیم 
حتما نشانی از ایران می بینیم.زینی وند ادامه داد:اقدامات مرکز 
کرمان شناسی بسیار خوب است گرچه ظرفیت  کرمان بیش 
از این ها هست؛ همچنین در همه مقاطع تاریخی کرمانی ها 

نقش عظیمی در رقم زدن افتخارات این تاریخ دارند.

ساخت سد بدون مجوزی که »تمدن جیرفت« را نابود خواهد کرد

تعطیلی ۶ شرکت حمل و نقل کالا 
در ۳ شهرستان جنوبی کرمان

توزیع روزانه ۷ هزار تن
 مرغ در کشور

تفویض اختیارات 
صنایع دستی 

به ادارات استانی

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان:

مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشتی گفت: روزانه ۶ هزار 
و 500 تا 7 هزار تن مرغ در سطح کشور توزیع می شود و 

کمبودی در بازار نیست.
به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از باشگاه خبرنگاران 

جوان، حبیب اسدالله نژاد گفت: با توجه به شرایط مساعد 
تولید، مشکلی در تامین مرغ مورد نیاز نداریم.

معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی از تفویض بخشی از اختیارات حوزه 

صنایع دستی و هنرهاي سنتي به ادارات کل استان های 
کشور خبر داد و گفت:»این تفویض اختیارات با هدف 

تمرکززادیی و تسهیل گری انجام شده است.«

رییس سازمان حفاظت 
محیط زیست در سفر به کرمان 

دغدغه مردم در 
پروژه انتقال آب هلیل 

برطرف می شود

لی  ی عا ا ر شو
هنگی  هما

اقتصادی سران قوا با هدف جلوگیری 
از افزایش قیمت مواد غذایی و تحمیل 
هزینه بیشتر به سبد خانوارهای کم درآمد 
و دهک های پایین، اجرای قانون مالیات 
بر ارزش افزوده برای اقلام خوراکی را 
منتفی کرد.جلسه شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی سران قوا صبح امروز )جمعه ۶ 
اسفند( با حضور آیت الله رئیسی رئیس 
جمهور، محمد باقر قالیباف رئیس مجلس، 
حجت الاسلام اژه ای رئیس قوه قضائیه 
برگزار شد. بر اساس مصوبات شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی سران قوا، اجرای قانون 
مالیات بر ارزش افزوده برای اقلام خوراکی 
منتفی شد. در این جلسه تصمیم گرفته 
شد عیدی بازنشستگان سریع و به موقع 

پرداخت شود. 

صفحه۳ را 
بخوانید

بازار مسکن 
تا یک سال دیگر 

آرام است
یک کارشناس 
بازار مســکن با 

بیان اینکه پروژه نهضت ملی مسکن تاثیر 
چندانی بر روند کلی بازار ایجاد نمی کند 
گفت: از آبان سال گذشته نرخ رشد ماهیانه 
قیمت خانه در شهر تهران 1.5 درصد بوده 
که به نصف تورم عمومی رسیده، در واقع 
قیمت اسمی مسکن کاهش یافته و انتظار 
داریم این روند حداقل تا یک ســال آینده 
ادامه پیدا کند.مهدی سلطان محمدی در 
گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: از آبان ماه سال 
گذشته به این طرف بازار مسکن وارد یک 
روند افزایش آرام ولی مستمر شده و میزان 
نرخ رشد قیمت آن از تورم کمتر بوده است. 
به طور متوســط از حدود یک سال و نیم 
گذشته قیمت مسکن در شهر تهران هر ماه 
1.5 درصد افزایش یافته در حالی که تورم 
عمومی و افزایش قیمت مصالح ساختمانی 
بین ۲.5 تا ۳ درصد بوده است؛ یعنی حدود 

دو برابر افزایش قیمت مسکن.
وی افزود: وضعیتی که هم اکنون در بازار 
مسکن وجود دارد معمولا در دوره رکودی 
مسکن اتفاق می افتد. در این مدت حباب 

دوره رونق به طور آرام تخلیه می شود.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

دستکاری نسنجیده و ساخت و سازهای ژرف  اندیشی نشده به ویژه در اقلیم 
گرمسیر، می  تواند به آشفتگی و نابسامانی در چرخه  آب و دیگر مواد بیانجامد 
و به جریان زندگی گزند برساند.هستی و زندگی با حرکت جوهری مفهوم می  
یابد و چرخه  های آب و مواد بخشی از این حرکت جوهری است.دستکاری در 
 چرخه آب، آشفتگی و نابسامانی در زندگی و تمدن سرزمین را به دنبال دارد.

بومی  آب،مردم  انتقال  و  سدسازی  با  آب  سازه  ا ی  مدیریت 
را  کشور  سراسر  در  غنی  فرهنگ   با  خوراک  مولد  و  متمدن 
است. کرده  آوارگی  و  پدری  سرزمین  کردن  رها  از   ناگزیر 

بسیاری ناگزیر از حاشیه نشینی و پرداختن به کارهای نامولد و بی ارزش در حلبی 
 آبادهای شهری شدند.
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روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان

آگهی مناقصه عمومی  یک مرحله ای 
مناقصات واگذاری امور حمل و نقل ) بلوک 1 تا 6 (

شناسه اگهی:128۳۷05

دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار

مناقصات واگذاری امور حمل و نقل ) بلوک 1 تا 6 (موضوع مناقصه

دریافت اسناد : 
الف(سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت 
www.setadiran.ir

ب( پایگاه ملی مناقصات   
    http://iets .mporg.ir

)صرفاً جهت مشاهده(

برآورد یکساله  و تضامین شرکت
 در مناقصه )ریال(

شماره مناقصه مبلغ تضمین شرکت در مناقصهبرآورد یکساله )ریال(شرح

85.517.806.0804.275.890.304150/24/12/1400بلوک 1

47.928.235.5182.396.411.776151/24/12/1400بلوک 2

68.563.034.4003.428.151.720152/24/12/1400بلوک 3

74.118.127.4403.705.906.372153/24/12/1400بلوک4

94.715.796.0004.735.789.800154/24/12/1400بلوک 5

47.000.960.0262.350.048.001155/24/12/1400بلوک 6

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14:30 روز چهارشنبه مورخ 1400/12/11دریافت اسناد

تا ساعت 14:30روز دوشنبه  مورخ 1400/12/23آخرین مهلت بارگزاری اسناد و پیشنهادها در سامانه ستاد ایران

از ساعت 11 روز سه شنبه مورخ 1400/12/24بازگشایی پیشنهادها

ضمناً جلسه توجیهی در ساعت 10:00 روز دوشنبه  مورخ 1400/12/16 در محل مدیریت پشتیبانی دانشگاه برگزار خواهد شد.

محل تسلیم فقط پاکت الف ) تضمین شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

)هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

آب جارو نیست
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امام جمعه کرمان: در انتخاب معلم 
نباید دنبال افراد جناحی بود

نماینده ولی فقیه و امام جمعه کرمان بهره گیری از معلمان فرهیخته را 
وظیفه سنگینی خواند و گفت: آموزش و پرورش برای تربیت دانش آموزان 

معلمان لایق و شایسته می خواهد و نباید دنبال افراد جناحی باشد.
حجت الاسلام و المسلمین حسن علیدادی سلیمانی در خطبه های نماز 
جمعه این هفته شهر کرمان در مصلی امام علی)ع( افزود:روزی کسانی می 
خواستند سند ۲۰۳۰ را در کشور اجرا کنند و باید مراقب نفوذ دشمن در 
تمامی عرصه های کشور باشیم.به گفته او این سودجویان و افراد نفوذی 
هیچگاه دست از اهداف خود برنخواهند داشت و این ما هستیم که با برنامه 
ریزی دقیق از  تکرار این موارد باید پیشگیری کنیم.او تاکید کرد:امسال در 
برگزاری جشنواره  فیلم فجر دیدیم چطور قلب میلیون ها ایرانی را شکستند؛ 
باید مراقب افراد نفوذی باشیم که افکار خود را بر جامعه القا نکنند.امام جمعه 
کرمان همچنین با اشاره به گرامیداشت روز امورتربیتی تصریح کرد:تربیت 
اسلامی سه ضلع دارد؛ نخست پدر و مادر، دوم معلم که باید الگویی در همه 
زمینه باشد و سومین ضلع محتواست.او اظهار داشت:پدر و مادر در خانه و 
معلم و مربیان تربیتی در جامعه و مدرسه، تاثیرگذارترین افراد تشکیل دهنده 
شیوه ارتباط و تربیت فرزندان محسوب می شوند.حجت الاسلام علیدادی 
سلیمانی همچنین با تبریک فرا رسیدن بعثت پیامبر اسلام )ص( افزود: این 
رخداد برای همیشه اسلام را در درجه بالا قرار و به جاهلیت پایان داد، برنامه 
های پیامبر توانست جاهلیت را از جامعه بزداید و مبعث آغاز سرازیر شدن 
نعمت های الهی بر بشریت بود.امام جمعه کرمان گفت:جابه جایی جایگاه 
ارزش ها و ضدارزش ها یکی از نشانه های بروز جاهلیت است و اکنون 

درجهان شاهد آشکار شدن جاهلیت مدرن هستیم.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
جنوب استان کرمان خبر داد:

 تعطیلی ۶ شرکت حمل و نقل کالا 
در ۳ شهرستان جنوبی کرمان

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای  
جنوب استان گفت:در اجرای طرح تشدید 
نظارت بر شرکت های حمل و نقل در 
جنوب استان ۶ شرکت حمل ونقل کالا به 
علت رعایت نکردن ضوابط و قوانین حمل 
و نقل به قطع خدمات و تعطیلی شرکت در 

کمیسیون ماه ۱۲ محکوم شدند.
مجتبی محمودی افزود:در حال حاضر در اوج حمل و نقل محصولات 
کشاورزی با استفاده از ناوگان جاده ای به مقاصد هدف هستیم،حجم زیادی 
از محصولات کشاورزی جنوب استان کرمان سالانه از طریق جاده، حمل 
می شود به طوری که در زمان پیک بار روزانه بیش از ۲هزار بارنامه حمل 

محصولات کشاورزی توسط شرکت های حمل و نقل صادر می شود.
او بیان کرد:جنوب کرمان رتبه نخست بار خروجی از مبدا را در سطح کشور 
دارد و برنامه ریزی برای جذب این تعداد کامیون که با دشواری های زیادی 
همراه است از ۸ ماه قبل آغاز شده تا بتوانیم حاصل دسترنج کشاورزان منطقه 

را بموقع به بازار مصرف در داخل و خارج کشور منتقل کنیم.
محمودی با بیان اینکه شرکت های حمل و نقل بایستی ضوابط مشخص شده 
و قیمت مصوب انجمن صنفی حمل و نقل را رعایت کنند گفت:با شرکت های 
متخلفی که بخواهند حقوق کشاورزان و رانندگان را رعایت نکنند با شدت 
و بدون مماشات برخورد می کنیم.او با اشاره به رصد محسوس و نامحسوس 
شرکتها توسط کارشناسان و بازرسان حوزه حمل و نقل افزود:متاسفانه برخی 
مدیران عامل شرکتها و کارکنان آنها بر این باورند با توجه به حجم کار و تردد 
بالای ناوگان از مبدا جنوب کرمان می توانند با شگردهای مختلف تخلفاتی 
را انجام داند تا قوانین را دور بزنند. مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
جنوب استان گفت:کشاورزان برای حمل محصولات کشاورزی و بار خود 
با راننده به توافق برسند و سپس برای صدور بارنامه حمل و نقل به شرکت 
مراجعه کنند و در صورت عدم توافق ملاک حمل بار،نرخ نامه مصوب انجمن 
صنفی حمل و نقل است.محمودی با اشاره به اینکه ۱۰۹شرکت حمل و 
نقل کالا در هفت شهرستان جنوبی کرمان فعال است تصریح کرد: وجود 
نظارت های مستمر،از تخلفات این شرکت ها جلوگیری و زمینه مناسب برای 
حمل به موقع و سالم محصولات را فراهم می کند.مدیر کل راهداری و حمل 
نقل جاده ای جنوب کرمان با اشاره به روند تشدید طرح نظارت بر شرکت های 
حمل و نقل به صورت محسوس و نامحسوس و جمع آوری شکایت های 
مردمی،رانندگان و کشاورزان گفت:این اداره کل در زمینه برخورد با 
شرکت های متخلف و دفاع از حقوق رانندگان و کشاورزان با هیچ مجموعه ای 
و شرکت حمل و نقلی تعارف ندارد.او بیان کرد:مدیران عامل شرکتهایی که 
بخواهند با ایجاد جو روانی،ترفندهای غیر اخلاقی،شرایط و ضوابط خارج از 
عُرف اقدامات غیر قانونی خود را ادامه دهند جایگاهی در حوزه حمل و نقل این 
منطقه نخواهند داشت و حرف اول و آخر ما به عنوان نهاد نظارتی و خدمات 
رسان در حوزه حمل و نقل با اینگونه قانون شکنی های خودسرانه قانون است.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان 
با اشاره به افزایش صادرات استان در سال جاری، 
گفت: »میزان صادرات از گمرکات استان کرمان 
طی ۱۱ ماه گذشته، ۷۷۴ میلیون دلار بوده و حدود 
یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون دلار نیز صادرات از گمرکات سایر 

استان ها داشتیم«.
مهدی حسینی نژاد،مجموع صادرات استان کرمان از ابتدای 
سال جاری را دو میلیارد و ۲۲۰ میلیون دلار اعلام کرد و افزود: »تراز 
تجاری استان نزدیک یک میلیارد و ۲۱5 میلیون دلار مثبت است«.

او بیان کرد:»صادرکنندگان، فرماندهان جنگ اقتصادی هستند که 
در شرایط بسیار سخت تلاش می کنند و اتفاقات خوبی به واسطه ی 

تلاش آن ها در استان رقم خورده است«.
او افزود:»با برنامه ریزی های صورت گرفته، اقتصاد کلان استان به 
سمت ایجاد ارزش افزوده در حوزه ی معادن و صنایع معدنی در 

حال تغییر است«.
حسینی نژاد با اشاره به پتانسیل ها و توان داخلی استان کرمان، 
اظهار کرد: »کرمان علاوه بر این که به عنوان یک استان معدنی در 
کشور مطرح است به زودی به عنوان استان صنعتی هم شناخته 

خواهد شد«.
او ادامه داد:»برنامه ریزی هایی که برای جلوگیری از خام فروشی در 
کشور اتفاق افتاده و قرار است در افق ۱۴۰۴ بیش از 55 میلیون تن 
فولاد تولید شود، این تکمیل زنجیره در استان کرمان به موازات 
ملی رقم خورده و با تولید یک میلیارد و ۱۰۰ میلیون تن کنستانتره 

و ۴۰۰ میلیون تن کاتد مس، قطب تولید مس کشور هستیم«.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان در ادامه با 
اشاره به میزان صادرات استان در ۱۱ ماهه ی گذشته، بیان کرد: 
»میزان صادرات از گمرکات استان کرمان طی این مدت، ۸۷۴ 
میلیون دلار بوده و نزدیک به یک میلیارد دلار واردات داشتیم که در 

مقایسه با سال قبل رشد داشتیم«.
حسینی نژاد با بیان این که تراز تجاری استان نزدیک یک میلیارد و 
۲۱5 میلیون دلار مثبت است، توضیح داد: »واردات استان عموما 
تجهیزات و قطعات کارخانه ها و اجزای خودروهایی است که در 

استان تولید می شود«.
او بیان کرد: »صادرات استان به ۱5 کشور همسایه و کشورهای چین 

و هند انجام می شود«.

استاندار کرمان گفت: وقتی به این پنج شهرستان 
کرمان، راور، قلعه گنج، شهربابک و راین می رویم 
هنرهای شان به وضوح به چشم می آید و کمترین کار 
ثبت ملی این شهرستان ها است.علی زینی وند در نشست پنجمین 
شورای راهبردی انتخاب شهرها و روستاهای ملی صنایع دستی بیان 
کرد:امیدواریم امروز با دفاع خوبی که از شهرهای کاندید می شود 
حتما به نتیجه ای برسیم زیرا وقتی به این پنج شهرستان می رویم 
هنرهای شان به وضوح به چشم می اید و کمترین کار ثبت ملی این 
شهرستان ها است.او افزود:تاریخ کرمان کهن و با عظمت بخش 
اعظمی از هویت ایران ما است و امروز هر جا از کتب تاریخی و روایتگری 
تاریخدانان را در هر جا مشاهده کنیم حتما نشانی از ایران می بینیم.

زینی وند ادامه داد:اقدامات مرکز کرمان شناسی بسیار خوب است 
گرچه ظرفیت  کرمان بیش از این ها هست؛ همچنین در همه مقاطع 
تاریخی کرمانی ها نقش عظیمی در رقم زدن افتخارات این تاریخ دارند.

او عنوان کرد:کرمانی ها چون در دل این مکان هستند شاید قدر 
گنجینه ها و ظرفیت های این استان را زیاد ندانند اما از  بیرون این 
ظرفیت ها بسیار دیده می شود.زینی وند تصریح کرد: در تاریخ انقلاب 
نیز نگاه کنیم کرمان در هویت بخشی به انقلاب نقش پررنگی داشته و 
شهید سلیمانی هم که سبب شده است نسبت به کرمان دید دیگری 
به وجود آید.استاندار کرمان با اشاره به ثبت مرکز قنات های کرمان 
تصریح کرد: این ساختارها و این ثبت ها بسیار به ماندگاری ان ها 
کمک کرده و نشان می دهد ما وارث تمدنی هستیم که خیلی ها از ان 
بی بهره هستند.وی اضافه کرد: هنرمندان و کرمانی ها بیایند در تاریخ 
این استان پژوهش کنند تا بتوانیم تاریخ و قدمت این استان را به همه 
معرفی کنیم.او با اشاره به موضوع گردشگری مقاومت گفت:در حال 
حاضر پیگیر گردشگری مقاومت هستیم و خودمان را آماده  می کنیم از 
تمام مهمانانی که به این دیار برای زیارت مزار سردار سلیمانی می آیند 

به بهترین نحو پذیرایی کنیم.

رئیس سازمان صمت کرمان:

تراز تجاری استان یک میلیارد و 
215 میلیون دلار مثبت است

 استاندار کرمان: کمترین کار برای 
هنر شهرستان های کرمان 

ثبت ملی آنها است

خبر

خبر

بازاروبورساخبارشرکتهاخبر

مدیرعامــل اتحادیه مرغداران گوشــتی 
گفت: روزانه ۶ هــزار و 500 تا 7 هزار تن 
مرغ در ســطح کشــور توزیع می شود و 

کمبودی در بازار نیست.
به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از باشگاه 
خبرنــگاران جوان، حبیب اســدالله نژاد 
گفت: با توجه به شــرایط مساعد تولید، 

مشکلی در تامین مرغ مورد نیاز نداریم.
به گفتــه مدیرعامل اتحادیــه مرغداران 
گوشتی، علیرغم افزایش هزینه های تولید 
در سایه نبود نظارت ها، اما قیمت مرغ تا 
پایان سال به سبب شرایط مساعد جوجه 

ریزی نوسانی ندارد.
بررسی ها از سطح بازار نشان می دهد که 
قیمت هر کیلو مرغ ۲۹ تا ۳۲ هزار تومان، 
ران مرغ ۲۹ تــا ۳0 هزار تومان، فیله مرغ 
۶5 تا 70 هزار تومان و سینه 50 تا ۶0 هزار 

تومان است.
مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشتی می 
گوید: ماه هاست که تولیدکنندگان جوجه 
یکروزه گرانفروشــی می کنند، کمااینکه 
هم اکنون قیمت هــر قطعه جوجه به 10 
هزار تومان رســیده که این امر به واسطه 
افزایش هزینه هــای تولید منجر به زیان 

مرغداران شده است.
بنابر آمار سامانه ســماصط  بیش از 1۳5 
میلیون قطعــه جوجه ریــزی در بهمن 
صورت گرفته که براین اساس ۲۳0 هزار 
تن گوشت مرغ تولید و روانه بازار می شود.

یک کارشناس بازار مسکن با بیان اینکه پروژه 
نهضت ملی مسکن تاثیر چندانی بر روند کلی 
بازار ایجاد نمی کند گفت: از آبان سال گذشته 
نرخ رشد ماهیانه قیمت خانه در شهر تهران 1.5 
درصد بوده که به نصف تورم عمومی رسیده، در 
واقع قیمت اسمی مسکن کاهش یافته و انتظار 
داریم این روند حداقل تا یک سال آینده ادامه 
پیدا کند.مهدی سلطان محمدی در گفت وگو 
با ایسنا اظهار کرد: از آبان ماه سال گذشته به 
این طرف بازار مسکن وارد یک روند افزایش 
آرام ولی مستمر شده و میزان نرخ رشد قیمت 
آن از تورم کمتر بوده است. به طور متوسط از 
حدود یک سال و نیم گذشته قیمت مسکن در 
شهر تهران هر ماه 1.5 درصد افزایش یافته در 
حالی که تورم عمومی و افزایش قیمت مصالح 
ساختمانی بین ۲.5 تا ۳ درصد بوده است؛ یعنی 

حدود دو برابر افزایش قیمت مسکن.
وی افزود: وضعیتی که هم اکنون در بازار مسکن 
وجود دارد معمولا در دوره رکودی مسکن اتفاق 
می افتد. در این مدت حباب دوره رونق به طور 
آرام تخلیه می شود.این کارشناس بازار مسکن 
تصریح کرد: یکی از تفاوتهای بازار مسکن با سایر 
بازارها این است که به دلیل چسبندگی قیمتها 
در بازار مسکن، تغییرات قیمت در جهت تخلیه 
حباب، به کندی صورت می گیرد. دوره رکود 
عموما با کاهش قیمت اسمی مسکن همراه 
نیست ولی میزان رشد آن آرام می شود و از تورم 
عمومی جا می ماند.سلطان محمدی با بیان 
اینکه علیرغم رشــد حدود ۲0 درصد قیمت 
مسکن در شــهر تهران حباب قیمت آن نیز 
حدود ۲0 درصد تخلیه شده است پیش بینی 
کرد: این روند برای یک سال آینده هم احتمالا 
تداوم می یابد. به دلیل فشارهای تورمی، افزایش 
قیمت خانه را خواهیم داشت اما افزایش کمتر از 
تورم خواهد بود. البته این در میان مدت ممکن 
است متغیرهایی منجر به شوکهای مثبت و 
منفی شود و روند با نوسانات ماهیانه همراه باشد. 
یعنی در ماههایی شاهد شیب بالا یا شیب پایین 
باشیم ولی انتظار داریم روند افزایشی با شیب 

کمتر از تورم ادامه یابد.

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران توزیع برنج های تایلندی تاریخ 
مصرف گذشته را کذب محض خواند. به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل 
از ایرنا، » یزدان سیف «در خصوص انتشار اخباری مبنی بر توزیع برنج 
های کهنه تایلندی در برخی فروشگاه های زنجیره ای، ضمن تکذیب 
اینگونه شایعات، درباره علت ارزان بودن این نوع برنج ها افزود: اگر قرار 
باشد برنج تایلندی را با دلار نیمایی ۲۴ هزار و 5۰۰ تومان با سه درصد 
کارمزد انتقال پول وارد می شود هر تن 5۰۰ دلار تمام می شود در حالی 
که قیمت هر تن گندم ۴۰۰ دلار است.وی اظهارداشت: برنج تایلندی 
موجود در بازار قیمت خوبی دارد و فقط عطر ندارد و اگر قرار باشد برنج 
عطردار تایلندی وارد شود، پول بیشتری باید پرداخت شود.به گزارش 
ایرنا، به تازگی »رضا نورانی« رییس  اتحادیه ملی محصولات کشاورزی 
ایران مدعی شده بود:  در برخی فروشگاه های زنجیره ای، برنج تایلندی 
تنظیم بازاری تولید شده چهار سال پیش و با کیفیت نوع B )کیفیت 
متوسط به پایین( عرضه می شود.برنج هایی که  از تاریخ انقضای آنها 
چند ماه  بیشتر نمانده است و به گفته وی، ظاهرا شرکت بازرگانی 

دولتی، برنج درجه دوم وارد کرده است.

توزیع برنج های دولتی تاریخ
 مصرف گذشته تکذیب شد

توزیع روزانه ۷ هزار تن
 مرغ در کشور

بازار مسکن تا یک سال 
دیگر آرام است

مدیر عامل شرکت سپرده گذاری مرکزی گفت: سهام عدالت بیش از ۳ 
میلیون متوفی تا ۶ ماه آینده به وراث و افراد تحت تکفل واگذار می شود.
به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از تسنیم، محمد باغستانی تصریح کرد: 
تاکنون حدود سه میلیون نفر از صاحبان سهام عدالت فوت کرده اند که 
با احتساب وراث و افراد تحت تکفلشان، سهام آن ها باید به حدود ۱۲ تا 

۱5 میلیون نفر واگذار شود.
وی افزود: طراحی سامانه برای واگذاری سهام عدالت متوفیان به وراث 
در دست انجام است و پیش بینی می کنیم تا حدود شش ماه دیگر این 
سامانه به سرانجام برسد.مدیر عامل شرکت سپرده گذاری مرکزی 
درخصوص علت طولانی شدن فرایند تعیین تکلیف سهام عدالت 
متوفیان تصریح کرد،  باید زیرساخت های متعددی برای واگذاری سهام 
این افراد ایجاد می شد و پیچیدگی هایی که برای انتقال های قهری 

متصور است موجب شد تا این فرایند طولانی شود.
باغستانی افزود: برای انتقال این سهام باید زیرساخت هایی فراهم شود 
که پیچیدگی های خاص خود را دارد و همچنین باید هماهنگی ها با 
دستگاه های ذیربط مثل ثبت احوال، دفاتر الکترونیک قضایی و سایر 

سازمان های مربوطه انجام می شد که این امور درحال انجام است.

شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا با هدف جلوگیری از افزایش 
قیمت مواد غذایی و تحمیل هزینه بیشتر به سبد خانوارهای کم 
درآمد و دهک های پایین، اجرای قانون مالیات بر ارزش افزوده برای 
اقلام خوراکی را منتفی کرد.جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
سران قوا صبح امروز )جمعه ۶ اسفند( با حضور آیت الله رئیسی رئیس 
جمهور، محمد باقر قالیباف رئیس مجلس، حجت الاسلام اژه ای رئیس 

قوه قضائیه برگزار شد. 
بر اساس مصوبات شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا، اجرای 
قانون مالیات بر ارزش افزوده برای اقلام خوراکی منتفی شد. در این 
جلسه تصمیم گرفته شد عیدی بازنشستگان سریع و به موقع پرداخت 
شود. شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا با هدف جلوگیری از 
افزایش قیمت مواد غذایی و تحمیل هزینه بیشتر به سبد خانوارهای 
کم درآمد و دهک های پایین، اجرای قانون مالیات بر ارزش افزوده برای 

اقلام خوراکی را منتفی کرد.

زمان دقیق واگذاری سهام عدالت 
متوفیان اعلام شد

خبر خوش درباره عیدی بازنشستگان

   

یک پژوهشگر حوزه آب اظهار داشت: مردم منطقه 
جیرفت خواستار جلوگیری از ساخت غیرقانونی 
»سدصفا« و »تونل انتقال آب رابر«شده  اند ،چون با 
ساخت این سد و برداشت و انتقال آب به کرمان احیای 

تالاب جازموریان دیگر ناممکن می شود.
فاطمه ظفرنژاد، پـژوهشگر نویسنده مدرس آب و 

توسعه پایدار در یادداشتی نوشت:
»تمدن جیرفت بخشی از تمدن ایرانی است که با 
شبکه آبرسانی هلیل رود در کشتزارها، باغ  ها، روستاها 
و شهرها پا گرفت. سفالینه  های هزاره چهارم پیش 
از میلاد در جیرفت نشان از تمدن بزرگ این مردم 
از دوران سفال است. نیایشگاه هرمی اشکوب ه ای 
)زیگورات( در کنارصندل جیرفت از هزاره دوم پیش 
ازمیلاد است که همتای زیگورات  کاشان و  زیگورات 

چغازنبیل شوش بشمار می  رود.
حمدالله مستوفی در نزهت القلوب درباره جیرفت 
و جنگل هایش و دیورود )هلیل رود( نوشته است.

جیرفت بخشی از حوضه آبریز جازموریان به گستره 
۶۹۶۰۰ کیلومترمربع میان کوه های بشاگرد و جبال 
بارز است. در این حوضه ۸۹ رود شناسایی شده که 

مهم ترین آنها هلیل،بافت،رابر و بمپور است. 
تالاب جازموریان از تالاب  های کلیدی کشور است 
که نقش بسیار ارزنده ای در تعادل بوم شناختی و 
اقلیمی از جنوب کرمان و جیرفت و کهنوج تا جنوب 
بلوچستان و ایرانشهر دارد. جیرفت تا پائین دست هلیل 
رود و تا تالاب جازموریان در گذشته چنان سبز بود 
که سبزواران نیز نامیده می  شد همچنین این بخش 
با رودها،جنگل ها و تالاب جازموریان و آب وهوای گرم 
و باروری دشت هایش هند کوچک یا هند ایران نیز 

نامیده می  شد.
آشفتگی و نابسامانی در چرخه آب

دستکاری نسنجیده و ساخت و سازهای ژرف  اندیشی 
نشده به ویژه در اقلیم گرمسیر، می  تواند به آشفتگی 
و نابسامانی در چرخه  آب و دیگر مواد بیانجامد و به 
جریان زندگی گزند برساند.هستی و زندگی با حرکت 
جوهری مفهوم می  یابد و چرخه  های آب و مواد بخشی 
از این حرکت جوهری است.دستکاری در چرخه آب، 
آشفتگی و نابسامانی در زندگی و تمدن سرزمین را به 
دنبال دارد.مدیریت سازه  ا ی آب با سدسازی و انتقال 
آب،مردم بومی متمدن و مولد خوراک با فرهنگ  
غنی در سراسر کشور را ناگزیر از رها کردن سرزمین 
پدری و آوارگی کرده است.بسیاری ناگزیر از حاشیه 
نشینی و پرداختن به کارهای نامولد و بی ارزش در 
حلبی  آبادهای شهری شدند. زمانی که جریان زندگی 
و معیشت مولد مردم را ویران می کنیم آیا قاچاق و 
فعالیت های ناسازگار دیگر افزایش نمی یابد؟  آیا آنچه 
بنام توسعه در۷۰سال گذشته از سوی وزارت نیرو انجام 
شده فصل مشترکی با تمدن دارد؟جیرفت تاریخی و 
مولد و سرسبز با این برنامه  ها بیابانی شده و تالابی بسیار 
زیبا و سبز که پشتیبان زندگی و امنیت خوراک بود 

امروز کویر جازموریان شده است.
خشک شدن جازموریان 

را به گردن آب و هوا می اندازند
با خشکیدن تالاب هزاران خانوار از مردم بومی مولد 
وابسته به آن همه راه های معیشت و گذران زندگی 
خود را که بر کشاورزی دامداری ماهیگیری،برداشت 
علوفه نی آبزیان و پرندگان آبزی استوار بود را از دست 
داده  اند.تالاب جازموریان ۳۳۰۰کیلومترمربعی،از 
مدیریت ناسازگار آب خشکانده شد،همانگونه که 
دریاچه نمک،تالاب گاوخونی، دریاچه ارومیه،دریاچه 
بختگان و دیگر دریاچه ها و تالاب های این کهن بوم و بر 
خشکانده شدند.این رویداد تلخ تنها چند سال پس از 
آبگیری سد جیرفت آغاز شد و تالاب آغاز به خشکیدن 
کرد.هیچ آسیب شناسی انجام نشد تا خشکیدن تالاب 
را ریشه یابی کند چون دستگاه متولی آب کشور همه 
چیز را به گردن آب و هوا می  اندازد.آنهم تالابی که در 

چند هزاره گذشته نخشکیده است.
هیچ ارزیابی تطبیقی نیز برای سد جیرفت انجام نشد 

تا پیامدهای ناسازگار آن بر تالاب و حوضه جازموریان 
روشن شود.دستگاه سدساز پس از سد جیرفت بی 
دغدغه هشدارها،ساخت چندین سد دیگر بر سرشاخه 

های هلیل  رود و دیگر رودهایی که به تالاب جازموریان 
می  ریختند را آغاز کرد.

 سدهای ساخته شده در حوضه جازموریان
هر سد و انتقال آب،جریان و حرکت چرخه آب در 
بخشی از سرزمین را دستخوش آشفتگی می  کند.
چرخه آب در طبیعت بخشی از جوهره هستی و 
زندگی است.بریدن این تکاپوی جوهری نه به سود 
آدم است و نه به سود زیستمندان دیگر و نه به سود 
زندگی.سدسازی تهاجمی است به طبیعت که قوانین 
بوم  شناختی مانند قانون حرکت جوهری، قانون 
وحدت، قانون اثر پروانه ای،قانون تعادل طبیعی و قانون 
کوچک را بر هم م ی زند و باید چشم در راه پیامدهای 
بسیار ناسازگار آن باشیم.برای بررسی و پژوهش درباره 
سرنوشت تالاب جازموریان به جستجوی داده  های 
رسمی وزارت نیرو برآمدیم. بد نیست اشاره کنیم که در 
دولت دوازدهم در فرایندی باورناپذیر به نام»الف ب هر 
هفته یک سد«،داده  های سدها روی مردم بسته شد و 
هنوز هم باز نشده،درجایی که مالک حقیقی این داده ها 
مردمی هستند که از حقابه آنها و از جیب آنها شرکت
 های خصولتی آب به سودهای باور نکردنی می  رسند. 

سد بتنی دو قوسی جیرفت نخستین سد حوضه 
جازموریان بود که روی رودخانه تاریخی هلیل ساخته 
شد.برنامه های سدسازی در جیرفت در دهه ۱۳5۰آغاز 
شد و این سد در ۴۰ کیلومتری شمال باختری شهر 
جیرفت از سوی شرکت آب کرمان ساخته شد.بلندای 
این سد۱۳۴متر از پی، درازای تاج آن ۲۷۷ متر و 
گنجایش آن ۴۱۰ میلیون مترمکعب در تراز نرمال بود 
که در ۱۳۷۰ آبگیری شد.تنها 5۶ سال پس از آبگیری 
سد پیامدهای آب شناختی آن بر کمیت و کیفیت 
تالاب جازموریان آشکار شد.سد جیرفت گذشته از آنکه 
با گستردن آب در برابر خورشید،سالانه بخش بزرگی از 
آب کمیاب حوضه را تبخیر می  کند،جلوی تغذیه سفره 
زیرزمینی با نفوذ عمقی رواناب هلیل را نیز گرفته و آن 
را به خشک شدن نزدیک می  کند.این سد چرخه آب و 
نظام آب  شناختی در آبخیز هلیل و تالاب جازموریان را 
دستخوش آشفتگی و نابسامانی چشمگیر کرده است.  
سد خاکی سنگریزه ای بافت در ۴ کیلومتری شمال 
خاوری شهر بافت را شرکت آب کرمان در سال ۱۳۸۲ 
روی رودخانه هلیل آغاز کرد.این سد ۴۰ میلیون 
مترمکعبی با بلندای ۶5 متر،درازای تاج ۱۱۳۷ متر، 
عرض تاج ۱۰ متر،در ۱۳۸۸ آبگیری شد.این سد بیش 
از پیش چرخه آب و نظام آب شناختی حوضه جازموریان 
را در هم ریخت.سد سنگریزه ای نسا نرماشیر نیز از 
سوی شرکت آب کرمان در ۱۳۸۱ آغاز شد.این سد در 
روستای انجیرک در ۸۰ کیلومتری جنوب خاوری بم 
با بلندای ۱۱۱ متر از پی،درازای تاج 5۹۰ متر،پهنای 
تاج ۱۰ متر و پهنای پی ۳۹۰ متر روی رودخانه نسا 
ساخته شد.سد با گنجایش ۱۶۸.۴ میلیون مترمکعب 
در ۱۳۸۹ به پایان رسید و آبگیری این سد با اثر انباشتی 
)تکاثری( بر تالاب جازموریان بر خشکی آن بازهم 
افزود.  سد ساردان یا سرایدان در ۲۷کیلومتری شمال 
خاوری ایرانشهر در سال ۱۳۸۴از سوی شرکت آب 
سیستان بلوچستان آغاز شد.ساردان یا سرایدان سدی 
است خاکی با هسته رسی روی رود کنارو از سرشاخه

های رود بمپور.این سد با بلندای ۲۲ متر و درازای 
تاج ۳۷ متر و بلندای 5 متر ساخته شد و ۱۲ میلیون 

مترمکعب گنجایش دارد.  
سدهای در دست ساخت حوضه جازموریان

سد صفا با گنجایش مخزن ۷۷ میلیون مترمکعب 
در سال ۱۳۸۶ از سوی شرکت آب استان کرمان در 
دست ساخت گذاشته شد.این سد در ۱۸۰ کیلومتری 
جنوب باختری مرکز استان کرمان و ۷ کیلومتری شهر 
رابر روی رود رابر یا صفا ساخته شد.تونل آن در دست 
ساخت است تا آب را ۱۰۰ کیلومتر دورتر برای شهر 
کرمان ببرد.پیمانکار این سد قرارگاه خاتم الانبیا است 
و به گزارش مردم محلی،ماشینهای حفار شبانه دارند 
کار را پیش می برند بی آنکه سازمان محیط زیست به 

آن مجوز داده باشد.
تالاب جازموریان

نام این تالاب زیبا نشان از انبوهی پوشش گیاهی آن 
دارد چون مردم بومی به گیاهان آن جاز می  گویند و 
موریان همان انبوه است.گستره هامون جازموریان 
۶۹۶۰۰ کیلومترمربع گفته شده که ۳5۶۰۰ 
کیلومترمربع آن در استان کرمان و بخش خاوری آن با 
گستره ۳۴۰۰۰ کیلومترمربع در سیستان بلوچستان 
است.دشت های جیرفت، فاریاب، رودبار در استان 
کرمان و دشت  های ایرانشهر،سردگان،دلگان،سرتختی 
و اسپکه در سیستان بلوچستان در حوضه هامون 
گستره  همه  می  روند.از  بشمار  جازموریان 
هامون،۳۳۰۰ کیلومتر مربع آن تالاب زیبایی است با 
تنوع گیاهی کم مانند که ۱۳5۰  گونه گیاهی در آن 

شناسایی شده است.
گونه  های گیاهی تالاب

تالاب در زمان سلامتش پوشش گیاهی سرشاری 
دارد و ۱۳5۰ گونه گیاهی در آن شناسایی شده 
است.از درختچه  های آن تهمه یا به گویش بومی 
سمسیل،همچنین گز و سرخه بادگیر بشمار می  روند 
و در ریگزارهای جازموریان می  رویند. دیگر درختچه 
آن لولی پَر است که در جاهای کم پوشش دیده می شود.
همچنین درختچه  های کلیر، کهور هم در تالاب دیده 
می  شود.گونه های گیاهی علفی تالاب بوته  هایی 
مانند اسکنبیل، خارشتر، پتار یا به گویش مردم بومی 

سوهرجاز است.  
گونه  های جانوری تالاب

گونه  های جانوری تالاب دربرگیرنده گراز،گربه 
وحشی،گربه جنگلی،سمور، گونه  های روباه، شغال، 
خرگوش، خدنگ هستند.تالاب خزندگان بسیاری 
دارد و جای زمستان گذرانی و جوجه آوری انبوه 
بزرگی از پرندگان مهاجر است.از پرندگان جازموریان 
می توان از گونه  های آبزی و کنار آبزی مانند مرغ 
آتشی)فلامینگو(، گلاریول آبچلیک، گونه  های مرغابی 
سانان،گیلانشاه، فالاروپ، بوتیمار،آبچلیک، سلیه، 
تلیه،چاخ لق، دیدومک،چوپ پا، آووست،کاکایی 
و نیز  پرندگان خشکزی مانند هوبره،گونه  های 
چک،  چک  بلوچی،گونه  های  باقرقره،شبگرد 
چکاوک،فاخته، قمری،یاکریم، پرنده جیرفتی یا 

کمنزیل آبزی و دراج می  توان نام برد.
کویر جازموریان

جازموریان از ۱۳۷۶ خشکید و این تالاب زیبا یک 
کانون ریزگرد شد.شرکت خصولتی آب کرمان با 
سدسازی، بخشی از حقابه تالاب و آب کمیاب را در 
پشت دریاچه  سدها تبخیر کرد و بخش دیگر را برای 
مصارف پرهدررفت شهری  فرستاد.هزاران خانوار 
کشاورز، دامدار،ماهیگیر و جوامع بومی مولدی که 
هزاران سال در این سرزمین زیسته  و خوراک خود 
و دیگران را فراهم کرده اند با خشکیدن جازموریان 
سرگردان و آواره شده اند. مردم ارزشمند مولد خوراک 
بزرگترین قربانیان ۷۰ سال مدیریت ناسازگار وزارت 
نیرو و تصمیمات دولتی کردن آب و منابع طبیعی اصل 

۴ استعمار بوده  اند.
طرح احیای 5 ساله تالاب جازموریان

در پی زندگی بسیار سخت و پر رنج مردم بومی مولد 
تالاب،در سال ۱۳۹۷ طرح احیای 5 ساله تالاب 
جازموریان در دستور کار گذاشته شد.این طرح در 
دوبخش بازگردانی حقابه و بازگردانی زیست بوم تالاب 
کلید خورد و ردیف مالی گرفت.بخش بازگردانی زیست 
بوم با درختکاری و روش منسوخ مالچ پاشی همراه 
شد که مالچ و پیامدهای سنگینش بر زمین و پوشش 
گیاهی نیازی به بازگویی ندارد. بخش حقابه هم به جایی 
نرسید چون وزارت نیرو نه تنها برای دادن حقابه تالاب 
تلاشی نکرد که در راستای کاهش آن به پایان بردن 
طرح سد صفا روی یکی دیگر از سرشاخه  های هلیل 
رود در رابر کمر بست.طرح سد صفا خط انتقال آب۱۰۰ 
کیلومتری به کرمان دارد.این طرح بدون مستندات 
نیازسنجی روشن، بدون مستندات گزینه یابی،بدون 
مستندات منابع آب، بدون مستندات اقتصادی،بدون 
مستندات مشارکت مردمی،بدون مستندات خسارت 

مخزن،بدون مستندات زیست محیطی، و بدون مجوز 
از سازمان محیط زیست،با شتاب هر چه بیشتر در 
دست ساخت است.برداشت و انتقال آب به کرمان امید 
به احیای تالاب را ناامید خواهدکرد.دستگاه فرماندهی 
ستاد نجات تالاب جازموریان به جای کاری که باید 
انجام دهد در پی ساخت و ساز در جای دیگر و لقمه 
چرب و شیرین  تری است.همانندی  های طرح احیای 
جازموریان با طرح نجات ارومیه بسیار است.هر دو زیر 
فرمان وزارت نیرو و شرکت  های خصولتی و دانشگاه  ها 
به جذب منابع مالی پرداختند و همان اندازه که در کار 
مالی موفق شدند در کار احیا ناموفق از آب درآمدند 
و شکست برنامه دولتی احیای جازموریان هم مانند 
ارومیه،از بابت شیوه راهبری و مدیریت،از همان آغاز بر 
مردم آشکار بود.در برنامه های دولتی،انجمن  های مردم 
بومی تنها نقش سیاهی لشکر دارند و برای مشروعیت 

بخشی به تصمیمات جانبدارانه بکار گرفته می  شوند.
در جایی که این مردم بومی مولد هستند که باید 
کارگردان نمایش باشند شاید که جلوی تصمیمات 
ویرانگر تازه گرفته شود و شاید ویرانی  هایی که ۷۰سال 
کارگردانی دولتی متمرکز پدید آورده را بتوان آباد کرد.

دستگاه  دولتی و شرکت  های خصولتی از بابت جوهره 
ماهوی خود الگوی شکست خورده دنیای امروز بشمار 
می روند.هفت دهه برنامه  های ویرانگر این وزارتخانه

 ها،نه رودی به جا گذاشته نه تالابی،نه دریاچه  ای و نه 
مردم بومی ارزشمند آنها که امنیت خوراک کشور به 
دستشان بود.مردمی که ۶ هزار سال سربلند و هنرمند 
و نان آور جامعه بودند اینک پراکنده  اند و تمدنشان در 

خطر نابودی است.
مطالبات مردم

در مغایرت با طرح احیای تالاب جازموریان،سد صفا 
و تونل انتقال آب در دست ساخت است.مردم بویژه 
جوامع بومی مولد امنیت خوراک، که از دیرباز صاحبان 
حقابه  های این سرزمین و بهره  برداری کنندگان و 
نگهداری کنندگان از آبهای کشور بوده  اند در دستگاه 
دولتی خصولتی چنان غریبه به شمار می  روند که نه 
تنها تارنمای سدها به روی آنها بسته است که هیچ یک 
از گزارش  هایی چون نیازسنجی، گزینه یابی،منابع آب، 
ارزیابی اقتصادی، خسارت مخزن، مشارکت مردمی، 
ارزیابی زیست محیطی در دسترشان گذاشته نمی  
شود.مردم و تشکل  های جیرفت و شهرستان  های 
پیرامون از سال ۱۳۹5 با نوشتن ده  ها نامه  با امضای 
مردم و خانواده  های شهدا و با امضاهای همگانی برای 
مسئولان کشور خواستار جلوگیری از کار غیرقانونی 
ساخت سدصفا و تونل انتقال رابر و احیای تالاب شده اند.
توماری ۴۴صفحه ای از امضای سران طوایف جنوب 
کرمان تا سیستان و بلوچستان با درخواست و مطالبه 
جلوگیری از ساخت طرح  های تازه و احیای تالاب برای 
نمایندگان و مسئولان قضایی و اجرایی و امنیتی کشور 
فرستاده شده است.توماری با بیش از ۳۰ هزار امضا نیز 
در کارزار مجازی تهیه شده و نتیجه  اش برای مسئولان 
فرستاده شده است. زمانیکه سازمان محیط زیست 
کشور اعلام کرد که به این طرح مجوز نداده است مردم 
و تشکل ها نامه  ای در ۱۶ آذر ۱۴۰۰برای دادستانی 
کرمان فرستادند و درخواست کردند از ساخت این 
طرح غیر قانونی بدون مجوز زیست محیطی جلوگیری 
کند.امید می  رود با هماهنگی سه قوه و با مشارکت و 
کارگردانی مردم بومی مولد،جلوی همه راه  های بسته 
شده به حقابه جازموریان باز شود و این تالاب زیبا بار 
دیگر سرزنده و شاداب و مهمانسرای پرندگان مهاجر 
شود.باشد که این الگویی باشد برای بازگردانی زندگی 
به دیگر تالاب  ها و دریاچه  های خشکانده شده این 

سرزمین ماندگار.

فارس 

گزارش

تالاب جازموریان از تالاب  های کلیدی 
کشور است که نقش بسیار ارزنده ای در 
تعادل بوم شناختی و اقلیمی از جنوب 
کرمان و جیرفت و کهنوج تا جنوب 
بلوچستان و ایرانشهر دارد.جیرفت تا 
پائین دست هلیل رود و تا تالاب جازموریان 
در گذشته چنان سبز بود که سبزواران 
نیز نامیده می  شد همچنین این بخش با 
رودها،جنگل ها و تالاب جازموریان و آب 
وهوای گرم و باروری دشت هایش هند 
کوچک یا هند ایران نیز نامیده می  شد.

 آشفتگی و نابسامانی در چرخه آب
ساخت سد بدون مجوزی که »تمدن جیرفت« را نابود خواهد کرد

کمیسیون تلفیق امسال با هدف تقویت زیرساخت قانونی، مصوبه ای مبنی بر الزام شرکت ها 
به واریز از سامانه سجام داشت، با توجه به فراهم شدن همه زیرساخت های قانونی و فنی 
توزیع سود از سجام و رفع موانع، تحقق این مهم فقط اراده جدی سازمان بورس را می طلبد. به 
گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از فارس، نحوه دریافت سود تقسیمی شرکت های بورسی یکی 
از مشکلاتی است که همواره سهامداران خرد با آن دست و پنجه نرم می کنند.برخی شرکت ها 
سهامداران را برای دریافت این سود به شعب بانکی ارجاع می دهند، در این نوع پرداخت سود، 
سهامداری که احتمالا چندین شرکت در پرتفوی خود دارد باید برای دریافت سود هر شرکت 
به بانک های متفاوت مراجعه کند و هزینه های بیهوده رفت و آمد را به جان بخرد، اینجا است 
که برخی سهامداران عطای این سود را به لقای آن می بخشند و این حق سهامداران در بازار 
سرمایه پایمال می شود، برخی شرکت ها نیز از سهامدار می خواهند اطلاعات هویتی خود را 
به شرکت از طریق فکس، ایمیل یا پست به شرکت بفرستند، این روش نیز به مراتب ضعیف تر 
از روش مراجعه به بانک است چرا که شرکت هیچ گونه پاسخگویی نسبت به دریافت قطعی 
اطلاعات سهامداری ندارد. بررسی های انجام گرفته از اطلاعیه های سود تقسیمی شرکت ها 
از سایت کدال نشان می دهد در سال ۱۴۰۰، از بین 5۱5 شرکت، ۲۶۸ شرکت از سامانه 

سجام سود تقسیمی را واریز می کند اما همچنان ۲5۰ شرکت غیر سجامی هستند.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست کشور در خصوص 
پروژه انتقال آب رابر به کرمان که دغدغه اصلی مردم 
شهرستان رابر  است، گفت: رئیس جمهور شخصاَ بر این 
موضوع اشراف دارند و از ما خواستند که دغدغه مردم 

برطرف شود.
علی سلاجقه معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست کشور روز گذشته با حضور در رابر با 
بازدید از پروژه های سد شهیدان امیرتیموری و تونل انتقال 
آب رابر به کرمان، مشکلات زیست محیطی چندین پروژه 
معدن درآلو و معادن دیگر،  لندفیل رابر، تونل انتقال آب و 

سدشهیدان امیرتیموری را بررسی کرد.
وی در حاشیه این بازدید گفت: شهرستان رابر یکی از 
شهرستان هایی است که از لحاظ شاخصه های محیط 
زیستی جزو مناطق بکر کشور است و ما مکلف هستیم که 
سرمایه های عظیم طبیعی و خدادادی را به نحو مطلوب 

حفظ کنیم و برای مردم منطقه از لحاظ معیشت پایدار 
شرایطی را ایجاد کنیم که با استفاده از پتانسیل های نیروی 
انسانی بسیارعالی و تحصیلکرده این شهرستان اشتغالزایی 
ایجاد کنیم.رئیس سازمان حفاظت محیط زیست کشور 
با بیان اینکه چند معضل اساسی در شهرستان رابر 
وجود دارد که هم از سوی نماینده مردم و هم مسئولان 
شهرستان در حال پیگیری هستند و ما هم با جلساتی 
که با وزرا داریم مطرح خواهیم کرد، گفت: پروژه انتقال 
آب رابر به کرمان که دغدغه اصلی مردم شهرستان رابر  
است مد نظر ماست و رئیس جمهور شخصاَ بر این موضوع 
اشراف دارند و از ما خواستند که دغدغه مردم برطرف 
شود و با نشستی که با وزیر نیرو داشتیم و نشستی که 
در هفته های آینده خواهیم داشت این موضوع پیگیری 
می شود و با یک روش عالمانه و از نظر اقتصادی مقرون به 
صرفه این مشکل حل خواهد شد.رئیس سازمان محیط 

زیست کشور پیرامون مسائل مربوط به معادن منطقه 
و مسئولیت های اجتماعی معادن برای مردم استان و 
مردم اظهار کرد: معدنی که در یک منطقه قرار می گیرد و 
سرمایه های طبیعی منطقه را از بین می برد و اشتغال ایجاد 
می کند و ارزش افزوده دارد باید مسئولیت های اجتماعی 
خود را به نحو مطلوب انجام دهد.سلاجقه اظهار داشت: 
استان کرمان یکی از استان های رتبه اول معادن کشور 
است و ما از وزارت صمت و مجموعه معادن استان کرمان 
می خواهیم که مسئولیت اجتماعی خود را با پیوست های 
محیط زیستی و حتما فرهنگی به نحو مطلوب انجام دهند 
و امیدوارم معدن درآلو واقع در رابر هم مسئولیت های 
اجتماعی خود را به نحو مطلوب انجام دهد.وی افزود: 
مستندسازی قبل از استخراج و بعد از استخراج معدن و 
زیرساخت هایی که انجام شدند منظر منطقه و سرمایه های 
طبیعی از بین رفته که می طلبد مجموعه صنعت مس 

کشور مسئولیت اجتماعی خود را به نحو مطلوب برای 
شهرستان رابر انجام بدهد و ما پیگیر هستیم که این امر 

تحقق پیدا کند.
سلاجقه در خصوص سد شهیدان امیرتیموری گفت: این 
سد باتوجه به اینکه برای تامین آب شرب شهرستان رابر 
ایجاد شده و باتوجه به اینکه مراحل نهایی را می گذراند و 
یکی از دغدغه های مردم بود تا الان ۹۳ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد و امیدواریم با توجه به اینکه یک ظرفیت 
خوب برای تامین آب شرب رابر است با رفع موانع سریعتر 

آبگیری شود.
وی در خصوص لندفیل شهرستان رابر گفت: اداره کل 
محیط زیست استان را مکلف کردیم که جانمایی یک 
نقطه مناسب در شهرستان را مدنظر قرار دهد و در 
خصوص تصفیه خانه که مرکز شهرستان و بخش هایی 
از روستاهای اطراف را سرویس دهد در شهرستان با 
همتی که از سوی آب و فاضلاب استان و کشور اتفاق 
خواهد افتاد و ما پیگیر خواهیم بود مشکل آن مرتفع 
خواهد شد تا شاهد دغدغه های اینچنینی برای مردم 

شهرستان نباشیم.

سود سهام فقط از طریق سجام 
پرداخت می شود؟

رییس سازمان حفاظت محیط زیست در سفر به کرمان

دغدغه مردم در پروژه انتقال آب هلیل برطرف می شود

روند صعودی قیمت کالاهای اساسی ادامه دارد
رنا

: ای
بع

من

در حالی که حدود ۳ هفته تا شب عید مانده، قیمت ها در 
بازار کالاهای اساسی رو به بالا است که در این شرایط این 
سوال مطرح می شود برنامه دولت برای حمایت از مصرف 

کننده چیست؟ 
در حالی حدود ۳ هفته تا شب عید مانده، که قیمت ها 
در بازار کالاهای اساسی با نوسان همراه است و به نظر 
می رسد دولت باید به دنبال راه کاری فوری برای کنترل 
این شرایط باشد و جلوی دست هایی که مسبب این 

وضعیت هستند را بگیرد.
بازار برنج در ماه های اخیر نوسانات زیادی را تجربه 
کرده و در برخی مناطق همچنان شاهد رسیدن قیمت 
برنج به حدود ۱۰۰ هزار تومان هستیم که در همین 
چند وقت گذشته می شد برنج را با قیمت های کمتری 

خریداری کرد.
دولت برای تنظیم بازار برنج اخیراً اقدام به قیمت گذاری 
برای این کالا کرد و در این راستا وزارت جهاد کشاورزی 
نیز اعلام کرد در پیشگیری از افزایش بی ضابطه قیمت 
برنج بدین وسیله قیمت فروش و مصرف کننده برنج 

ایرانی و خارجی به شرح ذیل تعیین می گردد:
۱ برنج طارم ایرانی درجه یک  ۶5 هزار تومان، ۲ 
برنج طارم درجه دو ۶۰ هزار تومان، ۳ برنج ایرانی 
شیرودی – ۴۲ هزار تومان، ۴ برنج هندی وارداتی 
– ۳۰ هزار تومان، 5 برنج پاکستانی وارداتی – ۳۱ هزار 
تومان، ۶ برنج های وارداتی که توسط شرکت خدمات 
بازرگانی تهیه شده است: هندی ۱۱۲۱  ۲۴ هزار تومان 
پاکستانی ۱۱۲۱ ۲5 هزار تومان تایلندی – ۱۲ هزار و 

5۰۰ تومان.
اما با این حال، مراجعه بازرسان جهاد کشاورزی به 
واحدهای صنفی که عرضه کننده برنج ایرانی هستند 
نشان می دهد قیمت برنج در مغازه ها ان چیزی نیست 

که دولت نرخ گذاری کرده است. با برخی از این واحدها 
اعلام کردند که دولت آنها را مجبور می کند برنج را به 
قیمت های دستوری عرضه کنند در حالی که قیمت تمام 

شده تفاوت زیادی با این ارقام دارد.
برخی از کسبه و حتی بنکداران گفته اند اگر قرار باشد 
این شرایط ادامه پیدا کند مجبور به تعطیلی مغازه خود 
هستند کما اینکه مشاهدات میدانی نیز نشان می دهد 
برنج فروشان قیمت ها را حذف کرده و تعدادی دیگر 
نیز ترجیح داده اند تا کاسبی خود را در شب عید تعطیل 

کنند.
در همین رابطه یک فعال صنفی گفت: پایین آوردن 
قیمت برنج آن هم به شیوه دستوری منجر به اختلاط 
برنج ایرانی با برنج های خارجی خواهد شد تا از این طریق 
بتوان به قیمت مد نظر دولت در توزیع برنج رسید. که این 
موضوع اگرچه قیمت ها را کاهش می دهد اما مشکلات 

بعدی را ایجاد می کند.
گوشت ۴1 درصد گران شد!

علاوه بر برنج، بازار گوشت قرمز نیز دچار مشکلات 
گسترده ای است به طوری که دولت به منظور جلوگیری 
از افزایش قیمت گوشت صادرات دام زنده را ممنوع 

کرده است.
بررسی آمار ارائه شده از سوی وزارت صمت از قیمت 
کالاهای اساسی در آذر ماه سال ۱۴۰۰ نشان می دهد که 
قیمت هر کیلوگرم گوشت گوساله نیز در آذر ماه ۱۴۰۰ 
نسبت به آذر ماه ۱۳۹۹ به میزان ۴۱ درصد افزایش یافته 
است به طوری که هر کیلوگرم گوشت از ۹5 هزار و ۹۳۱ 

تومان به ۱۳5 هزار و ۲۴۱ تومان رسیده است.
قیمت هر کیلوگرم گوشت گوسفندی طی مدت یاد شده 
۱۹.5 درصد افزایش یافته و از ۱۱۰ هزار و ۴۷۳ تومان 
به ۱۳۲ هزار تومان رسیده است. افزایش قیمت گوشت 
طی سالهای اخیر منجر به حذف این کالا از سبد مصرفی 

بسیاری از خانوار شده است.
در همین زمینه سید احمد مقدسی، رئیس هیأت مدیره 

انجمن صنفی گاوداران ایران با بیان اینکه قیمت تمام 
شده تولید هر کیلوگرم گوساله نر زنده برای دامدار با 
احتساب ۱۰ درصد سود ۷۱ هزار تومان است، گفت: 
تا دو ماه قبل دامداران هر کیلوگرم دام خود را به قیمت 
کیلویی حدود ۴۸ هزار تومان می فروختند که شرکت 
پشتیبانی امور دام ورود و شروع به خرید حمایتی دام 
سنگین به قیمت 5۹ هزار تومان کرد، این اقدام دولت 
منجر شده که قیمت گوساله نر در بازار آزاد به کیلویی 55 
هزار تومان برسد که همچنان زیر قیمت تمام شده تولید 
است. پس ما در حوزه دام شاهد افزایش قیمت نیستیم 
و هیچ اتفاقی هم در بازار دام نیفتاده که قیمت گوشت تا 

این حد بالا رفته است.
وی با انتقاد از عملکرد مسئولان امر در کنترل دلالان و 
واسطه های بازار گوشت تصریح کرد: متأسفانه باید گفت 
که زور مسئولان امر به دلالان نمی رسد و در این میان 

تولیدکننده و مصرف کننده هر دو آسیب می بینند.
مقدسی با اشاره به افزایش ۴۰ تا 5۰ هزار تومانی قیمت 
گوشت قرمز در بازار گفت: واقعاً مشخص نیست که به چه 
علت قیمت گوشت ناگهان از ۱۴۰ هزار تومان به حدود 
۱۹۰ هزار تومان رسیده است و چه توجیهی برای این 
مساله وجود دارد؟ در حالی که هم دامداران در حال زیان 

هستند و هم مصرف کننده توان خرید گوشت را ندارد.
وی با اشاره به مازاد دام در کشور افزود: در حال حاضر دام 
سنگین روی دست تولیدکننده مانده و هر کس اعلام 
کند و متقاضی باشد ما به قیمت کیلویی 5۹ هزار تومان 

آن را عرضه می کنیم.
مقدسی توضیح داد: وقتی که قیمت گوساله زنده نر 
کیلویی 5۹ هزار تومان باشد قیمت لاشه کشتار شده 
آن نیز کیلویی ۱۱۸ هزار تومان است و بنابراین قیمت آن 

برای مصرف کننده باید حداکثر ۱۴۹ هزار تومان باشد.
وی در صادرات دام و تأثیر آن بر بازار نیز توضیح داد که در 
مجموع حدود ۲۰۰۰ رأس دام سبک از کشور صادر شد 
اما همهمه و سر و صدایی که دلالان به راه انداختند منجر 

به نابسامانی بازار و افزایش قیمت ها شد.
وی ضمن انتقاد از عملکرد برخی تشکل های خصوصی 
در زمینه صادرات دام از کشور افزود: میزان صادرات اصلًا 
به اندازه ای نبود که بتواند در شرایط بازار تأثیرگذار باشد 
و اگر این همه سر وصدا نمی شد به چنین وضعیتی دچار 

نمی شدیم.
اختلال در سیستم توزیع هوشمند

در این میان دولت برای تنظیم بازار محصولات اساسی 
سیستم توزیع آنلاین را راه اندازی کرد که اقدامی بسیار 
خوب بود و در ابتدا منجر به تعدیل قیمت بسیاری از 
کالاها از جمله مرغ و تخم مرغ شد اما به تدریج با افزایش 
میزان محصولات و مشتریان این سیستم دچار مشکلات 
جدی شده و مصرف کنندگان را دچار چالش کرده است.
بر این اساس در حال حاضر کالاهایی مانند گوشت قرمز، 
مرغ، تخم مرغ، برنج خارجی و ایرانی و سیب زمینی با 
نرخ های مصوب و تعیین شده از سوی دولت از طریق 
سامانه بازرگام عرضه می شود و مردم می توانند این 
محصولات را با نرخ دولتی خریداری کنند. بر این اساس 
گوشت گوساله مخلوط با قیمت هر کیلو ۹۹ هزار و ۸۰۰ 
تومان و گوشت بره مخلوط با قیمت هر کیلو ۱۰5 هزار 
تومان توسط سامانه بازرگام عرضه می شود همچنین 
مرغ با قیمت کیلویی ۳۱ هزار تومان و تخم مرغ به قیمت 
هر شانه ۴۳ هزار تومان در این سامانه عرضه می شود. 
قیمت سیب زمینی عرضه شده در این سامانه نیز ۹,۸۰۰ 
تومان است و عرضه هوشمند هر کیلو گرم برنج شیرودی 
هم با قیمت ۴۲ هزار تومان، برنج فجر ۳۶ هزار تومان و 

برنج هاشمی 5۶ هزار تومان صورت می گیرد. 
مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران اعلام 
کرد که اختلالات ایجاد شده در روند توزیع هوشمند 
کالاهای اساسی و سامانه بازرگام حداکثر تا سه شنبه )۳ 
اسفندماه ۱۴۰۰( رفع می شود. بررسی ها نشان می دهد 
که این اختلالات هنوز رفع نشده و همچنان برای مصرف 

کنندگان ایجاد چالش کرده است.

مهر
گزارش 

به کارگیری روش های منسوخ تنظیم بازاری؛ 
ممنوع!
با توجه به اینکه چیزی تا شب عید نمانده 
به نظر می رسد دولت باید در تأمین و توزیع 
کالاهای اساسی تدابیر بیشتری را اتخاذ کند، 
قیمت گذاری دستوری، ممنوعیت صادرات 
و سرکوب تولیدکنندگان از جمله روش های 
منسوخ شده تنظیم بازاری است که تجربه 
هم نشان داده نتیجه خوبی به دنبال نخواهد 
داشت و نه تنها منجر به کنترل و مدیریت بازار 
نمی شود بلکه علاوه بر دامن زدن به تنش ها، 
تولید را نیز تحت تأثیر قرار می دهد و عاقبتی 
جز بدتر شدن شرایط ندارد.

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکزرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319008003344 هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
فاطمه رضازاده برفوئیه فرزند عباس به شماره شناسنامه 3 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت  204.85 مترمربع 
مفروز و مجزی شده از پلاک 4 فرعی از  2389 اصلی واقع در زرند خیابان خلیلی کوچه شماره 36 خریداری از مالک 
رسمی آقای محمد ذکائی زرندی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف307 
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/12/7

 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1400/12/22
حسینتوحیدینیا_رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکزرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی برابر رای شماره 140060319008003096 هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای منصور اثنا عشری 
فرزند مهدی به شماره شناسنامه 6 صادره از زرند در یک باب مجتمع تجاری و ساختمان پزشکان مشتمل بر زیرزمین و طبقه 
همکف به مساحت 606.60 مترمربع مفروز و مجزی شده از پلاک 89 فرعی از  2368 اصلی که مقدار 389.20 مترمربع از عرصه 
آن بموجب اجاره نامه شماره 114254 _ 1400/10/2 متعلق به موقوفه بهاالدین بیگی واقع در زرند میدان 7 تیر محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 

بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف305 
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/12/7

 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1400/12/22
حسینتوحیدینیا_رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکزرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319008003258 هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی 
رحمانی هنجروئی فرزند جواد به شماره شناسنامه 66 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت  202.25 مترمربع مفروز 
و مجزی شده از پلاک  10 فرعی از  5068 اصلی واقع در زرند شهرک امام سجاد کوچه مدافعان حرم 6 خریداری از مالک 
رسمی آقای غلامرضا عرب محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف302 
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/12/7

 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1400/12/22
حسینتوحیدینیا_رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکزرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان 
قانون تعیین تکلیف وضعیت  140060319008003112 هیات دوم  موضوع  برابر رای شماره  های فاقد سند رسمی 
مالکانه  تصرفات  زرند  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی 
بلامعارض متقاضی آقای عباس غلامی فرزند حسن به شماره شناسنامه 146 صادره از زرند در یک باب خانه به 
مساحت 263.20 مترمربع از پلاک 7551 اصلی واقع در زرند خیابان فردوس کوچه 37 خریداری از مالک رسمی 
آقای غلامعباس نظریان محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف306
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/12/7

 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1400/12/22
حسینتوحیدینیا_رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکزرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اراضی و ساختمان  نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و  اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین 
های فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319008003104 هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
بلامعارض  مالکانه  تصرفات  زرند  ملک  ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در  رسمی مستقر  فاقد سند  های  و ساختمان  اراضی 
متقاضی آقای سیدمعین میرطاهری فرزند سیدحسین به شماره شناسنامه 3080040856 صادره از زرند در یک باب 
خانه به مساحت 263.5 مترمربع از پلاک 7551 اصلی واقع در زرند بلوار فردوس کوچه 39 خریداری از مالک رسمی 
آقای غلامعباس نظریان محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
انقضای مدت مذکور و  نمایند. بدیهی است در صورت  به مراجع قضایی تقدیم  را  اعتراض، دادخواست خود  تسلیم 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف304 
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/12/7

 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1400/12/22
حسینتوحیدینیا_رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکزرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319008003137 هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای محمد حسنخانی باب پیدنانی فرزند حسین به شماره شناسنامه 3080069013 صادره از زرند در یک 
باب خانه به مساحت 146.55 مترمربع از پلاک 7566 اصلی واقع در زرند خیابان مطهری کوچه 15 خریداری از 
مالک رسمی آقای غلامعباس نظریان محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف301 
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/12/7

 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1400/12/22
حسینتوحیدینیا_رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آیین
نامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو

ساختمانهایفاقدسندرسمی
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اختلاف  حل  هیات  صادره  آرا  برابر 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی شهرستان زرند تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضیان 
محرز گردیده است.لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا 
بشرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روزآگهی 
مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتیکه  در  شود  می 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی بمدت دو ماه اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی 

تقدیم تقدیم نماید.
املاک واقع در بخش 13 کرمان شهرستان زرند

1_آقای حبیب  الله اسدی خانوکی فرزند محمد بشماره شناسنامه 2 
صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت 3377.15 مترمربع از 
پلاک 1043 اصلی واقع در زرند _ رق آباد خریداری از مالک رسمی 

آقای محمد اسدی  
2_خانم سیمین اسلامی علی آبادی فرزند اصغر بشماره شناسنامه 
 184.30 مساحت   به  خانه  باب  یک  در  زرند  از  صادره   6578
مترمربع از پلاک 6053 اصلی واقع در زرند خیابان فلسطین کوچه 

10 خریداری از مالک رسمی آقای علی شفیعی زرندی
بشماره  محمد  فرزند  آبادی  دولت   خانی  حسن   علی  3_آقای   
شناسنامه 7 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت 436.85 
مترمربع مفروز و مجزی شده از پلاک 2 فرعی از 7566 اصلی واقع 
در زرند شهرک امام سجاد کوچه 6 خریداری از مالک رسمی آقای 

احمد افتخاری. م الف 278
تاریخ انتشار نوبت اول:7/12/1400

تاریخ انتشار نوبت دوم : 22/12/1400
حسینتوحیدینیا
رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

آگهیمرحلهبیستمسال۱400)منطقهیککرمان(
ادارهكلثبتاسنادواملاکاستانكرمان

ادارهثبتاسنادواملاکناحیهیکشهرستانكرمان
هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
)) آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی ((
در اجرای  مواد مذکور بدین وسیله  املاکی  که برابر آراء 
هیأت های  حل اختلاف  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی  ناحیه یک  کرمان  تقاضای ثبت آن ها پذیرفته و ادامه 
عملیات ثبتی آن ها مطابق قانون مذکور تجویز گردیده است، 
به ترتیب شماره پلاک فرعی از اصلی  و بخش محل  وقوع  
ملک و مشخصات مالک یا مالکین ) متقاضیان ثبت ( واقع در 
بخش های  )1 -4 -8(  ثبتی شهرستان کرمان  به شرح ذیل 
آگهی  می شود تا  در صورتی که  شخص  یا اشخاصی  نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند بتوانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 
شد. شایان ذکر است صدور و تسلیم سند مالکیت بر اساس 

قانون مذکور مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
 املاک تقاضای ثبت شده واقع در بخش 1 کرمان

فرزند  مرادی  فهیمه  خانم  اصلی  -   4015 از  فرعی   ۳۳
در  کرمان  از  صادره  شناسنامه شماره ۲8۲  به  محمدعلی 
ششدانگ یکباب خانه مشتمل بر طبقه فوقانی به مساحت 
10 /154 متر مربع به آدرس کرمان خیابان حکیم کوچه ۲ 
جنوبی ۳ خریداری از محل مالکیت سیدجواد عمرانی  - ردیف  

07۶۲
۳4 فرعی از 4015 اصلی  - آقای علیرضا زندوکیلی فرزند 
محمدحسین به شناسنامه شماره ۶4۹0 صادره از کرمان در 
ششدانگ یکباب خانه به مساحت 150 متر مربع به آدرس 
کرمان خیابان حکیم کوچه ۲ بعد از شمالی 4 سمت راست 
خریداری از محل مالکیت سیدجلال و سیدسلیمان عمرانی 

 - ردیف  077۲

17۹00 فرعی از 477۶ اصلی مجزی شده از 11 فرعی از 
477۶ اصلی  - آقای محمود عارفی فرزند عزیزالله به شناسنامه 
شماره 18۳8 صادره از شهداد در ششدانگ یکباب خانه به 
اله  مساحت ۲۳۲ متر مربع به آدرس کرمان بزرگراه آیت 
خامنه ای بلوار پردیس خیابان امام سجاد پشت فرهنگسرای 
قمر بنی هاشم خریداری از محل مالکیت کیخسرو و فریدون 

کیانیان  - ردیف  0481
17۹۶4 فرعی از 477۶ اصلی مجزی شده از 1۲5 فرعی از 
477۶ اصلی  - آقای امید ابراهیم آبادی تکابی فرزند محمد به 
شناسنامه شماره ۶۹۹7 صادره از کرمان در ششدانگ یکباب 
خانه به مساحت 5۳ /۲44 متر مربع به آدرس کرمان بزرگراه 
آیت اله خامنه ای بیست متری امام سجاد کوچه ۹ درب 
اول سمت چپ خریداری از محل مالکیت سیدعباس عمرانی 

 - ردیف  0818
18۲41 فرعی از 477۶ اصلی مجزی شده از ۳۳ فرعی از 
477۶ اصلی  - خانم زینب سیدی مرغکی فرزند اسحق به 
شناسنامه شماره 1 صادره از بم در ششدانگ یکباب خانه به 
مساحت ۹۲ /148 متر مربع به آدرس کرمان بزرگراه آیت اله 
خامنه ای کوچه ۳1 خیابان امام سجاد کوچه ۲۳ قطعه هفتم 
سمت راست خریداری از محل مالکیت شاپور کیانیان  - ردیف  

1404
18۲4۳ فرعی از 477۶ اصلی مجزی شده از 1۲1 فرعی 
از 477۶ اصلی  - آقای حسن مهدی زاده فرزند محمد به 
شناسنامه شماره 4 صادره از کرمان در ششدانگ یکباب خانه 
به مساحت ۹5 /180 متر مربع به آدرس کرمان بزرگراه آیت 
اله خامنه ای خیابان امام سجاد کوچه 11 بیست متری دوم 
کوچه علی اصغر ۹ انتهای کوچه سمت راست خریداری از 

محل مالکیت غلامحسین بهرامپور  - ردیف  0187
18۲51 فرعی از 477۶ اصلی مجزی شده از 1۲1 فرعی از 
477۶ اصلی  - خانم فاطمه پورنخعی گوکی فرزند اکبر به 
شناسنامه شماره ۳71 صادره از گلباف در ششدانگ یکباب 
خانه به مساحت 150 متر مربع به آدرس کرمان بزرگراه 
آیت اله خامنه ای انتهای کوچه ۲5 انتهای خیابان امام سجاد 
کوچه 11 کوچه علی اصغر ۹ خریداری از محل مالکیت محمد 

رشیدفرخی فرزند رضا  - ردیف  0۶08
18۲5۶ فرعی از 477۶ اصلی مجزی شده از 147 فرعی 
از 477۶ اصلی  - آقای مصیب نوروزی گوکی فرزند رضا به 

شناسنامه شماره 154۹ صادره از گلباف در ششدانگ یکباب 
خانه به مساحت ۶5 /10۹ متر مربع به آدرس کرمان بزرگراه 
آیت اله خامنه ای خیابان رضوان کوچه کربلا 1 خریداری از 

محل مالکیت سیدعباس عمرانی  - ردیف  05۹۶
18۲58 فرعی از 477۶ اصلی مجزی شده از 140 فرعی از 
477۶ اصلی  - آقای علی ناظمی معزآبادی فرزند احمد به 
شناسنامه شماره 1۳18 صادره از کرمان در ششدانگ یکباب 
خانه به مساحت ۳00 متر مربع به آدرس کرمان بزرگراه 
آیت اله خامنه ای کوچه ۲۳ چهار کوچه دوم سمت راست 
یک منزل به آخر خریداری از محل مالکیت سیدعباس و 

سیدسلیمان عمرانی  - ردیف  050۲
18۲7۹ فرعی از 477۶ اصلی  - خانم فاطمه صادقی پاسیبی 
در  کرمان  از  صادره  شماره ۲  شناسنامه  به  محمد  فرزند 
ششدانگ یکباب خانه به مساحت ۶5 /14۳ متر مربع که 
موازی 5 /4 متر مربع از ششدانگ عرصه مورد تقاضا متعلق 
بوقف و در اجاره نامبرده قرار دارد به آدرس کرمان بلوار سیدی 
بین کوچه گلستان ۲ و 4 نبش جاده کوهپایه خریداری از 

محل مالکیت اکبر رشیدفرخی فرزند محمد  - ردیف  1451
ابراهیمی  عباس  آقای  اصلی  -   477۶ از  فرعی   18۲8۹
دارسینوئی فرزند رضا به شناسنامه شماره 1 صادره از کرمان 
در ششدانگ یکباب ساختمان مسکونی و تجاری به مساحت 
۲4۳ متر مربع به آدرس کرمان بلوار باستانی پاریزی کوچه ۲4 
خریداری از محل مالکیت سیدعلی عمرانی فرزند سیدجلال 

 - ردیف  07۶0
استوارزاده  مصطفی  آقای  اصلی  -  از 480۹  فرعی   45۲5
راوری فرزند احمد به شناسنامه شماره 7۶0 صادره از کرمان 
در ششدانگ یکباب خانه به مساحت 4 /174 متر مربع به 
آدرس کرمان خیابان پارادیس کوچه ۲1 اولین چهار کوچه 

خریداری از محل مالکیت قنبر خدایی  - ردیف  0۶۲4
4581 فرعی از 480۹ اصلی  - آقای علی زنگی آبادی فرزند 
محمد به شناسنامه شماره 1۲ صادره از کرمان در ششدانگ 
یکباب خانه مشتمل بر طبقه فوقانی به مساحت 1۶ /۳۲۲ متر 
مربع که موازی 5۶ /۳۳ متر مربع از ششدانگ عرصه مورد 
تقاضا متعلق بوقف و در اجاره نامبرده قرار دارد به آدرس 
کرمان بلوار شهید عباس پور کوچه ۳5 منزل ششم سمت 
چپ خریداری از محل مالکیت ماشااله ثمره هدایت  - ردیف  

14۹8

املاک تقاضای ثبت شده واقع در بخش ۴ کرمان
۲۲۲7 فرعی از 5 اصلی  - آقای علی رضا بلوچ نژاد جوپاری 
در  ماهان  از  صادره  شماره 8  شناسنامه  به  حسین  فرزند 
ششدانگ یکباب خانه دوبلکس به مساحت ۳5 /۶1 متر مربع 
به آدرس کرمان بلوار امام حسن مجتبی کوچه 11 فرعی دوم 
بن بست اول سمت چپ منزل اول سمت راست خریداری از 

محل مالکیت شیخ حسین هرندی  - ردیف 0۹۳8
۲۲4۳ فرعی از 5 اصلی  - آقای مجید شیروانی سعادت آبادی 
از کرمان در  به شناسنامه شماره 1۶ صادره  فرزند محمد 
ششدانگ یکباب خانه به مساحت ۲۲۶ متر مربع به آدرس 
کرمان بلوار امام حسن مجتبی کوچه شهید محمد معصومی 
بن بست شقایق خریداری از محل مالکیت محمدحسین 

نظریان  - ردیف 00۹8
574۶ فرعی از 5 اصلی  - آقای محمدرضا مولائی فرزند محمد 
از کرمان در ششدانگ  به شناسنامه شماره ۳550 صادره 
آدرس  به  مربع  متر  به مساحت ۶0 /۲8  یکباب ساختمان 
کرمان بلوار امیرکبیر بین کوچه 8 و 10 خریداری از محل 

مالکیت محمدحسین نظریان  - ردیف 0۹۳۹
5747 فرعی از 5 اصلی  - آقای محمدرضا مولائی فرزند محمد 
از کرمان در ششدانگ  به شناسنامه شماره ۳550 صادره 
آدرس  به  مربع  متر  به مساحت ۶0 /۲7  یکباب ساختمان 
کرمان بلوار امیرکبیر بین کوچه 8 و 10 خریداری از محل 

مالکیت محمدحسین نظریان  - ردیف 1180
584۳ فرعی از 5 اصلی  - آقای سعید ایرانمنش فرزند علی 
به شناسنامه شماره ۲۹8057۹841 صادره از کرمان نسبت 
به پنجاه و هشت سهم و دو سوم سهم مشاع و خانم ساناز 
ایرانمنش فرزند علی به شناسنامه شماره ۲۹80۳770۶۶ 
صادره از کرمان نسبت به بیست و نه سهم و یک سوم سهم 
مشاع و خانم مریم رساء فرزند محمد به شناسنامه شماره ۲ 
صادره از کرمان نسبت به هشت سهم مشاع از نود و شش 
سهم از ششدانگ یکباب خانه به مساحت ۶7 /178 متر مربع 
به آدرس کرمان طاهرآباد بلوار امام حسن کوچه 11 خریداری 
از محل مالکیت محمدحسین نظریان  - به ترتیب ردیف های 

1۲۹1 و 1۲۹۳ و 1۳05
11۹۲0 فرعی از 11 اصلی  - خانم مهری نعمت زاده فرزند 
حبیب اله به شناسنامه شماره 51۶1  صادره از تهران و آقای 
شماره  شناسنامه  به  اله  حبیب  فرزند  زاده  نعمت  محمود 

1815 صادره از تهران بالمناصفه در ششدانگ یکباب گاراژ به 
مساحت 14۶۳ متر مربع به آدرس کرمان بلوار شهید صدوقی 
نبش بلوار امام رضا )ع( گاراژ نعمت زاده خریداری از محل 

مالکیت محمد ثریا  - ردیف  های 0۲۶5 و 0۲۶8
7۶1 فرعی از 1۶ اصلی  - آقای مجتبی شهریارپناه فرزند 
حسن به شناسنامه شماره 55۳ صادره از کرمان در ششدانگ 
یکباب خانه به مساحت ۲50 متر مربع که موازی ۶7 /41 متر 
مربع از ششدانگ عرصه مورد تقاضا متعلق بوقف و در اجاره 
نامبرده قرار دارد به آدرس کرمان بلوار جمهوری انتهای بلوار 
رضوان خیابان فردوس کوچه ایلیا خریداری از محل مالکیت 

عوض شهریارپناه  - ردیف 1005
۳11 فرعی از ۳7 اصلی مجزی شده از 8۹ فرعی از ۳7 اصلی 
 - خانم زهرا نژادشاهرخ آبادی فرزند حسین به شناسنامه 
شماره 5 صادره از کرمان در ششدانگ یکباب خانه به مساحت 
۹7 /۳85 متر مربع به آدرس کرمان  - شاهرخ آباد بلوار ولیعصر 
کوچه 8 خریداری از محل مالکیت حسین ارباب زاده  - ردیف 

1۳۹5
۲۲۳ فرعی از ۶1 اصلی  - خانم فیروزه هوشمند فرزند هوشنگ 
به شناسنامه شماره ۹50 صادره از کرمان در ششدانگ زمین 
پسته ای به مساحت 40 /77۲1۳ متر مربع به آدرس کرمان 
 - زنگی آباد  - کهنوج مدیم  - تلمبه باقرآباد شور )امجدیه( 
خریداری از محل مالکیت محمد کهنوجی و فیروزه هوشمند 
)ضمناً حق ارتفاقی بدین نحو که با حق عبور مجاورین از ملک 

مورد ثبت می باشد(  - ردیف 0۹14
۲۲4 فرعی از ۶1 اصلی  - خانم فیروزه هوشمند فرزند هوشنگ 
به شناسنامه شماره ۹50 صادره از کرمان در ششدانگ زمین 
پسته ای به مساحت 80 /41۹1۳ متر مربع به آدرس کرمان 
 - زنگی آباد  - کهنوج مدیم  - تلمبه باقرآباد شور )امجدیه( 
خریداری از محل مالکیت محمد کهنوجی و فیروزه هوشمند 
)ضمناً حق ارتفاقی بدین نحو که با حق عبور مجاورین از ملک 

مورد ثبت می باشد(  - ردیف 0۹15
املاک تقاضای ثبت شده واقع در بخش 8 کرمان

14۹8 فرعی از 1 اصلی مجزی شده از 7۹۶ فرعی از 1 اصلی 
 - آقای رسول صدقی ده زیاری فرزند علی به شناسنامه شماره 
۲۹80۲۲17۳۲ صادره از کرمان در ششدانگ یکباب خانه 
به مساحت 1۶ /11۲ متر مربع به آدرس کرمان  - چترود  - 
بلوار امام کوچه اورژانس نرسیده به چنارملا خریداری از محل 

مالکیت سکینه وزیری نسب  - ردیف 0۳8۹
۹84 فرعی از ۲1 اصلی مجزی شده از 7۶ و 58 فرعی از 
۲1 اصلی  - خانم مجیده کهنوجی فرزند حسین به شناسنامه 
شماره ۳۲ صادره از کرمان در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
دوباب ساختمان به مساحت ۹5 /10۳8 متر مربع به آدرس 
کرمان  - چترود  - هوتک خیابان سجادیه سمت راست منزل 
سوم خریداری از محل مالکیت ربابه رمضانی و احمد صفوی 

نژاد  - ردیف 1551
7۶ فرعی از 1۶1 اصلی مجزی شده از ۲۳ فرعی از 1۶1 اصلی 
 - خانم نرجس زنگی آبادی فرزند حسین به شناسنامه شماره 
۹5۳ صادره از کرمان در ششدانگ یکباب خانه و باغچه به 
مساحت 44۶ متر مربع به آدرس کرمان  - کوهپایه  - ده لولو 
 - درختنجان مع الواسطه واگذاری شورای اسلامی روستای ده 

لولو  - ردیف 1۳۶4
78 فرعی از 1۶1 اصلی مجزی شده از ۲۳ فرعی از 1۶1 اصلی 
 - آقای محسن کارنما فرزند محمدعلی به شناسنامه شماره 
870 صادره از کرمان و خانم طاهره تفرشی فرزند حسن به 
شناسنامه شماره ۳18 صادره از کرمان و خانم بدری کارنما 
فرزند محمدعلی به شناسنامه شماره 84۹ صادره از کرمان و 
خانم بتول کارنما فرزند محمدعلی به شناسنامه شماره 11۳۳ 
صادره از کرمان بالسویه هر کدام نسبت به یک و نیم دانگ 
مشاع از ششدانگ یکباب خانه و باغچه به مساحت ۹00 متر 
مربع به آدرس کرمان  - کوهپایه  - ده لؤلؤ پشت دهیاری مع 
الواسطه واگذاری شورای اسلامی روستای ده لولو  - ردیف های 

0۳۳8 و 0۳۳۹ و 0۳4۳ و 0۳44
5۲ فرعی از 17۲ اصلی  - خانم محبوبه مفیدی فرسنگی فرزند 
اصغر به شناسنامه شماره 5 صادره از کرمان در ششدانگ 
آدرس  به  مربع  متر  به مساحت 8 /۳48  یکباب ساختمان 
آباد دوراهی ده قاضی نهضت  کرمان  - کوهپایه  - اسحاق 
آباد روبروی قبرستان خریداری از محل مالکیت سیدمهدی 

کارآموز  - ردیف 08۳۹
تاریخ انتشار نوبت اول : شنبه 07 /1۲ /1400
تاریخ انتشار نوبت دوم : شنبه ۲1 /1۲ /1400

رییس اداره ثبت اسناد
 واملاک  ناحیه یک شهرستان کرمان
عیسی حافظی فر
  شناسه اگهی:128۴2۶5
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان

هياتموضوعقانونتعيينتكليفوضعيتثبتياراضيوساختمانهاي
فاقدسندرسمي

آگهيموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئيننامهقانونتعيينتكليف
وضعيتثبتيواراضيوساختمانهايفاقدسندرسمي

برابررايشماره۱40060۳۱90780۱0۳55هياتدوممورخه
۱400/۱۱/0۳موضوعقانونتعيينتكليفوضعيتثبتياراضيو

ساختمانهايفاقدسندرسميمستقردرواحدثبتيحوزهثبتملكمنطقه
دوكرمانتصرفاتمالكانهبلامعارضمتقاضيآقايمحمدرضافقيرعلي
نسبکرمانيفرزندغلامعباسبشمارهشناسنامه۱7076صادرهازكرمان

درششدانگيكبابخانهبهمساحت۱6۱/25مترمربعتحتپلاك
۱6852فرعياز۳968اصليمفروزومجزيشدهازپلاك۱640فرعي

باقیماندهاز۳968اصليبخش2کرمانواقعدرکرمانسراسیابفرسنگی

کوچهشهیدنمازیانشرقی۱اواسطکوچهسمتراستخريداريازمالك
رسميآقاي/خانمعذریاویسیمحرزگرديدهاست.لذابهمنظوراطلاع
عموممراتبدردونوبتبهفاصله۱5روزآگهيميشوددرصورتيكه
اشخاصنسبتبهصدورسندمالكيتمتقاضياعتراضيداشتهباشند
ميتوانندازتاريخانتشاراولينآگهيبهمدتدوماهاعتراضخودرابه
اينادارهتسليموپسازاخذرسيد،ظرفمدتيكماهازتاريختسليم
اعتراض،دادخواستخودرابهمراجعقضاييتقديمنمايند.بديهياست
درصورتانقضايمدتمذكوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسند

مالكيتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:۱400/۱۱/20-تاريخانتشارنوبتدوم:۱400/۱2/07
محمودمهدیزاده–رئیسثبتاسنادواملاکناحیه2شهرستانکرمان

شناسهاگهی:۱274048

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهداد

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140060319005000660مورخ 1400/09/27 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك شهداد تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقای قاسم کوهستانی سیرچی فرزند 
غلامرضا بشماره شناسنامه 3492 صادره از شهداد در ششدانگ یکبابخانه به مساحت 135 مترمربع  پلاك 1619 فرعی مفروز و مجزی 
از 631 فرعی از 47-اصلي واقع در بخش 26 کرمان به آدرس سیرچ-منطقه 3 جنب تکیه علی اصغر خريداري از مالك رسمي شعبان 
رضائی سیرچی محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.

بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخانتشارنوبتاول:۱400/۱۱/2۳-تاريخانتشارنوبتدوم:۱400/۱2/07
شناسهاگهی:۱275959

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکشهرعنبرآباد

و  3قانون  ماده  موضوع  آگهی  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ماده 13 ائین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برای رای شماره140060319091000880-

1400.7.21هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمود گروئی ساردو فرزند جعفر شماره شناسنامه 1881 صادره از عنبرآباد 
در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 157 متر مربع پلاک- فرعی از 45 - اصلی مفرور و مجزی شده از پلاک 45- اصلی قطعه یک 
از مالک رسمی آقای عباس امیری محرز  بخش 45 کرمان واقع در عنبرآباد شهرک خداآفرین خیابان مطهری -مطهری 12 خریداری 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
اداره تسلیم و  این  به  را  اعتراض خود  به مدت دو ماه  اگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  باشند می  اعتراضی داشته  مالکیت متقاضی 
در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  مراجع قضایی  به  را  دادخواست خود  اعتراض،  تسلیم  تاریخ  از  ماه  اخذ رسید. ظرف مدت یک  از  پس 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول 1400.11.23تاریخ 

انتشار نوبت دوم 1400.12.7.
مصیبحیدریان.رئیسثبتاسنادواملاک.مالف:۳۱0۱

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکزرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
رای  برابر  فاقد سند رسمی  و ساختمان های  اراضی  و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و   3 ماده  اگهی موضوع 
شماره 140060319008003110 هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حمید رئوفی فرزند علی به شماره شناسنامه 4159 صادره از 
زرند  در یک باب مغازه به مساحت 207.36 مترمربع از پلاک 7566 اصلی واقع در زرند بلوار آیت الله هاشمی خریداری از مالک رسمی 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در  نوبت  لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو  خانم هایده مهرابی زاده هنرمند محرز گردیده است. 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف299 

تاریخ انتشار نوبت اول:1400/12/7
 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1400/12/22

حسین توحیدی نیا_ رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکزرند

وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی 

رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و   3 ماده  موضوع  اگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند 
هیات   140060319008003138 شماره  رای  برابر  رسمی 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم  
ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
شناسنامه  شماره  به  یداله  فرزند  زرندی  پورباقر  معصومه 
19 صادره از زرند در یک باب مغازه مشتمل بر زیرزمین و 
پلاک  از  مترمربع   93.50 مساحت  به  مسکونی  اول  طبقه 
5853 اصلی واقع در زرند خیابان سردار جنگل نبش کوچه 
محرز  میرزالی  خانم کبری  رسمی  مالک  از  خریداری   10
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
اشخاص  صورتی که  در  شود  می  آگهی  روز   15 فاصله  به 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت 
دو  به مدت  اگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  باشند می 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
اعتراض، دادخواست  تاریخ تسلیم  از  ظرف مدت یک ماه 
در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف300 
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/12/7

 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1400/12/22
املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  رییس  نیا_  توحیدی  حسین 

زرند شهرستان 

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آیین
نامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی

ساختمانهایفاقدسندرسمیو
اختلاف  حل  هیات  صادره  آرا  برابر 
اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
واحد  در  رسمی مستقر  فاقد سند  های  و ساختمان 
بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات  زرند  شهرستان  ثبتی 
مشخصات  است.لذا  گردیده  محرز  متقاضیان 
متقاضیان و املاک مورد تقاضا بشرح زیر به منظور 
روزآگهی می   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  اطلاع عموم 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتیکه  در  شود 
مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند 
اعتراض  ماه  دو  بمدت  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از 
تقدیم  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود  دادخواست 

نماید.
املاک واقع در بخش 13 کرمان شهرستان زرند

بشماره  علی  فرزند  داورانی  زاده  ملک  مریم  خانم 
از  مشاع  دانگ  سه  در   3080087968 شناسنامه 
ششدانگ خانه به مساحت 271.30 مترمربع از پلاک 
محرم  متری   20 خیابان  زرند  در  واقع  اصلی   7561
خیابان شهید علیزاده خریداری از مالک رسمی خانم 

نیره مهرابی زاده هنرمند.
آقای مقداد منصوری ده شعیبی فرزند عباس بشماره 
شناسنامه 3080029674 صادره از زرند در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ خانه به مساحت 271.30 مترمربع 
از پلاک 7561 اصلی واقع در زرند خیابان 20 متری 
محرم خیابان شهید علیزاده خریداری از مالک رسمی 

خانم نیره مهرابی زاده هنرمند. م الف 303
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/12/7

تاریخ انتشار نوبت دوم:1400/12/22
حسین توحیدی نیا 

رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

لزوم کشف گروه های مرجع جدید برای 
کمک به رفع معضلات محیط زیستی

معاون آمـوزش و مشـارکت هـای مردمـی سـازمان حفاظت 
محیـط زیسـت گفـت: مـا بـه عنـوان متولیـان حفاظـت از 
محیط زیسـت کشـور باید به دنبال کشـف گروه هـای مرجع 
جدیـد باشـیم کـه در حـل معضـلات محیـط زیسـتی بـه ما 

کمـک کننـد.
به گـزارش ایرنـا از سـازمان حفاظت محیـط زیسـت، نورالله 
مـرادی در آییـن نکوداشـت مربیـان برتـر سـال کـه صبـح 
امـروز - پنجشـنبه - در محـل سـازمان حفاظـت محیـط 
زیسـت برگزار شـد، با اشـاره بـه انعقـاد تفاهم نامـه همکاری 
بین معاونـت آموزش و مشـارکت هـای مردمی این سـازمان 
و کانـون مربیـان فوتبـال ایـران، افـزود: محیـط زیسـت یک 
موضوع اجتماعی اسـت که متاسـفانه در حال حاضر شـرایط 
خوبـی نـدارد و تبدیل بـه یـک موضوع عمومی شـده اسـت، 
بنابرایـن مـی بایسـت بـرای ایـن موضـوع عمومـی راه حـل 

هایـی بیابیـم.
وی ادامـه داد: مـا بـه عنـوان متولیـان حفاظـت از محیـط 
زیسـت کشـور باید به دنبال کشـف گـروه های مرجـع جدید 
باشـیم کـه در حـل معضـلات محیـط زیسـتی بـه مـا کمک 
کننـد. معـاون آمـوزش و مشـارکت هـای مردمـی سـازمان 
حفاظـت محیـط زیسـت در ادامـه گفـت: کانـون مربیـان 
فوتبـال ایران بـا ۳8هـزار عضـو یکـی از موثرترین ایـن گروه 
هاسـت. مرادی، فوتبـال را یـک مقوله مهـم در ابعـاد جهانی 
عنـوان و تصریح کـرد: برگزاری آییـن نکوداشـت مربیان برتر 
سـال آغـاز خوبـی بـرای شـروع همـکاری سـازمان حفاظت 
محیـط زیسـت و کانـون مربیـان فوتبـال ایـران اسـت. وی 
خاطرنشـان کرد: ما آماده ایم در کنـار کانون مربیـان فوتبال 
ایران به بسـط و گسـترش فرهنـگ محیط زیسـتی بپردازیم. 
معاون آمـوزش و مشـارکت هـای مردمـی سـازمان حفاظت 
محیـط زیسـت بـا بیـان اینکـه بخشـی از رفتـار تماشـاگران 
فوتبـال، رفتـار محیط زیسـتی اسـت، اظهـار امیـدواری کرد 
مربیان و مدیـران فوتبال در سراسـر کشـور روی این موضوع 

کار کننـد.

معاون سابق گمرک ایران با انتقاد از عدم هماهنگی 
بین   سامانه های دستگاه های ذیربط در حوزه 
تجارت، باز ماندن بیش از دو میلیارد دلار اظهارنامه 
وارداتی را نتیجه این رویه دانست و اعلام کرد که در 
یک مورد ۹00 میلیون دلار کالا بدون ثبت سفارش 

از یکی از گمرک ها ترخیص شده است. 
به گزارش ایسنا، هماهنگی بین دستگاه های 
ذیربط در بخش تجارت و به ویژه سامانه های 
مربوطه، بارها محل چالش بین سازمان ها بوده 
است و گرچه در مواردی مسئولان به وجود نقص 
در این سامانه ها و تبعات ناشی از آن در تجارت 
خارجی اذعان داشته اند اما هیچ گاه این موضوع به 

طور مشخص حل و فصل نشده است.
در همین رابطه اخیرا در گفتگوی ویژه خبری صدا 
و سیما با حضور برخی از مسئولان وزارت صنعت، 
معدن و تجارت )صمت( و البته گمرک، موضوع 
سامانه ها و اهمیت آن در جریان تجارت مورد 
بررسی قرار گرفت که بخشی از اظهارات مطرح 

شده قابل تأمل است.
ادعا نمی کنیم تخلف نیست اما باید بررسی شود

رهبری-رئیس سازمان توسعه تجارت - که تاکید 
داشت نظارت کامل از سوی وزارت صمت بر جریان 
صدور مجوز واردات کالا وجود دارد گفت که با این 
حال در برخی از مصادیق قانونی مجوز خاص برای 
ترخیص بدون انتقال ارز وجود دارد یا در مواردی 
رئیس کل گمرک می تواند در برخی موارد با 
اختیارات خود، خارج از تشریفات حکم ترخیص 

کالا را صادر کند.
وی همچنین با بیان اینکه نمی توانیم ادعا کنیم 
که در گمرک یا در برخی فرایندها در وزارت صمت 
تخلفی رخ نمی دهد و باید آن را به طور موردی 
بررسی کرد تاکید کرد که به هر صورت در سامانه 
جامع تجارت هنگام ثبت سفارش به صورت 
سیستمی رویه ارزی چک می شود یا سامانه 
گمرک باید هنگام اظهار، ثبت سفارش را چک 
کند و کنترل دیگر هنگام صدور مجوز خروج 

صورت می گیرد.
هر سازمانی برای خودش سامانه ساخته و 

جزیره ای اداره می شود
با این حال در  بخشی از این گفت وگو ارونقی 
-معاون سابق فنی گمرک ایران -مسائل دیگری 
در رابطه با جریان واردات و مجوزهای مربوطه 

مطرح کرد.

وی با اشاره به اینکه بعد از سالها همچنان هر 
دستگاهی برای خود سامانه ای ایجاد کرده و به 
صورت جزیره ای با سامانه های مربوط به خود 
اداره می شود گفت که بارها نسبت به وجود نقایص 
فرایند و پروسه تجارت خارجی هشدار داده و 
خواستار بررسی و بازنگری شدیم  اما هنوز مورد 
بازنگری قرار نگرفته است. اینکه هیچ مقام مسئولی 
نمی تواند با قاطعیت اعلام کند چه میزان کالا در 
بنادر یا گمرک دپو یا رسوب کرده است، بر همین 

نقص پروسه تجاری تاکید دارد. 
ترخیص میلیاردی بدون انتقال ارز و ثبت 

سفارش 
ارونقی در ادامه با اشاره به اینکه در حال حاضر کالا 
بدون انتقال ارز و بدون ثبت سفارش نیز از گمرک 
ترخیص می شود، یادآور شد که طبق بند 1 ماده 
۳8 آیین نامه اجرایی قانون مقررات صادرات و 
واردات، تحت شرایط تعیین شده کالا بدون انتقال 
ارز و با دریافت مجوز از دستگاه های ذیربط از 
گمرک ترخیص خواهد شد؛ به طوری که بر اساس 
مصوبه سال 1۳۹7 نیز کالاهای بدون انتقال ارز با 
تائید وزارت صمت و همچنین تأیید منشا ارز از 

سوی بانک مرکزی امکان ترخیص دارد.
وی در ادامه به آمار قابل تاملی در رابطه با جریان 
ترخیص کالاهای بدون ثبت سفارش اشاره کرد و 
افزود: تمامی اظهارنامه هایی که تحت بند 1 ماده 
۳8 قرار دارند و از گمرک ترخیص شده بدون ثبت 
سفارش بوده است. به طور مثال در سال 1۳۹۹ 
یکی از گمرک های تهران ۹00 میلیون دلار کالا 

بدون ثبت سفارش ترخیص کرده است.
بانک، تائید منشاء ارز را به گمرک اعلام نمی کند

موضوع دیگر مورد اشاره به جریان ترخیص 
درصدی کالا اختصاص داشت و معاون پیشین  
گمرک در این رابطه گفت: اینکه ادعا می شود به 
محض ثبت سفارش فورا منشاء تامین ارز این کالاها 
در سامانه جامع تجارت توسط بانک بررسی و تائید 
و به گمرک ارائه می شود ادعای درستی نیست، 
افزود: این صاحب کالا است که باید کد منشاء ارز را 

به گمرک ارائه کند.

به گفته وی اگر ارتباط سیستمی گمرک و بانک 
براساس آنچه که ادعا می شود وجود داشت، دیگر 
چه نیازی است که ثبت سفارش کالاهای گروه 4، 
۲۶ و ۲7 را قبل از تائید منشاء ارز به گمرک ارسال 
نکرده و صاحب کالا قادر به اظهار کالای خود به 

گمرک نباشد!
دو میلیارد دلار اظهارنامه باز است!

این مقام سابق گمرک ایران این را هم گفت که 
طبق گزارش سازمان بازرسی کل کشور بیش از 
5000 فقره اظهارنامه به ارزش بالغ بر دو میلیارد 

دلار باز است که هنوز کد منشاء ارز آن ها به گمرک 
ارائه نشده است و صاحب کالا در این شرایط ناچار 
است ۹0 درصد از کالای خود را از گمرک ترخیص 

و 10 درصد باقی مانده متروکه بماند.
ارونقی یادآور شد که این جریان نشان می دهد 
ارتباط سیستمی بین بانک و دستگاه های مربوطه 
از جمله گمرک وجود ندارد و اگر این طور بود 
صاحب کالا می توانست به محض اظهار آن به انجام 
تشریفات گمرکی و ترخیص کالای خود اقدام کند؛ 
بنابراین در این شرایط به طور غیرسیستمی جلوی 

فعالیت صاحب کالا گرفته می شود تا تعهدات قبلی 
را انجام دهد.

سختی و هزینه فرآیند تجاری، راه گسترش 
قاچاق است 

وی در همین رابطه تاکید کرد که فرایند تجارت 
خارجی باید ضمن تسهیل و تسریع باید، پویا و 
یکپارچه و در یک بستر انجام شود تا از معطلی، 
سرگردانی، اتلاف منابع، تحویل دموراژ و هزینه 
های دیگر جلوگیری شده و تجار سرگردان نمانند 
و از سوی دیگر به دلیل این حجم از هزینه و سختی 

فرایند تجاری ، قاچاق گسترش نیابد.
گفتنی است که از سال 1۳۹7 و با تغییر سیاست 
ارزی دولت، واردات بدون انتقال ارز ممنوع شد و 
فقط در موارد استثنا و تعیین شده این امکان وجود 
داشت که از جمله آن در آبان ماه سال گذشته بر 
اساس مصوبه شورای هماهنگی اقتصادی دولت 
جهت تسریع در ترخیص کالاهای اساسی اعلام 
شد که »ترخیص ۹0 درصد کالاهای اساسی و 
اقلام مربوط به واحدهای تولیدی در گروه های 
۲1 تا ۲4 و حتی از گروه ۲5 - با اولویت اعلامی از 
سوی وزارت صمت - قبل از ادامه روند و تشریفات 
گمرکی و تعیین تکلیف رویه گمرکی )ارز اشخاص 
یا واردات مقابل صادرات و یا سیستم بانکی( که در 
صف "تخصیص" و یا "تامین" ارز قرار دارند اقدام 
کند«، اما ظاهرا این فرایند در اجرا دچار نوسان 
و تغییر بوده و هماهنگی لازم بین دستگاه های 

ذیربط وجود نداشته است.

رئیس ســازمان زندان ها گفت: تاکنون بالغ بر 
1۹۲ زندان به ســامانه های الکترونیک مجهز 
شده و حتی در 1۶ زندان نیز شاهد الکترونیکی 
کردن ملاقات ها هستیم. به گزارش خبرگزاری 
مهر بــه نقل از پایگاه اطلاع رســانی ســازمان 
زندان هــا و اقدامات تأمینی و تربیتی کشــور، 
غلامعلــی محمدی رئیس ســازمان زندان ها و 
سردار اشتری فرمانده ناجا در نشستی با یکدیگر 
بر لزوم همکاری های هرچه بیشــتر میان این 
دو دستگاه تأکید کردند. در این نشست رئیس 
سازمان زندان ها با یادآوری اینکه زندان یکی از 
حلقه های امنیتی در کشور است، گفت: هرچند 
رسالت اصلی ما در ســازمان زندان ها اصلاح و 
تربیت زندانیان است اما این مساله نباید بر مسائل 
امنیتی سایه بیاندازد. وی تصریح کرد در راستای 
نگاه امنیتی بــه زندان ها و اجــرای برنامه های 
اصلاحی و تربیتی نیازمند تعامل با ناجا هستیم.

غلامعلی محمدی ادامه داد: خوشبختانه هر زمان 
که سازمان به همکاران ناجا نیاز داشته است، در 
کوتاه ترین زمان نیز با توان بازدارندگی و مناسب 

به کمک زندان هــا آمده اند و نگذاشــته اند که 
مشکلاتی ایجاد شود.

وی همچنین با اشــاره به مصائب دوره کرونا، با 
ذکر نکاتی در راستای تعامل هرچه بیشتر گفت: 
در دوره کرونا شــکل اعزام و بدرقه مددجویان 
شــمایل دیگری به خود گرفته بــه نحوی که 
هم اکنــون و بطور میانگیــن 7۶ درصد فرآیند 
دادرسی زندانیان، به شکل دادرسی الکترونیک 
انجام می شود و این باعث شد که مشکلات اعزام 
و بدرقه حل شود. محمدی دادرسی الکترونیک 
در برخی استان ها را قابل توجه خواند و با اشاره 
به برخی استان ها توضیح داد: ما حتی در برخی 
استان ها مثل مازندران شــاهد هستیم که 80 
درصد فرآیند قضائی به شکل الکترونیک صورت 
می پذیرد و این اقدام در دیگر استان ها نیز تسری 
خواهد یافت. محمدی خبر داد: تاکنون بالغ بر 
1۹۲ زندان به سامانه های الکترونیک مجهز شده 
و حتی در 1۶ زندان نیز شاهد الکترونیکی کردن 
ملاقات ها هستیم و در تلاشیم این عدد را بزودی 
به ۳0 زندان برســانیم. همچنین هم اکنون سه 

زندان بزرگ ما به سامانه های مقابله با ریزپرنده ها 
مجهز شده است. رئیس سازمان زندان ها بر موارد 
امنیتی در زندان ها نیز اشاره داشت و متذکر شد: 
با توجه به نگاه امنیتی به زندان ها و درخصوص 
کارکنان یگان حفاظت زندان ها، اولین درخواست 
ما این اســت که با توجه به مصوبات اخیر، 500 
نفر از نیروهای ناجا به مدت دو سال به سازمان 

زندان ها تخصیص داده شوند.
وی گفت: امیــدوارم با توجه بــه تکمیل کادر 
آموزش شهید کچویی تعدادی از نیروهای ناجا 

به سازمان زندان ها اختصاص داده شوند.
محمــدی در ادامه درباره زندانیان مســتقر در 
زندان ها گفت: دســته ای از زندانیان ما سارقین 
یا زندانیان خطرناکی هستند که امنیت کشور 
را به خطر انداخته اند و متناســب با جرم آنان، 
امتیازات اعطایی به آنان محدود خواهد شــد. 
نسبت به این افراد باید سختگیرانه عمل کنیم. 
ضمن اینکه زندان باید کارکرد انسانی و اسلامی 
خود را در عمل نشان دهد. وی خاطرنشان کرد: 
ما درمورد اعطای عفو به سوابق افراد توجه کرده 

و قطعاً چنین امتیازی شامل سارقین خطرناک 
نمی شــود. ضمن اینکه درمورد بخشنامه های 
مرخصی زندانیان جرایم خشن و سارقین مسلح 
مستثنی می شــوند. محمدی با تأکید بر اینکه 
انتقال زندان ها به خارح از شهرها در دستور کار 
است، در ارتباط با تعاملات هرچه بیشتر سازمان 
زندان ها با ناجا تصریح کرد: مــا نیازمندیم که 
کارگروه مشترکی با ناجا تشکیل شود. اقدامات 
تازه ای در زندان ها در دســت اجراست ازجمله 
اینکه تا پایان ســال زمینه بکارگیری نزدیک به 
یازده هزار پابند الکترونیک فراهم خواهد شــد 
و امیدواریم این رقم را در نیمه اول ســال آینده 
به ۳0 هزار مورد برســانیم. در ادامه این دیدار 
نیز سردار اشــتری، فرمانده ناجا با استقبال از 
چنین نشستی گفت: بنای ما ارتباط نزدیک در 
حوزه های مختلف با دستگاه قضاست. در ارتباط 
با سازمان زندان ها نیز می توان این همکاری را در 
دو سطح نیازمندی های سازمان درخصوص یگان 
حفاظت و نیز اقدامات مرتبط با حوزه پیشگیری 
از جرم توسعه داد.وی افزود: ما نیاز داریم که به 
اطلاعات مجرمین دسترسی پیدا کنیم و در عین 
حال با اصــلاح آئین نامه ها، زندان ها را بیشــتر 

بسمت هوشمندسازی سوق دهیم.

آمار عجیب از میلیاردها دلار پرونده باز واردات

تجهیز 1۹۲ زندان به سامانه های الکترونیکی

گزارش
ایرنا

ستاد رســیدگی به پرونده های 
قصاص تشکیل شد

معاون قضایی مرکز توسعه حل اختلاف کشور و دبیر ستاد ملی صبر 
از تشکیل ستاد رسیدگی به پرونده های قصاص خبر داد و گفت: 
با همکاری دادستان های سراسر کشور، کارگروه های رسیدگی به 

این پرونده ها سازماندهی می شود.
ابوالفضل محبی با اشــاره به تاکید رئیس قــوه قضاییه مبنی بر 
تعیین تکلیف پرونده های محکومان قصاص افزود: مرکز توســعه 
حل اختلاف کشور با هماهنگی دادستانی کل، نشست هایی برای 
ساماندهی و تشــکیل کارگروه های تخصصی رســیدگی به این 

پرونده ها برگزار کرده است.
وی خاطرنشان کرد: البته رسیدگی به پرونده های قصاص با ظرفیت 
ستاد ملی صبر در دســتور کار قرار دارد اما قرار است با همکاری 
دادستان های سراسر کشور، کارگروه های رسیدگی به پرونده های 

قصاص سازماندهی شود.
محبی با بیان اینکه اکنون 1۶ هزار صلح یار و ســفیر صلح در ۳1 
استان و بیش از ۳00 سازمان مردم نهاد برای ترویج فرهنگ صلح، 
بخشایش و رضایت تلاش می کنند، افزود: قرار است در گام اول این 
پرونده ها و علل تاخیر تعیین تکلیف آنها بررسی شود و گام بعدی 
بررسی امکان و زمینه های اجرای صلح و سازش این پرونده ها است 
و اینکه آیا موضوع پرونده صلاحیت اقدام برای صلح و سازش را دارد 
یا نه.معاون قضایی مرکز توسعه حل اختلاف کشور اضافه کرد: بعد 
از سپری شدن این ۲ گام و جمع آوری اطلاعات اولیه، ستادهای 
ملی صبر که در سراسر کشور فعال هستند اقدام به جلب رضایت در 
این پرونده ها می کنند و با توجه به ویژگی های هر پرونده سفیران و 
صلح یاران انتخاب می شوند و برای فرایند اخذ عفو و بخشش اقدام 
می کنند.محبی افزود: مقدمات این اقدام فراهم و ســتاد قصاص 
تشکیل شده و فعالیت دقیق تر آن را سال بعد شاهد خواهیم بود.  

معاون قضایی مرکز توسعه حل اختلاف کشور خاطرنشان کرد: از 
اقداماتی که با همکاری صلح یاران و سفیران صلح در نیمه دوم سال 
1۳۹۹ و نیمه نخست سال 1400 رخ داد، عفو و گذشت از اجرای 

حکم قصاص58۳ بود.
به گزارش ایرنا، رئیس قوه قضاییه در 1۳ دی ماه در نشست شورای 
عالی قضایی بر استفاده حداکثری از ظرفیت مردم، صاحبان نفوذ و 
صاحبان کلام برای گذشت اولیای دم از تقاضای قصاص تاکید کرد 
و گفت: قصاص هر یک نفر در جامعه، مشــکلات بسیاری را برای 

آینده فرزندان و خانواده او به وجود می آورد.

رئیس دانشکده علوم اجتماعی دانشگاه علامه 
طباطبایی گفت: باید ارزیابی درستی از وضعیت 
موجود در حوزه آسیب های اجتماعی در کشور 
داشته باشیم. علی انتظاری روز چهارشنبه در چهارمین 
کنگره آنلاین بین المللی و سی و ششمین همایش مددکاری 
اجتماعی در ایران به مناسبت روزهای ملی و جهانی مددکاری 
اجتماعی با موضوع مددکاری اجتماعی و ادغام اجتماعی در 
سخنرانی خود با عنوان ادغام اجتماعی و همبستگی اجتماعی 
افزود: برخی واقعیت ها نشان از عدم موفقیت ما در کشور در 

حوزه کنترل و پیشگیری از آسیب های اجتماعی دارد.
وی اضافه کرد: ادغام اجتماعی فرایندی است که طی آن 
افراد مختلف در اجتماع در فرایند تصمیم گیری های مختلف 

مرتبط با جامعه مشارکت دارند.
وی ادامه داد: اتفاقات مختلف در عرصه های گوناگون نشان 
می دهد که در کار خود در حوزه آسیب های اجتماعی موفق 
نبوده ایم. یکی از مهم ترین اشتباهات رویکرد مبتنی بر جزئی 
نگریو روانشناختی است که مواجهه های مختلف در جامعه 
وجود دارد، زمانی که گفتمان علوم اجتماعی ضعیف باشد، 
کاری در خصوص جریان های اجتماعی موجود در جامعه 
صورت نداده ایم. رئیس دانشکده علوم اجتماعی دانشگاه 
علامه طباطبایی تصریح کرد: اینکه رخدادهای بزرگ 
اجتماعی که منجر به آسیب های اجتماعی شود را در نظر 
نگیریم و بعد از آن به دنبال ادغام اجتماعی باشیم،  درست 
نیست. انتظاری بیان داشت: در شرایط امروز که ناشی از 
تصمیم گیری های نادرست در خصوص الگوهای مردمی 
منجر به شکل گیری جامعه ای با رویه های شبه مدرن شده 
است. سیستم مدیریت شهری محله ها را تبدیل به محله های 
اختصاصی برای اغنیا و فقرا تبدیل کرده است و حال به دنبال 
ادغام در جامعه هستیم. وی گفت: باید از رویکرد روانشناختی 
صرف به هژمونی کردن علوم اجتماعی حرکت کنیم و مردمی 
کردن مهم ترین استراتژی در این حوزه است که زمینه های آن 
در فرهنگ ما وجود داشته است و از طرف دیگر باید با الگوهای 

شبه مدرن مقابله کنیم و به آنها توجه خاص داشته باشیم.
وی اضافه کرد: باید محله های متشکل از اقشار مختلف را احیا 

کنیم و در این حوزه می بایست به قدیم برگردیم.

درحالی که به نظر می رسید ماجرای هجوم 
شکارچیان غیرمجاز به پناهگاه حیات وحش 
میانکاله با دستگیری متخلفان به پایان رسیده و 
شرایط پایداری در این منطقه حفاظت شده برقرار شده است، 
اخبار و تصویرهای اخیر بیانگر وقایع جدیدی در این پناهگاه 

حیات وحش هستند.
به گزارش ایسنا چندی پیش سرهنگ جمشید محبت خانی 
- فرمانده یگان حفاظت محیط زیست - از حمله حدود 100 
تن از شکارچیان غیرمجاز به میانکاله و آسیب جزئی وارده به 
چند تن از محیط بانان در روز 15 بهمن ماه خبر داد. با اعلام 
یگان حفاظت محیط زیست و با همکاری کارکنان انتظامی 
و دریابانی، تعدادی از این افراد دستگیر شدند و این مشکل 
ظاهرا برطرف شد این در حالیست که اخبار و تصاویری در 
فضای مجازی از میانکاله دست به دست می شود، روایت 
متفاوتی دارد. در جریان حمله اول این افراد به میانکاله، به 
علت ساچمه ای بودن تفنگ ها تعدادی از محیط بانان دچار 
آسیب دیدگی سطحی شدند. فرمانده یگان حفاظت محیط 
زیست درباره این موضوع گفته بود: خوشبختانه محیط بانان 
به علت ساچمه ای بودن تیر اسلحه های شکاری و پوشش 
مناسب دچار آسیب جدی نشده اند و آسیب وارده سطحی 
است حتی به اورژانس نیز نرفتند. تنها چهار نفر از محیط 

بانان در جریان این درگیری ها دچار آسیب جزئی شده اند.
گفته می شد علت هجوم این شکارچیان غیرمجاز به تالاب 
میانکاله واکنش به ممنوعیت شکار پرندگان در این منطقه 
بوده است. فرمانده یگان حفاظت محیط زیست در پاسخ به 
این مطالبه نیز اظهار کرده بود: دستگاه های امنیتی نسبت به 
این موضوع حساس شده اند و به متخلفان اخطار می دهیم که 
این حرکت را تکرار نکنند. مسیر قانونمند رسیدن به هدف 
برای شکارچیان مشخص است و چنین اقداماتی فقط دردسر 

در پی خواهد داشت و بدون نتیجه خواهد ماند.
او تاکید کرده بود: منطقه میانکاله که این شکارچیان وارد آن 
شدند، بخشی از مناطق چهارگانه محیط زیست و پناهگاه 
حیات وحش و زیست کره محسوب می شود و حتی ورود 
به آن نیز باید با هماهنگی باشد. به گفته مزیدی تاکنون 48 
پرونده برای شکارچیان متخلف تشکیل شده است و رای ۲1 
پرونده از این 48 پرونده صادر شده و در مرحله اجرای احکام 

قرار دارد و سایر پرونده ها نیز در دست بررسی است.

نیازمند ارزیابی درست از وضعیت 
موجود در جامعه هستیم

آشوب شکارچیان در میانکاله

خبر

خبر

خبر

موضوع دیگر مورد اشاره به جریان ترخیص درصدی کالا اختصاص داشت و معاون پیشین  گمرک در این 
رابطه گفت: اینکه ادعا می شود به محض ثبت سفارش فورا منشاء تامین ارز این کالاها در سامانه جامع 
تجارت توسط بانک بررسی و تائید و به گمرک ارائه می شود ادعای درستی نیست، افزود: این صاحب کالا 

است که باید کد منشاء ارز را به گمرک ارائه کند.

سنا
: ای

س
عک

کاغذ فرهنگ و هنرکاغذ جامعه

خبرخبر

شــبکه نمایش در هفته پیش رو قصد دارد در 
بخش صحنه گران، آثار »محمد کاســبی« از 
بازیگران باسابقه کشورمان را پخش و مرور کند.

به گزارش ایســنا عناوین فیلم های سینمایی 
شبکه نمایش در هفته پیش رو به شرح زیر است:

ساعت 1۳:
فیلم و تله فیلم های ایرانی شبکه نمایش از شنبه 
7 تا 1۳ اسفند ماه پخش خواهند شد: »شغل 
شریف«، »حتی اگر شب باشد«، » داماد خوش 
قدم «، »خواستگاری«، »بوگا «، »عاشقی در 
وقت اضافه« و »حالا چه شــود« نام فیلم های 

این بخش است.
ساعت 1۹:  

فیلم های منتخب خانوادگی، که بخش ثابت 
ساعت 1۹ شبکه نمایش است، در هفته پیش رو 
به ترتیب شامل این فیلم ها خواهد بود: »برف 
پیما«، »کارآگاه فاکس«، »پسر روزنامه چی«، 
»وقتی تو خواب بودی« ، »کوه ســرخ غرب«، 

»سرزمین ماه« ، »بازیگر قانون«.
ساعت ۲1:

فیلم هــای منتخب محمد کاســبی ـ بازیگر 
پیشکسوت کشورمان ـ که این روزها در آستانه 
جراحی مهمی قرار دارد، هفته آینده از شبکه 
نمایش پخش خواهند شد. به ترتیب روز پخش 
شامل این فیلم ها است: »دایره سرخ«، »پدر«، 
»دنیای وارونــه« ، »زنگ ها«، »بــراده های 

خورشید«، »نفوذی« و »بدوک«.
ساعت ۲۳:

فیلم های ساعت ۲۳ شبکه نمایش که فیلم های 
جذاب است شامل این فیلم هاست: »دشمنان 
ملت«، » نجات مزرعــه« ، »کونگ فو یوگا«، 
»ارثیه«، » زمانی که آخرین شمشیر کشیده 

شود«، »تغییر چهره« و»ساخت آمریکا«.
ساعت 1 بامداد:  

منتخب فیلم های کلاسیک این هفته نمایش 
نیز به ترتیب روز پخش، از شنبه 7 تا جمعه 1۳ 
اسفند : »در گرمای شب« ، »رویاها « »سرداب 
و پاندول« ، »جاده صاف کن«، »توده چسبنده 

«، »گاوچران ها« و »من و خرس ها« هستند.
محمد کاسبی بازیگر شناخته شده و متولد سال 
1۳۳0 تهران است. کاسبی از نوجوانی به تئاتر 
و بازیگری علاقه مند بــود و کار خود را با تئاتر 
آغاز کرد. وی در 1۳5۳ به دانشــکده هنرهای 
دراماتیک رفت و در رشته بازیگری و کارگردانی 

سینما مشغول تحصیل شد.

پسرخسروشکیبایی:
ادا درنمـی آورم، شـبیه 

پـدرم هسـتم
پوریا شــکیبایی، در صحنه ای از سریال 

»برف بی صدا می بارد«
پوریا شــکیبایی ـ بازیگــر »برف بی صدا 
می بــارد« ـ درباره چالش هــای بازی در 
این ســریال تلویزیونی سخن گفت. او در 
واکنش به مطالبی که تحت عنوان تقلید از 
پدرش در بازیگری عنوان می شود، تصریح 
کرد: قاعدتا من هر آنچه بلد هســتم را از 
پدرم یا مادرم یاد گرفته ام. اگر اســم این 
یادگیری ادا درآوردن و تقلید کردن است 
بله از ایشان تقلید می کنم چون به هر حال 

پدرم هستند.
به گزارش ایســنا، برنامه »سریالیست« 
شبکه اول میزبان پوریا شکیبایی، بازیگر 
سریال »برف بی صدا می بارد« بود و بازیگر 
نقش حبیب در سریال گفت: نقش حبیب 
خودش تمــام حرف ها را بیــان می کند. 
اطمینان آقای آذربایجانی پای مرا به این 
سریال باز کرد. او در تیزر یک فیلم، بازی 
مرا دیده و برای نقش حبیب انتخاب کرده 
بود، من هــم تمام تلاش خــود را به کار 

گرفتم.  
وی درباره دلیل پذیرش این نقش منفی 
توضیح داد: قطعا سریال »برف بی صدا می 
بارد«، یکی از بهترین پیشــنهادهای آن 
زمان و همچنین بهترین پیشنهاد در عمر 
بازیگری من خواهــد بود. زمانی که نقش 
به من پیشنهاد شد، شرایط اینگونه نبود 
که بین نقش مثبــت و منفی یک نقش را 
انتخاب کنم. بلکه نقش انتخاب شده بود، 
لطف خدا شامل حال من شد که این نقش 
چالش برانگیز برایم پیش آمد. اگر یک کار 
در دل ما ترس ایجاد نکند پس مهم نیست؛ 
حبیب دلهره ای در من ایجاد کرد بنابراین 

فهمیدم که قرار است تاثیر بگذارد.
پوریا شکیبایی درباره نقش حبیب اظهار 
کرد: من گمان می کنم که مرحوم بهبهانی 
نیــا، حبیب را یک انســان آفریــده و در 
راستای این امر، پوریا آذربایجانی هم بسیار 
کمک کرد تا ما حبیب را آدم ببینیم. آدم 
هم می تواند بدجنس و عاشق باشد، هم 
عصبانی، هم کینه ای و هم مهربان باشد. 
پوریا سعی کرد ماجرا را به یک باورپذیری 
و زندگی که شــبیه ماست سوق دهیم. او 
هشت ماه قبل از این دو سال که مشغول 
فیلمبرداری هستیم، سرکار بود. من برای 
نقش حبیب کار خاصی انجام ندادم. پایه 
ماجرا درســت بود، من فقط طبقات بالا 

را چیدم.

رفعت هاشم پور، پیشکسوت عرصه دوبله ایران ساعتی پیش بر اثر 
کهولت سن درگذشت.به گزارش ایسنا، صفحه رسمی دوبلاژ ایران 
خبر درگذشت رفعت هاشم پور را تایید کرده است. این هنرمند عرصه 
دوبله، همسر جلال مقامی، دیگر پیشکسوت عرصه دوبلاژ بود. جلال 
مقامی در صفحه شخصی اش در اینستاگرام آورده است: »بازگشت 
همه بسوی اوست. امروز همسرم بانو رفعت هاشم پور به رحمت خدا 
رفتند.«این هنرمند به جای اکرم محمدی در سریال »پدرسالار«، 
هتی کینگ در »قصه های جزیره«، به جای فخری خوروش در 
سریال »امام علی )ع(« و فریده سپاه منصور در »معصومیت از دست 
رفته« صداپیشگی کرده است. از دیگر آثار به یادماندنی از این دوبلور، 
صداپیشگی در نقش اسکارلت اوهارا در سینمایی »بربادرفته« بود. 
در ادامه بخش هایی از دوبله رفعت هاشم پور در نقش خاله هتی 
را در ویدئوی زیر مشاهده می کنید:رفعت هاشم پور، فعالیت به 
عنوان سرپرست گویندگان را از سال 1۳5۳ در تلویزیون آغاز کرد 
و »چوپانان کویر« )ساختۀ حسین محجوب( نخستین فعالیت 
سینمایی مستقل او به عنوان سرپرست گویندگان بود.وی همچنین 
به عنوان سرپرست گویندگان در برخی مجموعه های تلویزیونی نیز 
فعال بود که از مهم ترین فعالیت هایش در این زمینه، مدیریت دوبلاژ 
سریال »قصه های جزیره« در اواسط دهۀ 70 بود. در این سریال خود 
او ابتدا به جای نقش دیگری حرف می زد، اما در ادامه ترجیح داد که 
به جای شخصیت هتی کینگ )با نقش آفرینی جکی باروز( حرف بزند 
که این نقش گویی او نیز بسیار مورد توجه قرار گرفت. دیگر فعالیت او 
در اواخر دوران کاری، گویندگی در فیلم »راه رفتن مرد مرده« به جای 
سوزان ساراندون بود که در ایران با نام »آخرین گام های یک محکوم 
به مرگ« )که نام رمانی می باشد که فیلم از روی آن تهیه شده است( 
نمایش داده شد.وی در زمینۀ گویندگی فیلم های مستند هم تسلط 

خود را به نمایش گذاشته  است.
رفعت هاشم پور از اواخر دهۀ 70 به بعد رفته رفته به ندرت گویندگی 
می کرد و بیشتر به آموزش دوبله به هنرجویان جوان پرداخت. وی در 

دهه1۳80 سریال »پادشاهان قصرهای پوشالی« را مدیریت کرد.

رفعت هاشم پور، دوبلور و همسر 
جلال مقامی درگذشت

فیلم های محمد کاسبی 
یک هفته در تلویزیون 

مرور می شود

به گزارش ایسنا، صفحه این گروه در توضیحی درباره »نان بربری« 
آورده است: »گروهی از مهاجران افغان در سال های 1۳08 تا 
1۳18 ه ـ ق، از بربرستان یا هزاره جات به شرق ایران کوچ کردند 
و به »بربر« و »بربری« معروف شدند.  در 1۳1۶هـ ش نام آن ها را 
به »خاوری«)منسوب به خاور یا خراسان(تغییر دادند. آن ها نان 
بربری را، که »پنجه کَش« می گویند، به ایرانیان معرفی کردند که 
اوایل فقط خودشان و آن هم در خراسان و در تنور زمینی می پختند 
که طعم آن کمی تلخ می نمود. رواج بربری در تهران در اواخر قاجار 
نیز توسط همین ها بود.منبع: وبگاه دایرة المعارف بزرگ اسلامی؛ 
خاطرات مونس الدوله؛ تاریخ اجتماعی تهران در قرن سیزدهم 

)جعفر شهری(؛ تاریخ نان در ایران )ویلمِ فلور(. 

نان »بربری« از کجا به ما رسید؟

نشست خبری نوزدهمین جشن تصویر سال و 
جشنواره فیلم تصویر با توجه به ادامه پاندمی کرونا 
و اوج گیری سویه ی تازه  آن، برگزار نشد، اما سیف اله 
صمدیان دبیر جشن تصویر سال و جشنواره فیلم 
تصویر با ارائه گزارشی تصویری، به تشریح مهم ترین 

رویدادهای تصویرسال 1400 پرداخت.
به گزارش ایسنا به نقل از دبیرخانه تصویر سال، 
شروع نوزدهمین نمایشگاه جشن تصویر سال، 
ساعت 1۶ روز جمعه ششم اسفند 1400 در همه ی 
گالری های خانه هنرمندان ایران است و جشنواره 
فیلم تصویر با فیلم »کیارستمی مشغول کار است« 
ساخته سیف اله صمدیان که به سفارش مرکز ژرژ 
پمپیدو فرانسه ساخته شده و نخستین بار است که 
در ایران به نمایش در می آید، خواهد بود. دبیر جشن 
تصویر سال و جشنواره فیلم تصویر در این نشست یک 
نفره با بیان اینکه »کرونای نامرد دو سال است که ما 
را از دیدن خبرنگارانی که هر سال در سالن امیرخانی 
خانه هنرمندان دور هم جمع می شدیم، محروم 
کرده«، تاکید کرد که امیدوارست به پرسش های 
احتمالی آنها با توضیحاتی که می دهد پاسخ بگوید. 
او گفت: نوزده دوره با این دوره ای که می آید گذشت؛ 
طبیعتا احتیاجی نیست بگویم که این »یک« از کجا 
آمد و »نهُ« کجا به آن وصل شد؛ بر ما چه گذشت و چه 
حال فرهنگی و هنری خوبی به همت مدیران همه ی 
دوره های خانه ی هنرمندان ایران در خانه ای مشترک 
با تمام هنرمندان هم مدعو، پیشکسوت و پیشگام و هم 
جوانان جویای نام و حتی گمنام در این سال ها داشتیم.  
صمدیان اضافه کرد: امسال مثل همیشه بخش آزاد و 
مسابقه ی جوانان زیر ۲5 سال را در پنج شاخه عکاسی، 
گرافیک )پوستر(، کاریکاتور و جشنواره فیلم تصویر با 

فیلم های زیر 15 دقیقه و بالای 15 دقیقه داریم. 
دبیر جشن تصویر سال از جایزه ی عکاس مطبوعاتی 
سال )وحید ابد( که عکس های مستند و خبری سال را 
بررسی و با رای هیات داوران بخش عکس، عکاس سال 

از نگاه جشن تصویر سال انتخاب می کند، هم گفت. 
او با اشاره به بخش مسابقه عکس »ایران ما« که در 
هفت دوره  گذشته بدون محدودیت سنی برگزار شده 
است و از بخش »عکس های موبایلی« به عنوان بخش 

بسیار جذاب و جهان گیر یاد کرد. 
»افغانستاندرچهاردههیگذشته«

بخش ویژه ی نوزدهمین جشن تصویر سال »افغانستان 
در چهار دهه ی گذشته« است؛ صمدیان خبر داد به 
خاطر محدودیت فضای خانه هنرمندان ایران، این 
بخش در یکی از فرهنگسراها که احتمالا فرهنگسرای 
نیاوران خواهد بود، حوالی عید نوروز برگزار خواهد شد. 
برای مخصوص تماما شبهایی

همراهانیکهرفتند
سال 1400 خیلی ها از میان ما رفتند؛ همراهان تصویر 
که از نخستین دوره های برگزاری در کنار تصویر سال 
بودند. عزیزان و بزرگانی چون کامبیز درم بخش، 
مهرداد ذوالنور، ایران درودی، فرشته طائرپور، عطا 

امیدوار و... 
صمدیان گفت: برای کامبیز درمبخش و مهرداد 
ذوالنور در گالری ممیز فضایی را به آثار این هنرمندان 
اختصاص داده که طی هجده دوره گذشته خودشان 
برای نمایش به تصویر سال ارایه  کرده اند. به علاوه 
در تصویر سال نوزدهم شبی به کامبیز درم بخش 
اختصاص داده شده که فیلم »سینمای کاغذی« 

ساخته جواد آتشباری نمایش داده خواهد شد. 
او گفت مراسمی هم برای ایران درودی عزیز که 
همیشه در کنار تصویر سال بوده و حمایت های بسیار 

صمیمانه ای داشته، برگزار می شود. 
صمدیان خبر داد: شبی هم به فرشته طائرپور که هم 
خودش و هم دختر نازنینش غزل شاکری همیشه 
در کنار تصویر سال بودند، اختصاص داده شده که 
با نمایش فیلم »آینه های روبه رو« به تهیه کنندگی 
زنده یاد فرشته طائرپور همراه خواهد بود که تداعی و 
بزرگداشتی برای این تهیه کننده ی عرصه ی سینمای 

کودک و بزرگسال است. 
دبیر جشن تصویر سال اعلام کرد، »عطا امیدوار 
هم  نقاش،  هم  بود،  عکاس  هم  که  آرشیتکتی 
مستندساز و در اکثر فضاهای نمایشگاهی سال های 
اخیر حضور داشت و فیلم مستند می گرفت. به یاد او هم 
مراسمی ویژه ای خواهیم داشت که با نمایش مستندی 
از من باعنوان »بم؛ روز سوم، روز دهم« همراه است که 
در آن فیلم، امیدوار نقشی بسیار مهم و تاثیرگذار دارد.
»درستایشتصویر«دوهنرمندشاخص

در تجلیل از دو بزرگ هنر تصویری ایران که به غنای 
تصویری ایران کمک کرده اند، برنامه ی »درستایش 

تصویر« به روال سال های اخیر برگزاری جشن تصویر 
سال تدارک دیده شده است. 

سیف اله صمدیان گفت: سیزدهم اسفند همزمان با روز 
تولد نودسالگی فخرالدین فخرالدینی، از پیشگامان 
عکاسی پرتره در ایران، آیین تجلیلی برای این هنرمند 

برگزار خواهد شد. 
او همچنین اضافه کرد: آیین تجلیل از قباد شیوا، که 
از از سی سال قبل تا الان چه با مجله ی تصویر، چه 
با طراحی پوستر جشن تصویر سال یا با ارایه ی آثار 
سالانه ی خودش در بخش پوستر، همیشه در کنار ما 

بوده، برگزار می شود.
معرفیداوران

طبق اعلام سیف اله صمدیان، در بخش پوستر، مهدی 
مهدیان، مازیار زند و فرشید پارسی کیا، در بخش 
کاریکاتور احمد عربانی، جمال رحمتی و پیام پورفلاح، 
در بخش عکس، علی قلم سیاه، کیمیا رهگذار و عباس 
کوثری داوران نوزدهمین جشن تصویر سال هستند. 

پیروز کلانتری، پریوش نظریه، حمید باباوند و سهند 
صمدیان هیات انتخاب جشنواره فیلم تصویر بودند 
و برای مسابقه فیلم های زیر ۲5 سال مثل همیشه، 
رخشان بنی اعتماد در کنار ما خواهد بود که همراه با 

ساعد نیک ذات و سامان مقدم آثار را داوری می کنند.

حکایتپروژههایمنتخبتصویرسال
دبیر جشن تصویر سال در پایان به پروژه های تصویری 
سال اشاره کرد و گفت: پروژه های منتخبی در 
تصویر نوزدهم در نظر گرفته شده است که امسال 
از هنرمندان عکاس، پروژه ی نیم قرن عکاسی 
علی قلم سیاه را داریم که مروری بر آثار عکاسی در 
بخش های مختلف طبیعت، مستند اجتماعی و ورزش 
اوست. پروژه ی چهره های فرهنگ و هنر ایران که 
توسط مهرداد اسکویی از سال های دور تاکنون در حال 
تکمیل آنست، در تصویر نوزدهم ارایه خواهد شد. علی 
نیک رفتار با پروژه چهار دهه عکاسی سینما و ابراهیم 
خادم بیات با مجموعه ی عکاسی خلاقه »پیکان، اسب 
و درخت« دیگر پروژه های تصویری امسال را عرضه 
کرده اند. پروژه عکاسی »افغانستان« هم در فاصله 
سال های ۲000 تا ۲0۲۲ روایت مجید سعیدی از این 

کشور بحران زده است. 
نوزدهمین جشن تصویر سال و جشنواره فیلم تصویر 
که از ششم اسفند 1400 در خانه هنرمندان ایران 
آغاز می شود تا ۲۶ همین ماه و در روزهای تعطیل عید 

نوروز 1401 ادامه دارد. 
آیین پایانی و معرفی برگزیدگان نوزدهمین جشن 

تصویر سال بیستم اسفند خواهد بود. 

جزییات برگزاری نوزدهمین جشن 
تصویر سال اعلام شد

سنا
: ای

س
عک

با وجـود آن که سـازمان هواپیمایی مالیات 
بـر ارزش افـزوده را مشـمول پروازهـای 
خارجـی ندانسـته، امـا رییـس انجمـن 
صنفـی دفاتـر خدمـات مسـافرت هوایی و 
جهانگـردی ایـران می گویـد: همچنـان 
ایـن مالیـات در پروازهـای خارجـی از 
مـردم گرفتـه می شـود و عامـل گرانـی و 

دسـت مایه شـکایت شـده اسـت.
حرمت الله رفیعـی که سـوم اسـفندماه در 
نامـه ای بـه رییـس سـازمان هواپیمایی به 
تخلفاتی که توسـط بعضی از شـرکت های 
هواپیمایـی دربـاره مالیـات بـر ارزش 
افـزوده رخ داده اسـت، اشـاره کـرده و از 
ایـن سـازمان درخواسـت کـرده دسـتور 
ابطـال دریافـت مالیـات بـر ارزش افـزوده 
از پروازهـای بین المللـی را بدهـد، اینـک 
به ایسـنا می گویـد: پـس از گذشـت چند 
روز از ارسـال آن نامـه بـه رییس سـازمان 
هواپیمایـی و بـا وجـود آن که قبـلا همین 
سـازمان در اطلاعیـه ای پروازهای خارجی 
را مشـمول مالیـات بـر ارزش افـزوده 
نداسـته بود، امـا همچنـان این مالیـات از 
مردم گرفتـه می شـود و در صـورت ابطال 
بلیـت، مبلـغ آن بـه مـردم هـم برگردانده 

. د نمی شـو
انجمـن صنفـی دفاتـر خدمات مسـافرت 
هوایـی و جهانگـردی ایـران در آسـتانه 
فرارسـیدن فصـل سـفرهای نـوروزی و 
فـروش تورهـای خارجـی، در نامـه ای بـه 
رییـس سـازمان هواپیمایـی و معـاون 
وزارت راه و شهرسـازی کـه بـه محسـن 
رضایی ـ معاون اقتصـادی رییس جمهورـ، 
 ، رسـتم قاسـمی ـ وزیـر راه و شهرسـازی ـ
، پورابراهیمی  خانـدوزی ـ وزیـر اقتصـاد ـ
ـ رییـس کمیسـیون اقتصـاد مجلـس ـ 
و رضائـی کوچـی ـ رییـس کمیسـیون 
عمـران مجلـس ـ رونوشـت شـده، اعـلام 
کـرده اسـت: "متاسـفانه بـا وجـود پاسـخ 
صریـح و روشـن آن سـازمان مبنـی بـر 
دریافت نکردن مالیات بـر ارزش افزوده در 
پروازهـای بین المللـی، بعضا شـرکت های 
هواپیمایـی همچنـان نسـبت بـه دریافت 

ایـن مالیـات اقـدام می کننـد.
لذا تقاضا دارد به استنادِ:

بین المللـی  انجمـن  اطلاعیـه  ـ  الـف 
حمـل و نقـل هوایـی یاتـا منـدرج در 
سـند 8۶۲۲ سـازمان بین المللـی ایکائـو 
و استانداردسـازی آن موسـوم بـه پیمـان 
شـیکاگو که دولـت ایـران نیز رسـما عضو 
و متعهـد بـه اجـرای ایـن پیمـان اسـت 
بـا هـدف تجـارت بین المللـی و برابـری، 
سیاسـت خـود مبتنـی بـر عـدم تعلـق 

مالیـات بـر ارزش افـزوده بـه خدمـات 
ارائه شـده در صنعـت حمـل و نقـل هوایی 
کـه صراحتـا بـه دلیـل پرداخـت وجـه 
مربوطـه نمی توانـد منحصـرا تابـع قوانین 
مالیـات بـر ارزش افـزوده حاکم بر کشـور 

مبـدا باشـد.
ب ـ مـاده 1 قانـون مالیـات بـر ارزش 
افـزوده مصـوب مجلس شـورای اسـلامی 
ایـران عرضـه کالاهـا و ارائـه خدمـات در 
ایران را مشـمول مالیـات بـر ارزش افزوده 
دانسـته اسـت، لـذا در خصـوص حمـل و 
نقـل عمومی مسـافر و بـار توسـط خطوط 
هواپیمایـی بین المللـی کـه از مبـدأ ایران 
به مقاصـدی خـارج از کشـور ایران اسـت 
متناقـض بـا اهـداف تنظیـم ایـن قانـون 

بـوده.
ج ـ خطـوط هوایـی بین المللـی از تبعیت 
قوانین سـایر کشـورها مشـمول قانـون بر 
ارزش افـزوده در زمینـه دریافـت مالیـات 
بـر ارزش افزوده به جـز در محدوده کشـور 

خـود منـع شـده اند.
ضمنا در صـورت لزوم ایـن انجمن آمادگی 
دارد ادله و مستندات بیشـتر را در جلسات 

حضوری به اسـتحضار برساند.
همچنیـن یـادآور می شـود کـه در همین 
مـدت کوتـاه میـزان شـکایات واصلـه بـه 
این انجمن نشـان از آشـفتگی کسب و کار 
و خـروج بی حسـاب ارز از کشـور و تضییع 
حقـوق بیت المـال داشـته، لـذا ضـروری 
اسـت برای رفـع معضـلات جامعـه درباره 
ابطـال دریافـت مالیـات بـر ارزش افـزوده 

از پروازهـای بین المللـی دسـتور مؤکـد 
صادر شـود."

بـه دنبـال ابـلاغ سـازمان امـور مالیاتـی، 
قانـون مالیـات بـر ارزش افـزوده از روز 1۳ 
دی مـاه روی نـرخ بلیـت هواپیمـا بـه اجرا 
گذاشـته شـد. شـرکت های هواپیمایـی 
خارجـی ایـن قانـون را مغایـر بـا قوانیـن 
انجمـن  و  نقـل  و  حمـل  بین المللـی 
بین المللـی حمـل و نقـل هوایـی )یاتـا( 
دانسـتند و بـا اشـاره بـه ابهامـات ایـن 
قانـون، اعتـراض خـود را بـه الـزام اجرای 
آن اعـلام کردنـد. آژانـس داران ایرانـی 
نیـز انتقـال خـروج ارز از کشـور و تحمیل 
هزینه های بیشـتر به خانـواده ایرانـی را از 
تبعات اجـرای این قانون دانسـتند. اعضای 
کمیسـیون عمـران مجلـس و فراکسـیون 
اقتصـاد سـفر و زیـارت مجلـس نیـز وعده 
داده بودنـد بـه ایـن اعتـراض و مغایـرت 
قانونـی در سـریع ترین زمـان رسـیدگی و 
حتـی در بودجـه 1401 قانـون مربـوط به 

آن را اصـلاح کننـد.
مالیـات بـر ارزش افـزوده در سـفرهای 
هوایی درحالی اعمال شـده که نـرخ بلیت 
پـرواز در مسـیرهای داخلـی و خارجـی 
در سـه سـال اخیـر بـه بهانـه گرانـی ارز با 
افزایـش پی درپـی مواجـه شـده کـه در 
دوران کرونـا نیـز محدودیـت  در ظرفیـت 
پذیرش مسـافر، دسـتاویز گرانی بیشتر در 
قیمت بلیـت هواپیما شـده کـه در نتیجه، 
سـهم سـفرهای هوایـی در سـبد خانـوار 

ایرانـی را کوچک تـر کـرده اسـت.

همزمان با آئین پایانی شانزدهمین جشنواره 
لمللی شعر فجر و با حضور سید موسی  بین ا
حسینی کاشانی مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان قم، محمدعلی مجاهدی از 
شعرای برجسته کشور، طی حکمی از سوی 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به عنوان دبیر 
دائمی دبیرخانه شعر و ادبیات آئینی منصوب 

شد.
دوره  شانزدهمین  پایانی  آئین  با  همزمان 
لمللی شعر فجر که عصر روز  ره بین ا جشنوا
چهارشنبه )4 اسفند ماه( برگزار و برگزیدگان 
و شایستگان تقدیر آن معرفی شدند، بر اساس 
حکمی از سوی محمدمهدی اسماعیلی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمد علی مجاهدی 
به عنوان دبیر دائمی دبیرخانه شعر و ادبیات 

آئینی منصوب شد.
در متن این حکم آمده است: شاعر گرامی و 
استاد ارجمند جناب آقای محمدعلی مجاهدی 
ادبیات با الهام از روح انقلابی امامان هدایت )ع( 
و نیز مکتب سرخ عاشورا، عزت و رفعت می یابد 

و روح را در آسمان معرفت به پرواز درمی آورد.
در ادامه حکم وزیر ارشاد بیان شده: جاذبه 
شعر آیینی، که از منابع ادبی و پر مایه قدسی 
لفصاحه و  نهج ا لبلاغه،  نهج ا همچون قرآن، 
سخنان نغز اهل بیت سرچشمه می گیرد باعث 
شده تا این نوع از ادبیات، یکی از عوامل مهم 

تربیتی و انتقال دهنده ارزش ها به نسل های 
نه و  گوناگون باشد.  شاعر آیینی باورمندا
پرتلاش به آنچه در جامعه رخ می دهد می نگرد 
ز آنچه  و تلاش می کند زیبایی ها را زیباتر ا
هست به آرایه های کلام زینت بخشد و در برابر 

کژی ها انذار دهد.

محمدعلی مجاهدی دبیر دائمی دبیرخانه 
شعر و ادبیات آئینی شد

سفر هوایی خارجی گران ماند

گزارش
ایسنا

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

عـزت الله ضرغامـی از سـفرش بـه قطـر در رأس هیأتـی بـرای پیگیـری 
مشـارکت ایران در میزبانی جـام جهانـی ۲0۲۲ و همچنیـن جایگزینی 
بـرای سـفرهای نـوروزی درصـورت اعمـال محدودیت هـای کرونایـی 

خبـر داد.
به گـزارش ایسـنا، وزیر میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایع دسـتی 
در حاشـیه سـتاد هماهنگـی خدمـات سـفر کـه بـا حضـور نماینـدگان 
بیـش از ۲0 دسـتگاه تشـکیل شـد، گفـت: مهمتریـن مسـأله مـا در 
سـفرهای نـوروزی هماهنگـی بـا سـتاد ملـی کرونا اسـت که براسـاس 
دسـتور رییس جمهـور در جسـله هیـأت دولـت، قـرار شـد مـن و آقای 
للهـی ـ وزیـر بهداشـت ـ هماهنـگ باشـیم تـا براسـاس رصـد  عین ا
آخریـن محدودیت هـای کرونایـی، برنامه ریـزی بـرای سـفر و اقدامات 
لازم انجـام شـود. البتـه کـه مـا ایـن کار را انجـام می دهیـم، ولـی مهم 
اسـت نهایـت آمادگی را بـرای یـک مقطع پرحجم سـفر داشـته باشـیم 
تا اگـر وضعیت سـفر خوب بـود و نقشـه ایـران خوش رنگ شـد و امکان 
مسـافرت بـرای مـردم بهتـر فراهم شـد، بـا توجـه بـه این که مـردم دو 
سـال مشـکلات داشـتند و خانواده هـا علاقه مندنـد تعطیـلات خوبـی 
داشـته باشـند، شـرایط برای سـفر فراهم باشـد تا حداکثر رضایتمندی 

را در مـردم ایجـاد کنیـم.

فیـک،  ه، ترا قامتـی تـا را کـز ا ز مرا فـزود: ا و ا ا
هواشناسـی، هلال احمـر، بهداشـت، هواپیمایـی، 
ه آهـن و راهیـان نـور،  نی، را بنـادر و کشـتیرا
نزدیـک ۲0 دسـتگاه آمادگـی دارنـد تـا بهتریـن 
خدمـات را بـه مـردم بدهنـد. صـدا و سـیما هـم 

عضو این سـتاد اسـت و نقـش مهمـی در اطلاع رسـانی و فرهنگ سـازی 
در ایـن مقطـع خـاص دارد. امیدواریـم بـا ایـن سـطح از هماهنگـی، 
مجموعـه دسـتگاه های درگیـر بـه خوبـی انجـام وظیفـه کنند تـا مردم 

خاطـره خوبـی از نـوروز 1401 داشـته باشـند.
ضرغامـی همچنیـن گفـت: مـا آمادگـی داریـم متناسـب بـا آخریـن 
تصمیمـات سـتاد ملی کرونـا برنامه ریـزی کنیـم، یعنی اگر امکان سـفر 
بین اسـتانی برای مـردم فراهم نشـد، برنامه ریزی خـود را تغییـر دهیم. 
برنامه ریزی خوبی برای سـفرهای داخل شـهری شـده و مراکـز تاریخی 
دیدنـی، موزه هـا و جاذبه های گردشـگری بـرای تعطیلات نـوروز آماده 
شـده اند، شـهرداری ها و وزارت کشـور نیـز همـکاری خوبـی دارنـد و 
می تـوان در صـورت اعمال محدودیـت، ظرفیـت داخل شـهرها را آماده 
کـرد تا اگـر آن طـور کـه مـردم می خواهنـد نتوانسـتند سـفر برونـد، از 

تعطیـلات خـود اسـتفاده ببرند.

ضرغامی به قطر می رود

خبر
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پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: در برخی از 
بازی ها اصلا مهم نیست چطور بازی می کنید و 
باید برنده شوید، درست مثل بازی با پرسپولیس 
که رقیب اصلی استقلال است و اگر این مصاف 
را با پیروزی پشت سر بگذارید اختلاف خود 
را با جدی ترین رقیب در صدر جدول افزایش 
می دهید. به گزارش ایرنا؛»بهتاش فریبا« 
یکی از پیشکسوت های خوشنام و محبوب 
باشگاه استقلال است که روزگاری جوان اول 
استقلال بود، زمانی به عنوان مربی بر روی 
نیمکت می نشست و سرپرستی استقلال را نیز 
در کارنامه اش دارد. فریبا در گفتگو با خبرنگار 
ورزشی ایرنا از استقلال و فرهاد مجیدی دفاع 
جانانه ای کرد، او با جدیت گفت: من نمی  دانم 
چرا برخی ها از استقلال ایرادهای بنی اسراییلی 
می گیرند! اگر این تیم الان نتیجه می گیرد 
حاصل درک خوب بازیکنان از فرامین تاکتیکی 
مربیان است و بدان معناست که فرهاد مجیدی و 
بازیکنانش زحمت کشیده اند و با شایستگی صدر 
جدول را به نام خود سند زده اند! او گفت:مربیان 
خوبی در استقلال هستند،بازیکنان پر تلاشی در 
این تیم توپ می زنند، مدیران توانمندی در راس 
کار حضور دارند و همه این عوامل دست به دست 
هم می دهد که استقلال شانس اول قهرمانی 
در لیگ برتر را داشته باشد.من به این قهرمانی 

خیلی امیدوار هستم.
حرف های شما می تواند برای هواداران 
استقلال تاثیرگذار باشد، به عنوان یک 
پیشکسوت محبوب هواداران از عملکرد 

استقلال رضایت دارید؟
چرا نباید رضایت داشته باشم، استقلال در 
حال حاضر نتایج خوبی را کسب کرده، این تیم 
بیشترین گل زده را در لیگ برتر دارد، کمترین 
گل را دریافت کرده است، بیشترین امتیاز را 
دارد و در صدر جدول جا خوش کرده است، 
این آمارها مناسب است و چطور من نباید از 
عملکرد این تیم رضایت داشته باشم. این آمارها 
در 15سال اخیر از استقلال بی سابقه بوده است.

پس از استقلال فرهاد مجیدی حمایت 
می کنید.

من می خواهم این موضوع را از منظر دیگر مورد 
بررسی قرار دهم، استقلال امتیازات خوبی را تا 
اینجای مسابقات به دست آورده است، امتیازات 
را یکی یکی جمع می کند و در صدر جدول قرار 

دارد، این اتفاق چیز بدی است؟
برخی از منتقدان اعتقاد دارند استقلال 

خوب بازی نمی کند، شما با این انتقاد 
موافق هستید؟

پیش از اینکه به این پرسش پاسخ دهم باید به 
سال ها پیش بر گردم، تیم ملی موفق شد سال ها 
پیش برزیل را با گل مجید حلوایی شکست 
دهد، الان کسی درباره اینکه تیم ملی در آن 
مسابقه چطور و چگونه بازی کرد حرف می زنند 
یا می گویند ایران برزیل را شکست داده است؟ 
آنچه در فوتبال می ماند نتیجه است. الان در این 
مقطع حساس استقلال صدر جدول قرار دارد 
و باید کاری کند تا امتیاز از دست ندهد، وقتی 
استقلال بد بازی می کند چطور بیشترین گل 
زده را در لیگ برتر به ثمر رسانده است؟ چطور 
بیشترین برد را دارد؟ چطور بیشترین امتیاز را 
کسب کرده است؟ چطور تا حالا شکست نخورده 
است؟ یک مربی برای بازیکنان خود شرح 
وظایفی دارد، در تمرینات تاکتیک و روش هایی 
را تمرین می کند و از آنها می خواهد این تمرین 
را در زمین مسابقه به نمایش بگذارند،الان هدف 

اول استقلال چیست؟
اینکه کمتر گل بخورد.

احسنت، این هدف استقلال است و فرهاد 
مجیدی طوری این موضوع را برای بازیکنانش 
جا انداخته است که آنها در زمین مسابقه 
تلاش زیادی انجام می هند، البته نباید از حق 
بگذریم، استقلال در خیلی از بازی های خود 
بیشترین مالکیت توپ را در اختیار داشته است، 

فرصت سوزی کرده و خوب بازی کرده است اما 
در این شرایط فرهاد)مجیدی( می خواهد کمتر 
گل بخورد.من سالها پیش پیش با علی رضا 
منصوریان در استقلال حضور داشتم و اگر اجازه 

بدهید خاطره ای را برایتان تعریف کنم.
بفرمایید.

استقلال بهترین کیفیت فنی را در بین تمام 
تیم های لیگ برتر داشت، در هر بازی حداقل 
چهار موقعیت گل ایجاد می کرد، موقعیت هایی 
که فقط باید یک تقه به توپ می خورد تا تبدیل 
به گل شود و به قول فوتبالی ها چشم بسته 
مهاجمان باید آنها را تبدیل یه گل می کردند 

اما به طرز عجیبی توپهایمان به گل نمی رفت و 
آنطور که باید و شاید نتوانستیم نتیجه بگیریم، 
هواداران تا هفته چندم این شرایط را تحمل 
کردند؟ من خودم جواب می دهم،هفته هشتم به 
بعد انتقاد کردند. تمام سکوها انتقاد می کردند و 
خودتان بهتر می دانید که مجموعه ما به خاطر 
شرایطی که وجود داشت استعفا داد و رفت 
.فوتبال همین است و همه توقع پیروزی را دارند، 
برخی ها فقط می خواهند انتقاد کنند و هر کاری 

کنید نمی توانید رضایت آنها را جلب کنید، آن 
زمان از ما انتقاد می کردند چرا استقلال خوب 
بازی می کند اما امتیاز نمی گیرد و حالا انتقاد 
می کنند چرا امتیاز می گیرد، می دانید برای من 
استقلالی چه موضوعی از همه چیز مهم تر است.

چه چیزی؟
الان  ببرد، من  استقلال  دارم  من دوست 
می خواهم فقط و فقط برنده از زمین خارج 
شویم، در برخی از بازی ها اصلا مهم نیست 
چطور بازی می کنید و باید برنده شوید، درست 
مثل بازی با پرسپولیس که رقیب اصلی استقلال 
است و اگر این مصاف را با پیروزی پشت سر 

بگذارید اختلاف خود را با جدی ترین رقیب در 
صدر جدول افزایش می دهید  و کلید قهرمانی 
را می زنید و من از الان به فکر پیروزی در دربی 

هستم.
این استقلال به طلسم قهرمان نشدن پایان 

می دهد؟
همه ابزار این کار را دارد، شخصیت قهرمانی را 
دارد،مربیان خوبی در استقلال هستند،بازیکنان 
پر تلاشی در این تیم توپ می زنند، مدیران 
توانمندی در راس کار حضور دارند و همه این 
عوامل دست به دست هم می دهد که استقلال 
شانس اول قهرمانی در لیگ برتر را داشته باشد.

من به این قهرمانی خیلی امیدوار هستم.
از فدراسیون فوتبال بپرسیم، عزیزی 

خادم برکنار شد، نظرتان چیست؟
اینکه چرا هیات رییسه فدراسیون فوتبال 
تصمیم به برکناری عزیز خادم گرفت موضوعی 
است که من از آن بی خبر هستم اما به طور حتم 
آنها برای اینکه چنین تصمیم سخت و بزرگی 
را بگیرند دلایل خاص خودشان را داشتند اما 
ما دو بازی دیگر در انتخابی جام جهانی داریم 
که اهمیت بسیاری برای ما دارد. باید اجازه 
می دادند، این دو بازی انجام می شد. پیروزی 
در این مسابقات، در سیدبندی جام جهانی 

تاثیر دارد.
عنوان  به  ماجدی  میرشاد  که  اکنون 
منصوب  فوتبال  فدراسیون  سرپرست 

شده، نظر شما چیست؟
او چهره فوتبالی است و سالها در بدنه فدراسیون 
فوتبال بوده است و امیدوارم وی بتواند برای این 

فوتبال خدمات ارزنده ای را به یادگار بگذارد.

فریبا:

از الان به فکر برد دربی هستم
گزارش

ایرنا

سرمربیوالیبالدخترانجوان:
فرصت کمی تا قهرمانی آســیا 

داریم
پدیده بلــوری زاده می گوید فرصت کمی تا مســابقات والیبال 
قهرمانی آسیا در رده سنی جوانان باقی مانده است اما تلاش بر 
این است تا بعد از کاپ ایتالیا ترکیب اصلی تیم را مشخص شود.
به گزارش ایســنا، لیگ برتر والیبال زنان با قهرمانی تیم باریج 
اسانس کاشان به پایان رســید. با اتمام لیگ اردوهای تیم ملی 
در حال برگزاری است تا تیم های رده های مختلف خود را برای 

مسابقات پیش رو آماده کنند.  
پدیده بلوری زاده سرمربی تیم ملی زنان جوان در مورد کیفیت 
مسابقات لیگ به ایســنا گفت: با توجه به اینکه تیم های شرکت 
کننده و تعداد بازی ها در هفته بیشــتر بود، جذابیت مسابقات 
افزایش پیدا کرده بود اما از آنجایی که تیم ها دیر بســته شــده 
بودند، فرصت  آماده سازی نداشتند و گاهی بازیکنان از این رفت 
و آمدها خسته می شدند. با این حال لیگ کیفیت خوبی داشت.  
او در مورد قهرمانی باریج اســانس بیان کرد: تیم کاشان جدا از 
اینکه مرحله به مرحله جلو آمد و به تدریج انســجام تیمی پیدا 
کرد، مهره های خیلی خوبی هم داشــت. برخــی از بازیکنانش 
لژیونر و برخی جوانانی بودند که در حال طی کردن ســال های 
رسیدن به اوج خود هستند. از طرفی فکر می کنم مربیگری تیم 
هم خیلی به آنها کمــک کرد و کادر خیلــی از مواقع بازیکنان 
را از بحران نجات دادند که این در حفظ انســجام تیمی خیلی 

تاثیرگذار بود.  
او در ادامه افزود: ذوب آهن با مشکل مواجه شد؛  یکی از بازیکنان 
تکنیکی خود را از دست داد و پاســور این تیم هم از ناحیه مچ 
دســت احســاس ناراحتی می کرد. فکر می کنم خستگی زیاد، 
ابتلای برخی از بازیکنان و ســرمربی به بیمــاری روی این تیم 
تاثیر گذاشت. مسابقات ورزشی همین است و تیم ها باید برای 
حفظ جایگاه خود بیشتر از قبل تلاش کنند چون حفظ جایگاه 

سخت تر از به دست آوردن است.  
بلوری زاده در مورد بازیکنان جوانی که از لیگ برتر به تیم ملی 
دعوت شدند، گفت: هر آنچه که موجودی لیگ برتر بود به اردو 
دعوت کردیــم و همه هم جزو بازیکنانی هســتند که روی آنها 

حساب می کنیم.  
او در مورد وضعیت تیم ملــی جوانان و مســابقات پیش روی 
این تیم گفــت: اردوها پیش از این انتخابی بــود اما اکنون تیم 
بسته شده و اردوی های آماده ســازی در حال برگزاری است.  
اواخر فروردین مــاه 1401 یک کاپ جهانــی در ایتالیا داریم 
که در رده سنی زیر 1۹ ســال برگزار می شــود.  دعوتنامه آن 
برای ایران ارســال شــده و آقای داورزنی و خانم محمدیان با 
اعزام تیم موافقت کردند تا به عنــوان یک بازی تدارکاتی برای 
مسابقات قهرمانی آسیا در تیرماه باشد. 15 بازیکن را به ایتالیا 
می بریم، بعد از آن تقریبا به ترکیب اصلی تیم می رسیم و روند 

آماده سازی برای مسابقات آسیایی ادامه پیدا می کند.  
بلوری زاده با بیان اینکه فرصت آماده ســازی تیم برای حضور در 
قهرمانی آسیا کم است، ادامه داد: بازیکنان با تیم هایشان در دسته 
یک و سوپر لیگ قرارداد داشتند و ما هدفمان این بود که بازی های 
لیگ هم به آنها کمک کند و تا حــدی تجربه بازی در زمین پیدا 
کنند.  البته بازیکنان سوپر لیگ جز یکی، دو نفر از بازیکنان داخل 
زمین نبودند و این یکی از مشکلاتی است که داریم اما تلاش می 

کنیم تا تیمی منسجم و درخور ایران آماده کنیم.  

فنلانـد تیمـی را بـرای شـرکت در دور نهایـی 
جـام جهانی اسـکی صحرایـی و پرش اسـکی 
کـه در روسـیه برنامه ریزی شـده اسـت اعزام 
نخواهـد کـرد. به گـزارش ایسـنا و به نقـل از اسـتار، انجمن 
اسـکی فنلاند اعلام کـرد این کشـور تیمی را برای شـرکت 
در دور نهایـی جام جهانـی اسـکی صحرایی و پرش اسـکی 
که در روسـیه برنامه ریزی شـده اسـت اعزام نخواهـد کرد. 
در این بیانیـه آمده اسـت: انجمـن تصمیم گرفته اسـت که 
تیم های ملی را به مسـابقات روسـیه اعزام نکند. مبنای این 

تصمیـم، عملیـات نظامی روسـیه در اوکرایـن بود.
مرحله نهایی جام جهانی اسـکی صحرای فصـل ۲۲/۲0۲1 
قرار اسـت در شـهر تیومن برگزار شـود. دو مرحله آخر جام 
جهانی پـرش اسـکی نیـز در نیژنی تاگیـل و چایکوفسـکی 
قـرار اسـت برگـزار شـود.  ولادیمیر پوتیـن رئیـس جمهور 
روسـیه در یک سـخنرانی تلویزیونـی گفت که در پاسـخ به 
درخواسـت رهبـران جمهـوری هـای دونبـاس، تصمیم به 
انجـام یک عملیـات نظامی ویژه گرفته اسـت. رهبر روسـیه 
تاکیـد کرد که برنامه های مسـکو شـامل اشـغال سـرزمین 

هـای اوکراین نمی شـود.
پـس از تهاجـم گسـترده روسـیه بـه اوکرایـن، لیـگ برتـر 
اوکرایـن بـرای حداقـل ۳0 روز متوقف شـد. قرار بـود لیگ 
برتـر از روز جمعه پـس از تعطیلات زمسـتانی از سـر گرفته 

شـود، اما اکنـون ایـن امر بـه تعویـق افتاده اسـت.

ملی پوش سبک وزن و جوان بوکس ایران گفت: 
امیدوارم بزرگ ترهای این رشــته باعث ایجاد 
حاشیه نشوند تا بهترین نتیجه را در مسابقات 
پیش رو کسب کنیم. به گزارش ایسنا، اشکان رضایی درباره 
شــروع دور جدید اردوهای تیم ملی بوکــس برای حضور 
در بازی های آســیایی، توضیح داد: بعد از انتخابات ریاست 
فدراسیون یک اردوی کوتاه مدت داشتیم که بخاطر نزدیک 
بودن زمان برگزاری مسابقات قهرمانی کشور سریع به اتمام 
رسید تا بوکسورهای هر استان با تیم های استانی خود عازم 
مسابقات شــوند، اما به دلیل کرونا و عدم صدور مجوز این 

مسابقات لغو شد. 
او افزود: پس از کنسل شدن مسابقات قهرمانی کشور، روز 
یکم اسفند بود که انتخابی درون اردویی با حضور منتخبین 
هر استان و ملی پوشــان برگزار شد که در هر وزن 5 تا ۶ نفر 
حضور داشتند. هدف از برگزاری این انتخابی مشخص شدن 
منتخبین بود که البته دور آخر انتخابی ها هم نبود. فعلا در 
اردو خواهیم بود تا در زمان مشــخص نفرات فیکس پس از 

برگزاری انتخابی ها مشخص شوند.
رضایی گفت: دور جدید تمرینات ما از هفتم اســفند آغاز 
خواهد شد و تا 15 اسفند ادامه می یابد تا 15 اسفند تیم ملی 
ارمنستان در تهران به ما ملحق شود که اردوی مشترکی را 

به مدت 10 روز برگزار کنیم. 

فنلاندی ها جام جهانی اسکی در 
روسیه را تحریم کردند

رضایی:
لطفا بزرگترهای بوکس حاشیه 

نسازند

خبر

خبر

خبر

 فریبا در گفتگو با خبرنگار ورزشی ایرنا از استقلال و فرهاد مجیدی دفاع جانانه ای کرد، او با جدیت گفت: 
من نمی  دانم چرا برخی ها از استقلال ایرادهای بنی اسراییلی می گیرند! اگر این تیم الان نتیجه می گیرد 
حاصل درک خوب بازیکنان از فرامین تاکتیکی مربیان است و بدان معناست که فرهاد مجیدی و بازیکنانش 
زحمت کشیده اند و با شایستگی صدر جدول را به نام خود سند زده اند! او گفت:مربیان خوبی در استقلال 
هستند،بازیکنان پر تلاشی در این تیم توپ می زنند، مدیران توانمندی در راس کار حضور دارند و همه 
این عوامل دست به دست هم می دهد که استقلال شانس اول قهرمانی در لیگ برتر را داشته باشد.من به 

این قهرمانی خیلی امیدوار هستم.

رنا
: ای
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کاغذ ورزش

افقی
 1 - پژمردگی - سرب، بیماری آبله، 
نیست،  خیس   - پست  زردآلوی 
مقابل خیس - چشمه2 - آشامیدن 
- رود مرزی، سد آذربایجان شرقی 
- شلوار جین،  در  - صدای كوبیدن 
انفصال3  جنگهای  ژنرال  یکپا،  قدم 
نعناییان،  تیره  از  - گیاهی  مالک   -
دارویی  گیاهان  از  صحرایی،  پودنه 
 - دادن  دشنام   - پرندگان4  از   -
آرشیو5 - باران پیاپی - دریا - بچه 

رذیلتر،   - اندازه  قامت،  کشد،  می 
سازهای  از   - زبونتر6  تر،  پست 
ترکی،  ناتمام - سال  آگاه  ضربی - 
آذری7 - تلاش - ترسانیدن،  سال 
افكندن - ریشه8  به رعب و هراس 
تركی  پنج   - بگذار   - دارد  وجود   -
لاك   - قد9  هم  یار  دو  یازده،   -
عنوان سلاطین   - - گنجشك  پشت 
مقابل   - قبیله10  رئیس  مغول، 
بخشنده   - سیاه11  لاشخور   - کیفی 
مفعولی،  نشانه   - بیشه  نیستان،   -
انبار   - واسطه12  بی  مفعول  علامت 

خلاص  جستن،  رهایی   - كشتی 
شیار   - چای13  شیرینی   - كردن 
 - درك   - آگاهی  انتباه،   - باریك 
میدهند  افشاگرانه،  خبر  حلوا،  نوعی 
تا رسوا کنند14 - سفره پر گوشت - 
ایتالیا در جام  از باشگاه های معتبر 
های اروپائی15 - یادداشت، الفبای 
به  ای  کلمه   - مسافر   - موسیقی 

مرغان   ، سبزه  و  چمن  معنای 

عمودی
پنهان  خاك  زیر   - وارونه  ذم   -  1
كردن - پرده در، دشنام گو - چهره2 
حال  شوریده  مضطرب،  پریشان،   -
سلاح   - وراثت  عامل   - تابان3   -
آرامش  دادن،  آرامش   - انفجاری 
برهنه،   - دادن  تسلی  بخشیدن، 
حرف   - اسكارلت4  همسر  عریان، 
 - گشوده  زنانه،  تعجب  تعجب، 
همت   - آلبانی  کشور  در  ایالتی 
هرج  فتنه،   - خسته5  نفس   - ها 
كردن  بازی   - غوغا  و  شور  مرج،  و 
به   - جادوگری   سنگ   - دباغ6   -
ناگهانی، به یكباره - بسیار زیاد،  طور 
فوتبال  باشگاه   - فراوان7  میزان  به 
بافتی - از ظروف  ژاپنی - آب میان 
سرخ  ظرف  آشپزخانه،  مصرف  پر 
ته  بی  گام   - فام  لون،   - كردنی8 
 - جهانی9  آن  آخرت،  به  منسوب   -
خویشان  نزدیكان،   - خار  خاشاك، 
نماز   - فلفل  مزه   - بزرگداشت10   -
من   - پنجگانه  نمازهای  از  واپسین، 
- کاغذ  تازی  آب  جمع،  ضمیر  تو،  و 
وسیله   - ای11  رایانه  شبكه  کاهی، 

مكان،   - قوری  همکار  چای،  طبخ 
دست   - رختخواب  رود،  می  مرغ 
عرب، هالوژن نمک طعام، از هالوژنها 
به   - سرای12  میان  حیاط،  وسط   -
سقف  بزرگ  تیرچوبی   - بگو   معنی 

دستوری  جمله   - نقره13  مفتول،   -
خویها  فرد،  هر  رفتاری  های  - شیوه 
- صد متر مربع، واحد سطح، پسوند 
دلون  نام   - اگر14  مخفف  فاعلی, 
 - گرگ   - آچار  ای  گونه  بازیگر، 

سودای ناله، نفس بلند، از دل پر سوز 
فرانسه15 - حرف  برج كج   - آید  بر 
نداری، كلام فقدان - تابلویی از آندره 

بازگشت   - درین 

جدول شماره 118۴

کاغذ سیاست

خبرخبر

یک کارشناس مسائل منطقه خاطرنشان 
کرد: خــروج عراق از فصل هفت منشــور 
سازمان ملل شانس الماظمی برای نخست 
وزیری را افزایش می دهد. حسن هانی زاده 
در گفت و گو با ایسنا در ارزیابی خود از خروج 
عراق از فصل هفت منشور سازمان ملل اظهار 
داشت: در واقع عراق بعد از حمله به کویت 
تحت بند هفت منشور ســازمان ملل قرار 
گرفت و غرامت بالغ بر 50 میلیارد دلاری 
به دلیل حمله رژیم صدام به کویت به عراق 
واگذار شــد. وی تصریح کرد: در این مدت 
۳0 ساله عراق این غرامت را پرداخت کرد 
و بدهی عراق به کویت صفر شد به همین 
دلیل عراق از فصل هفت منشور سازمان ملل 
خارج می شود.این کارشناس مسائل منطقه 
افزود: این مساله نشان می دهد عراق از این 
پس وارد تعاملات بین المللی خواهد شد و 
خطر جدی از ناحیه قدرت های فرا منطقه 
ای به عراق نخواهد بود و عراق وارد فضای 

جدیدی می شود.
هانی زاده خاطرنشان کرد : قرار گرفتن عراق 
ذیل فصل هفت به دلیل ماجراجویی رژیم 
بعث بود و اکنون این اتفاق برای دادن امتیاز 
به الکاظمی اســت تا بتواند برای یک دوره 
دیگر به عنوان نخست وزیر انتخاب شود.وی 
ادامه داد: در واقع خروج عراق از فصل هفت 
منشور سازمان ملل بیشتر جنبه تشریفاتی و 
غیر عملیاتی دارد آن هم در این فضا که عراق 
با چالش جدی در انتخاب رئیس جمهور و 
نخست وزیر مواجه است لذا این مساله می 
تواند کمک موثری به نخســت وزیر آینده 
باشد. این کارشناس مسائل منطقه همچنین 
اظهار کرد: مســاله دیگر این است جریان 
صدر چون اکثریت فراکسیون پارلمان را در 
اختیار دارد از گذشته هم به دنبال این بوده تا 
در انتخاب نخست وزیر موثر باشد به عبارت 
دیگر دو گزینه محتمل است یکی این که 
الکاظمی ابقا شود و دیگر این که جعفر صدر 
به عنوان نخست وزیر انتخاب شود که این 
مساله هم مورد مخالفت جریان اصولگرای 

شیعه عراق بود.

معاونپارلمانیوزارتراه:
1۹ هزار میلیارد برای 
تأمین مواد اولیه قیر 
دستگاه های اجرایی 

اختصاص یافت
معــاون حقوقــی و پارلمانــی وزارت راه  و 
شهرسازی گفت: کمیسیون عمران مجلس، 
وزارت نفت را مکلف کرد معــادل 1۹ هزار 
میلیارد تومان نفت خام در اختیار پالایشگاه ها 
قرار دهد تا مواد اولیه قیر دستگاه های اجرایی 
همچون وزارت  راه، بنیاد مسکن و سازمان 
شهرداری ها را تأمین کند. به گزارش ایرنا، 
»سید فرزاد نجات نیا « با تشکر از توجه ویژه 
کمیســیون عمران مجلس به پروژه های 
عمرانی اظهار داشت: امیدوارم در شور سوم و 
بررسی لایحه بودجه 1401 شاهد یک بودجه 
عملیاتی منطبق بر آمایش سرزمینی متناسب 
با نیازها و اولویت ها در کشــور باشیم. وی 
تصریح کرد: اقدام خوبی در کمیسیون عمران 
برای تخصیص قیر بــه پروژه های عمرانی 
صورت گرفته و این کمیسیون وزارت نفت 
را مکلف کرد معادل 1۹ هزار میلیارد تومان 
نفت خام در اختیار پالایشگاه ها قرار دهد تا 
مواد اولیه قیر )وکیوم باتوم( به دستگاه های 
اجرایی اعم از وزارت راه وشهرســازی، بنیاد 
مسکن، سازمان شهرداری ها، سازمان بسیج، 
سازمان نوسازی مدارس و سازمان جنگل ها 
و مراتع تحویل داده شــود. نجابت نیا افزود: 
پس از بررسی بند )ز( تبصره )1( که در مورد 
تأمین مواد اولیه قیر برای دستگاه های اجرایی 
است، کمیسیون تخصصی عمران رقم این 
بند بودجــه را از 15000 میلیارد تومان به 
1۹000 میلیارد افزایــش داد؛ البته 1000 
میلیارد تومان برای پرداخت دیون و معوقات 
به پالایشگاه ها، تولید قیر توسط دستگاه های 
اجرایی موضوع ماده ۳ را در پی داشت. ضمن 
آنکه تا پیش از این نظر به خلاء قانونی امکان 
لازم برای پرداخت مطالبات معوقه فراهم نبود 
و از طرفی هم ۲ درصد سهم وزارت راه و بنیاد 

مسکن نیز افزایش یافت.
انتصابات در دولت مردمی بر اساس 

بیانیه گام دوم انقلاب است
او  در خصوص انتصابات ایــن وزارتخانه با 
توجه به تأکید بازرس ویژه رییس جمهور 
بر رعایت ضوابط و رویکرد دولت مردمی در 
انتخاب همکاران دولت، گفت: تصمیم گیری 
برای انتصابات در دولت مردمی باید منطق 
بر شعارهای دولت همچون »شایسته یابی، 
شایسته سازی و شایسته گزینی در راستای 
گام دوم انقلاب« باشد و وزیر راه وشهرسازی 
انتصابات استانی را منوط به احصای نقطه 
نظرات استانداران می داند و تلاش خواهیم 
کرد انتصابات در راســتای اهــداف نظام 
اسلامی و دولت مردمی و عدالت خواه باشد.

وزیر اطلاعات با بیان اینکه دشمنان با توطئه 
های مختلف در صدد ضربه زدن به نظام 
اسلامی هستند گفت: توطئه های دشمنان 
همواره با صبر ، استقامت و ایستادگی ملت 
بزرگ ایران خنثی شده است چرا که این 
خصائص مختص شهداست و ملت ایران ادامه 

دهنده راه شهدا هستند.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین 
و  سی  آیین  در  خطیب  سیداسماعیل 
هشتمین سالگرد شهادت سردار شهید "صفر 
احمدی" از سرداران دوران دفاع مقدس در 
محل یادمان شهدای فتح المبین در شهرستان 
شوش افزود: این سرزمین به برکت پرچم 
اسلام ، انقلاب و شهدا همواره استوار است و 
توطئه های دشمنان نمی تواند به آن گزندی 
وارد کند. وی با بیان اینکه دشمنان نظام 
هر روز با ترفندها و توطئه های جدید علیه 
نظام اسلامی ظاهر می شوند گفت: دشمنی 
استبکار و فتنه گران  تمامی ندارد  زیرا آنها 

با اسلام، انقلاب و خون شهدا مشکل دارند.
خطیب اظهار داشت: اگر بخواهیم مسیر 
انقلاب اسلامی را با سرافرازی و سربلندی طی 
کنیم باید ادامه دهنده راه شهدا باشیم چرا که 
شهدا برای حفظ اسلام و نظام اسلامی از همه 
چیز خود گذشتند و جان خود را در این راه 
نثار کردند. وی گفت: تنها با حفظ خون شهدا 
و آرمان های انقلاب می توانیم این مسیر را 
طی  کنیم و به مقابله با توطئه گران و فتنه 
گران بپردازیم. وزیر اطلاعات حفظ انقلاب 
و نظام اسلامی را در سایه استقامت، جهاد 
پرتلاش و مبارزه خستگی ناپذیر دانست 

و گفت: هرگونه تحریم، فشار اقتصادی و 
معیشتی اقدام دشمن علیه نظام اسلامی 
است  که با صبر و استقامت ملت بی اثر می 
شوند.وی در ادامه برگزاری یادواره شهدا را 
اقدامی ارزشمند در راستای انتقال ارزش 
های دوران دفاع مقدس به نسل جوان دانست 
و گفت: مرور خاطرات دوران دفاع مقدس 
حرکتی در راستای حفظ  ارزش های مقدس 
این دوران و انتقال آن به نسل جدید است که 

باید تداوم یابد.
 عضو مجلس خبرگان رهبری : عزت و اقتدار 

ایران اسلامی حاصل خون شهداست
آیت الله محسن حیدری نماینده مردم 
خوزستان در مجلس خبرگان رهبری نیز در 
این آیین عزت ، عظمت و اقتدار ایران اسلامی را  
مرهون خون شهدا دانست و گفت: شهدا با نثار 

جان خود ایران اسلامی را به اقتدار رساندند.
وی افزود: شهدا با لبیک به امام امت، مردانه در 
مقابل دشمن ایستادند و سعادت را برای خود 
خریدند و عزت ، عظمت و سربلندی را برای 

ملت بزرگ ایران به یادگار گذاشتند.
نماینده مردم خوزستان در مجلس خبرگان 
رهبری گفت: امروز اگر ایران اسلامی در جهان 
دارای عزت و اقتدار است و در منطقه دارای 
نفوذ می باشد همه به برکت خون شهداست 
لذا باید پاسداشت خون شهدا باشیم. وی 
بیداری و قیام ملت های منطقه علیه ظلم را 
حاصل جانفشانی شهدا دانست و گفت: همه 
ما وامدار شهدا و خانواده شهدا هستیم و باید 
همواره حافظ خون شهدا باشیم. در این آیین 
که با حضور جمعی از خانواده معظم شهدا و نیز 
پیشکسوتان دفاع مقدس برگزار شد یکی از 
همرزمان شهید صفر احمدی به بیان خاطراتی 

از این شهید والامقام پرداخت.
همچنین تصویر سردار شهید صفر احمدی 
و سرلشکر شهید حسن درویش به وزیر 

اطلاعات اهدا شد.
سردار شهید صفر احمدی فرمانده گردان 
ابوالفضل )ع(تیپ امام حسن مجتبی)ع( بود 

که در عملیات خیبر به شهادت رسید.

رییس فراکسیون راهبردی مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به مصوبه مجلس درباره کارورهای ارائه 
دهنده خدمات مخابراتی گفت که این مصوبه 
مجلس در راستای کمک به اپراتورهای ثابت و 
کسب و کارهای خرد اینترنتی و ارتباطی صورت 

گرفت.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام سیدمحمدرضا 
میر تاج الدینی گفت: پیشنهادی برای اصلاح بند 
)ی( تبصره ۶ ارائه کردیم که به تصویب نمایندگان 
رسید و مصوب شد که »حق الامتیاز و حق السهم 
کارورهای ارائه دهنده خدمات مخابراتی دارای 
پروانه تلفن همراه که دارای شبکه نهایی دسترسی 
هستند به میزان ۲ درصد افزایش یافته و به حساب 
درآمد عمومی ردیف 1۳0404 نزد خزانه داری کل 
کشور واریز شود«. این موضوع کمک شایانی به ارائه 
دهندگان خدمات ارتباطی ثابت و اینترنتی خرد 

خواهد کرد.
این عضو کمیسیون تلفیق بودجه 1401 خاطرنشان 
کرد: توسعه زیرساخت ارتباطی کشور، در راس 
آن فیبر نوری و زیرساخت اینترنت ثابت به منابع 
درآمدی نیاز دارد، هیچ منبع درآمدی بهتر از درآمد 
مازاد خود اپراتورها نیست و نباید از مردم در جای 
دیگری پول بگیریم و برای توسعه زیرساخت استفاده 
کنیم بنابراین در این رابطه کار کارشناسی گسترده 
ای از سوی کمیته ارتباطات و فناوری اطلاعات 
فراکسیون راهبردی مجلس با حضور نمایندگان 
اعضای هیات مدیره نظام صنفی ایران، سندیکای 
تولیدکنندگان مخابرات، مدیران کسب و کارهای 
دیجیتال، نمایندگان بانک مرکزی، وزارت صنعت 
معدن و تجارت و نیز مدیران اپراتورهای پستی و 

دفاتر پیشخوان، صورت گرفت.
وی ادامه داد: بستر اینترنت در کشور به پهنای 

باند تلفن سیار وابسته است و در حال حاضر 100 
میلیون نفر مشترک تلفن سیار داریم که ضریب 
نفوذ آن ها 1۲0 درصد است، در قبال آن پهنای 
باند اینترنت خانگی ثابت ۹ میلیون مشترک دارد 
و ضریب نفوذ آن بسیار پایین و حدود ۳0 درصد 
است. رییس فراکسیون راهبردی مجلس افزود: 
طبق برنامه های توسعه ای، مشترکان اینترنت 
خانگی ثابت باید به ۲0 میلیون نفر برسند و در 
عین حال ۹ میلیون نفری که هم اکنون از اینترنت 
خانگی استفاده می کنند با روش های سیمی و مسی 
متصل می شوند که باید از مزیت فیبر نوری تبدیل 
بهره مند شوند، چرا که آینده اینترنت به فیبرنوری 
وابسته خواهد بود. سهیل یحیی زاده، رییس کمیته 
ارتباطات و فناوری اطلاعات فراکسیون راهبردی 
نیز در رابطه با اصلاح بخش دوم بند )ی( تبصره ۶ 
ماده واحده لایحه بودجه سال 1401، خاطرنشان 
کرد: با اصلاح این تبصره، اپراتورهای ثابت و شرکت 
های کارآفرین فعال در حوزه خدمات مخابراتی 
که دسترسی نهایی ندارند و شرکت خرد به شمار 

می روند و نیاز است که مورد حمایت قرار گیرند، از 
شمول افزایش ۲ درصدی حق الامتیاز و حق السهم 
کارورهای ارائه دهنده خدمات مخابراتی، خارج 
می شوند. وی افزود: بنابراین صرفا ارائه دهندگان 
خدمات مخابراتی که دارای پروانه تلفن سیار 
هستند و شبکه دسترسی نهایی دارند، مشمول 
افزایش ۲ درصدی حق الامتیاز و حق السهم 
کارورهای ارائه دهنده خدمات مخابراتی خواهند 
شد. یحیی زاده با بیان اینکه اصلاح بخش دوم بند 
)ی( تبصره ۶ ماده واحده لایحه بودجه سال 1401، 
یکی از مهمترین تبصره ها در لایحه بودجه برای 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات است، گفت: یکی 
از مهم ترین دغدغه های وزارت ارتباطات حذف یا 
اصلاح این تبصره بود و اگر می خواهیم شبکه ملی 
اطلاعات را تقویت کنیم باید زیرساخت فیبر نوری را 
در کشور گسترش دهیم و درآمد حاصل از این بخش 
برای حمایت از زیرساخت های فیبر نوری خواهد 
بود و پیام بسیار مثبتی برای فعالان اینترنت، آی تی 

و آی سی تی دارد.

حمایت مجلس از اپراتورهای ثابت و فعالان 
خرد اینترنتی

وزیراطلاعات:

شمنان با توطئه های مختلف در صدد ضربه 
زدن به نظام اسلامی هستند

کارشناس مسائل منطقه با بیان اینکه صهیونیست ها نسبت به 
اخباری که از وین می رسد احساس نگرانی می کنند، گفت: آن ها 
مخالف هرگونه توافقی هستند که بین ایران و جامعه جهانی صورت 
بگیرد و به تثبیت جایگاه ایران کمک کند. حسین آجورلو در گفت وگو 
با خبرنگار سیاست خارجی ایرنا، با اشاره به افزایش تحرکات رژیم 
صهیونیستی در روزهای اخیر در جریان مذاکرات وین، گفت: مذاکرات 
لغو تحریم ها بین جمهوری اسلامی ایران و 1+4 و به طور غیرمستقیم 
آمریکا،همچنان در جریان است و به هر صورت صهیونیست ها از این 
وضعیت ناراضی هستند. این کارشناس مسائل منطقه اضافه کرد: 
سوالی که وجود دارد این است که صهیونیست ها در روند مذاکرات 
به دنبال چه چیزی هستند، صهیونیست ها مخالف هرگونه توافقی 
هستند که بین ایران و جامعه جهانی صورت بگیرد و به تثبیت جایگاه 
ایران کمک کند؛ چرا که آنها خواهان انزوای جمهوری اسلامی ایران 
هستند. وی در ادامه گفت: صهیونیست ها همچنین به دنبال آن 
هستند که به هر طریقی، مذاکرات را به شکست بکشانند و یا مذاکرات 
را از وضعیت فعلی به مذاکرات فراگیرتر و تعهدات بیشتر برای تبدیل 
کنند و یا مانع پیشرفت های موشکی و فعالیت های منطقه ای شوند؛ 
در واقع به قول خودشان به دنبال یک توافق قوی هستند. آجورلو با 
بیان اینکه ایران خواهان مذاکره است و شکست مذاکرات، منطقی 
نیست که جمهوری اسلامی آن را دنبال می کند، گفت: ایران به طور 
هوشمندانه ای وارد این مذاکرات شده که با استقبال جامعه جهانی 
مواجه شده است. این مذاکرات یک امر مقبول است و توقف مذاکرات 
نه تنها موضع ایران، بلکه موضع هیچ یک از کشورهای دنیا نیست و 
حتی توقف آن برای صهیونیست ها نیز مشکل ساز است.این کارشناس 
مسائل منطقه یادآور شد: در سطح منطقه ای هم سعی کردند با 
سفرهای خود به کشورهای حوزه خلیج فارس، با این ادعا که اگر 
مذاکرات وین منتج به تغییر قدرت منطقه ای ایران شود، برای منطقه 

مشکل ساز خواهد بود، آنها را با خود همراه کنند.

رژیم صهیونیستی مخالف هرگونه 
توافقی بین ایران و جامعه جهانی است

هانیزاده:
شانس الکاظمی برای 

نخست وزیری افزایش 
می یابد
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وزیر دفاع جمهوری آذربایجان در پیام های جداگانه، حادثه سقوط 
جنگنده ارتش را به رئیس ستاد کل نیروهای مسلح و وزیر دفاع 
کشورمان تسلیت گفت. به گزارش ایسنا، ژنرال ذاکر حسن اف وزیر 
دفاع جمهوری آذربایجان در پیام هایی جداگانه خطاب به سردار 
سرلشکر باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح و امیر آشتیانی 
وزیر دفاع جمهوری اسلامی ایران سانحه سقوط جنگنده آموزشی و 
شهادت خلبانان آن را تسلیت گفت و با ایشان و دولت و ملت ایران ابراز 
همدردی کرد. روز دوشنبه هفته گذشته یک فروند هواپیمای اف 5 
آموزشی پایگاه شهید فکوری تبریز به علت اشکال فنی سقوط کرده و 

دو خلبان آن به شهادت رسیدند.

درپیحادثهسقوطجنگندهارتش
وزیر دفاع آذربایجان به سرلشکر باقری 

و امیر آشتیانی تسلیت گفت

یک عضو کمیسیون مشترک بررسی طرح صیانت از 
حقوق کاربران در فضای مجازی تاکید کرد: امیدواریم 
همکارانی که پای نامه بازگشت طرح صیانت به صحن 
را امضا کرده اند به عهد خود در زمان رای گیری وفا 
کرده و اجازه دهند این طرح که با شئونات زندگی 80 
میلیون نفر سر وکار دارد در مسیری شفاف و نگاهی 

کارشناسی در صحن مجلس بررسی شود.
به گزارش ایسنا، جلال رشیدی کوچی با حضور در 
خبرگزاری ایسنا و در گفت وگویی تفصیلی پیرامون 
طرح صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی، بیان 
کرد: لازم است بنده در ابتدا نکته ای را شفاف عرض 
کنم که نه من و نه فرد دیگری در کشور مخالف سامان 
دادن به فضای رها شده و ولنگار مجازی نیستیم. این 
مسئله خیلی مهم است. مخالفت بنده با نحوه تصویب 
این طرح و برخی از مفاد این طرح است. بنده مخالفتی 
با ساماندهی فضای مجازی ندارم. در این مدت بنده 
حرف های زیادی شنیدم که ناصواب و نادرست بود. 
باید به این نکته توجه داشت که مردم هم این نظر 
را دارند که فضای مجازی رها شده است، اما بحث 
بر سر این است که آیا این طرح و شیوه تصویب این 
طرح می تواند این فضا را ساماندهی کند یا خیر؟ 
حرف اول و آخر من در این مدت این بود که ما وقتی 
قصد داریم چنین طرح مهم، حیاتی و کلیدی که با 
شئونات زندگی 80 میلیون انسان سر و کار دارد را 
تصویب کنیم، قبل از هر چیز باید جامعه و مردم خود 

را قانع کنیم.
وی در ادامه اظهار کرد: بهترین و کامل ترین طرح 
اگر همراه با اقناع جامعه نباشد محکوم به شکست 
است. دلیل نگرانی امروز مردم این است که اصلا 
نمی دانند چه اتفاقی قرار است بیفتد. اگر ما در یک 
جنگلی مسیر را بلد باشیم و نسبت به مسیری که 
قرار است طی کنیم آگاهی داشته باشیم از بودن در 
این جنگل لذت خواهیم برد، اما اگر آگاهی نداشته 
باشیم و مسیر را گم کنیم نه تنها لذتی نمی بریم بلکه 
نگران و مضطرب خواهیم بود. شرایط امروز این است. 
حرف بنده این است که کمیسیون مشترک بعد از 
45 جلسه که خود اعضای کمیسیون به برگزاری این 

جلسات اذعان دارند، نتوانسته ذره ای از این نگرانی 
را کاهش دهد.

بگذارید به جای 20 نماینده 2۹0 نماینده برای 
طرح صیانت تصمیم بگیرند

نماینده مردم مرودشت در مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کرد: تقاضای ما امروز این است که این طرح 
ذیل تبصره ۲ ماده 1۶7 آئین نامه داخلی مجلس 
در یک فرآیند کاملا دموکراتیک و قانونمند فارغ 
از هرگونه هیاهو و حاشیه ای به جای اینکه در 
کمیسیونی بررسی شود که در این مدت نشان 
داده توانایی بررسی چنین طرحی را ندارد در صحن 
مجلس مورد بررسی قرار گیرد. به جای اینکه ۲0 
نماینده در خصوص آن تصمیم بگیرند،۲۹0 نماینده 
در خصوص آن تصمیم بگیرند. کجای این حرف 

اشتباه است.
وی در ادامه تاکید کرد: بنده لازم است نکته ای را 
شفاف عرض کنم تا مردم از این سردرگمی بیرون 
بیایند. این ضعف ما بوده که امروز کار به جایی رسیده 
که مردم ما در خصوص طرحی که همه به نوعی با آن 
سروکار دارند، سردرگم هستند. نامه ای که بنده برای 
بازگشت این طرح به صحن مجلس دنبال می کنم 
هیچ ارتباطی با فرآیند لغو مصوبه کمیسیون مشترک 
ندارد. نامه ای که بنده پیگیری می کنم برای بازگشت 

این طرح به صحن مجلس است.
کلیات طرح صیانت در چه فضایی تصویب شد؟
رشیدی کوچی در ادامه با بیان روایتی از آنچه که در 
خصوص تصویب کلیات طرح صیانت گذشت، اظهار 
کرد: اما در چند روز گذشته چه اتفاقی افتاد؟ این 
روزها، مجلس در حال بررسی لایحه بودجه 1401 
است و تمام جلسات کمیسیون های تخصصی مجلس 
به دلیل بررسی لایحه بودجه در صحن تعطیل است 
و صحن مجلس نیز در دو شیفت کاری صبح و بعد از 
ظهر صرفا با یک دستور کار که بررسی لایحه بودجه 
بود، جلسات خود را دنبال می کند، اما به یک باره ما 
متوجه شدیم قرار است که جلسه کمیسیون مشترک 
طرح صیانت برگزار شود و در خصوص کلیات این 
طرح به این مهمی رای گیری شود. بنده از دکتر 
قالیباف سوال پرسیدم که آیا برگزاری این جلسه 
در زمان بررسی بودجه چقدر به جا است؟ ایشان 
هم گفتند برگزاری این جلسه باتوجه به برگزاری 

جلسات بودجه خیلی محلی از اعراب ندارد. حتی 
یکی از نمایندگان دیگر نیز به طور رسمی تذکر دادند 
و نایب رئیس اول مجلس نیز تذکر ایشان را وارد 
دانستند. اما آن جلسه تشکیل شد و و کلیات طرح نیز 

به تصویب رسید.
وی افزود: نظر هیات رئیسه مجلس نشان می دهد که 
کمیسیون مشترک توانایی و صلاحیت بررسی طرح 
صیانت را ندارددر ادامه معاونت قوانین نیز در دو بند 
به مصوبه کمیسیون مشترک در خصوص کلیات این 
طرح ایراد وارد کرد که ایرادات هم از نظر آئین نامه 
داخلی مجلس به جا بود. ) معاونت قوانین نمی تواند 
مصوبه ای را ابطال کند اما می تواند در نظر کارشناسی 
بگوید که روند تصویب مصوبه دارای اشکال قانونی 
است. که این اقدام صورت گرفت( در نهایت روز 
پنجشنبه، هیات رئیسه مجلس تشکیل جلسه داد و 
ایراد گرفته شده از سوی معاونت قوانین مجلس را وارد 
دانست، فلذا آنچه که در جلسه کمیسیون مشترک نیز 
به تصویب رسید باطل می شود. این اقدام شاهدی بر 
آن است که کمیسیون مشترک توانایی بررسی این 
طرح را ندارد.این عضو کمیسیون مشترک بررسی 
طرح صیانت در ادامه با اشاره به فرآیند بازگشت این 
طرح از کمیسیون به صحن مجلس، بیان کرد:  بر 

اساس آئین نامه داخلی مجلس اگر نماینده ای تقاضا 
داشته باشد که طرح یا لایحه ای که در کمیسیون 
مشترک در حال بررسی است جهت بررسی به صحن 
مجلس بیاید مادامی که آن طرح تصویب نشده و به 
شورای نگهبان ارسال نشده اگر این نماینده بتواند 15 
امضا جمع اوری کند نامه در صحن قرائت می شود و 
پس از دفاع نماینده متقاضی دو نفر موافق و دو نفر 
مخالف صحبت می کنند و این به رای گذاشته  می 
شود اگر نصف به علاوه یک رای دادند ادامه بررسی 
طرح در صحن مجلس صورت می گیرد. ما به جای 
15 امضا 170 امضا جمع کردیم. انتظار است این 
بزرگواران در روز رای گیری برای بازگشت این طرح به 
صحن مجلس پای امضای خودشان بایستند و طرح به 
صحن بازگردد. وی در ادامه در پاسخ به این پرسش که 
اگر قرار باشد بررسی این طرح در کمیسیون مشترک 
ادامه یابد آیا ترکیب این کمیسیون تغییری خواهد 
داشت؟ بیان کرد: این احتمال وجود ندارد. اگر قرار 
باشد طرح در کمیسیون مشترک ادامه یابد تغییری 

در ترکیب این کمیسیون ایجاد نخواهد شد.
وی گفت: بررسی این طرح در صحن مجلس به نفع 
نظام است. مردم تحمل شوک جدیدی ندارند. ابتدا 

باید شرایط اقتصادی سامان یابد.

کمیسیون مشترک صلاحیت بررسی طرح صیانت را ندارد
رشیدی کوچی تاکید کرد

گزارش
ایرنا

سنا
: ای

س
عک

یک فعال سیاســی گفت: غرب بر خلاف میل خود باید 
برای اجرای تعهدات خود تضمین بدهد، زیرا اگر توافقی 

حاصل نشود، آنها هیچ گزینه دیگری ندارند.
محسن کوهکن در گفت و گو با ایسنا،  درباره مذاکرات 
وین اظهار کرد: براســاس تجارب ۲00 ســاله اخیر و 
مخصوصا 40 سال اخیر به این نتیجه می رسیم که آنجا 
که بر مواضع خود ایســتادگی کرده و حرف خود را زده 
ایم، گرچه هزینه داده ایم، اما دستاورد بیشتری نسبت 
به هزینه ها بدست آورده ایم. اما اگر ترسیده ایم یا تسلیم 

نظریه پردازانی شدیم که شــجاعت یا استقلال فکری 
نداشته اند، شکست خورده ایم. این نظریه پردازان فکر 
می کردند خدمت می کنند و از منافع کشور  کوتاه آمده 
اند و به طــرف مقابل امتیاز داده انــد، اما نتیجه عکس 

گرفتند و خدمتی به کشور نکردند.
وی با اشاره به تجربه یاســر عرفات در سازش با آمریکا 
گفت: یاســر عرفات در اواخر عمر خــود گفته بود که 
بزرگترین اشتباه سیاســی او اعتماد به آمریکا بود. در 
واقع نتیجه همه این تجارب این اســت که باید در برابر 

غرب خصوصا آمریکا محکم بایستیم و البته حرف خود 
را منطقی و مستدل بزنیم، ولی اصل را براین بگذاریم که 

آنها دنبال فریب دادن ما هستند.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی خاطر نشان 
کرد: ما در مذاکرات باید ایستادگی داشته باشیم، مواضع 
منطقی خــود را تبیین کرده و کوتاه نیاییم. براســاس 
تجارب و مطالعات خود می گویم که وقتی ایســتادگی 
می کنیم باید انتظار نتیجه بهتری نسبت به وقتی داشت 

که کوتاه می آییم.

کوهکن با بیان اینکه تیم مذاکره کننده ایران از ابتدا در 
همین مســیر حرکت کرد، افزود: البته قبل پیش بینی 
هم بود که طرف مقابل در برابر ایستادگی ما کوتاه بیاید. 
اکنون هم ما باید دنبــال تضمین اجرای تعهدات طرف 
مقابل باشیم. همچنین طرف مقابل باید تعهدات قبلی 

خود را اجرایی کند.
وی خاطرنشــان کرد: آمریکا دارد به ایــن نتیجه می 
رســد که واقعیت جمهوری اســلامی ایران  را با همه 
مشخصاتش  بپذیرد و قبول کند این نظام را نمی تواند 

از بین ببرد. این ایران با رژیم صهیونیســتی کنار نمی 
آید و نمی توان به او قراردادهــای دوره قاجار و پهلوی 

را تحمیل کرد.
این فعال سیاسی افزود: قراردادی با ۲ مورد اما با ضمانت 
اجرا ارزش بیشــتری از توافقی دارد که 10 بند داشته 
باشــد اما ضمانتی در کار نباشد. غرب هم باید سر عقل 
بیاید و به تعهدات خود عمل کند. به هر حال ما ایستاده و 
غرب را مجبور کرده ایم که به توافق تن دهد و به آن عمل 
کند. امیدوارم خروجی مذاکرات این باشد که بدعهدی 
ها خنثی شود و طرف مقابل به تعهدات خود عمل کند. 
غرب بر خلاف میل خود بایــد این تضمین را بدهد زیرا 
اگر توافقی حاصل نشود، آنها هیچ گزینه دیگری ندارند.

کوهکن گفت: دیپلماسی از قدرت میدان استفاده می 
کند و نباید دیگر طوری صحبت کرد که اینگونه القا شود 

بین میدان و دیپلماسی تعارض وجود دارد.

کوهکن:

غرب به جز مذاکرات، گزینه دیگری ندارد
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 قهوه ی سرد آقای نویسنده

نویسنده: روزبه معین
انتشارات: نیماژ

کتاب قهوه ی سرد آقای نویسنده یک رمان ایرانی با موضوع 
عاشقانه است که تمِ معمایی  هیجانی دارد و در مدت زمان 

تقریبا یک ماهه به چاپ بیستم رسیده و می توان گفت به نحوی 
شگفتی ساز است.  این رمان داستان یک نویسنده به نام آرمان 

روزبه و یک دختر روزنامه نگار است. کتاب با یک خاطره از دوران 
کودکی آرمان شروع می شود.

فراخوان رقابت بین المللی طراحی 
معماری Tubądzin 2022 منتشر شد.

مهلت: 10 خرداد 1401
چهارمین دوره جوایز طراحی Tubądzin، برای معماران، طراحان 
و دانشجویان برگزار می شود. در صورت نیاز و تمایل می توانید از 

خدمات ویژه ی »دپارتمان های تخصصی فستیوارت« برای ثبت نام، 
واریز و دربافت هزینه های ارزی، ترجمه متون ادبی، طراحی 

پورتفولیو، پوستر و .... استفاده کنید.

خفاش گوش بلند

مشخصات: جثه نسبتاً کوچک است. گوش ها بیش از حد بلند، بیضی شکل و در جلوی 
پیشانی به هم چسبیده هستند. این ویژگی وجه تمایز آن با سایر خفاش ها است. گوشک 

بزرگ و تقریباً به اندازه نصف طول گوش، عرض گوشک تقریباً شش میلی متر است. 
در موقع استراحت گوش ها تا می خورند و لی گوشک صاف باقی می ماندع دم بلند، به 

جز نوک آن بقه توسط پرده دمی پوشیده می شود. موها بسیار نرم و رنگ آنها در پشت 
قهوه ای متمایل به خاکستری و در زیر بدن سفید با هاله ای از قهوه ای است.

اندازه ها: طول کلی بدن ۷۸ تا ۱۱۷ میلی متر، ساعد ۳۷ تا ۴۱ میلی متر، وزن 5 تا ۱۳ 
گرم.

زیستگاه: غارها، ساختمان ها، و سوراخ درختان در مناطق کوهستانی.پراکندگی: کوه های 
سبلان، کوهرنگ اصفهان، همدان، اراک و ملایر.پراکنش جهانی: اروپا، آسیا و شمال آفریقا.

عادات: پس از تاریک شدن هوا پرواز می کند. پرواز آهسته اش گاهی با بال زدن در جا 
توأم است. به صورت انفرادی یا در گروه های کوچک زندگی می کند. در موقع خواب 

زمستانی از سقف آویزان می شود و یا به داخل شکاف می رود.
غذا: از حشرات کوچک تا متوسط تغذیه می کند.تولید مثل: شبیه خفاش کول../گروه 

کویرها و بیابان ها ایران

کتاب

فراخوان

زیستمند

ارزدیچیتال

اینفوگرافیکخبر

عکسنوشت

فرماندار زرند دستورالعمل امهال وام های 
کشاورزان خسارت دیده از خشکسالی را 
به مدیر جهاد کشاورزی و بانک های عامل 

شهرستان زرند ابلاغ کرد. 
علی صادق زاده در خصوص تسهیلات و 
وام های اعطایی خسارت دیدگان بخش 
کشاورزی که در سال زراعی ۱۳۹۹  ۱۴۰۰ 
دچار خشکسالی شده اند،می گوید:با توجه 
به پیگیری ها و اقدامات انجام شده و مجوز 
لازم مصوبه هیأت وزیران در دیماه با امضای  
مخبر معاون اول رییس جمهور، برای امهال 

سه ساله، بخشودگی سود، کارمزد و جرائم 
دیرکرد تسهیلات دریافتی صادر گردیده و 
خسارت دیدگان بخش کشاورزی تنها باید 
اصل وام و تسهیلات دریافتی را پرداخت 

کنند.
او با بیان اینکه انتظار می رود هرچه سریعتر 
با عنایت ویژه سازمان برنامه و بودجه و 
بانک مرکزی کشور، مصوبه امهال وام های 
کشاورزان خسارت دیده از خشکسالی 
اجرایی گردد، گفت:بر اساس این مصوبه 
ضمن  هستند  موظف  عامل  بانک های 

بخشودگی سود، کارمزد و جرایم تسهیلات 
دریافتی خسارت دیدگان بخش کشاورزی 
۱۳۹۹ دچار  که در سال زراعی ۱۴۰۰
خشکسالی شده اند و سررسید بدهی آن ها 
درسال ۱۴۰۰ است، اصل تسهیلات دریافتی 

را به مدت سه سال امهال کنند.
گوید:دستورالعمل  می  زرند  فرماندار 
امهال وام های کشاورزان خسارت دیده از 
خشکسالی نیز از سوی فرمانداری به مدیریت 
جهاد کشاورزی و بانک های عامل شهرستان 

زرند ابلاغ شده است.

همایش تجلیل از صادرکننـدگان برگزیده 
اسـتان کرمـان بـا حضور معـاون سـازمان 
توسـعه تجارت ایـران برگـزار و از شـرکت 
توسـعه آهـن و فـولاد گل گهـر به عنـوان 
صادرکننـده برتر اسـتان در بخـش فلزات 

تجلیـل بـه عمـل آمد.
یکی از اهـداف برگـزاری ایـن همایش این 
اسـت که در آسـتانه تصویب قانـون بودجه 
کشـور و تدویـن برنامـه توسـعه؛ توجـه به 
صـادرات و تجلیـل از صادرکننـدگان از 
حالـت شـعاری خـارج  شـده و بـه واقعیت 

بپیونـدد.
شـرکت توسـعه آهـن و فـولاد گل گهـر 
بـا توجـه بـه رونـد روبه رشـد صـادرات 
محصـولات خود در سـال جاری، توانسـت 
در کنـار سـایر نماینـدگان شهرسـتان 
سـیرجان در ایـن مراسـم حضـور داشـته 
و به عنـوان واحـد نمونـه صادرکننـده در 
بخـش فلـزات مـورد تجلیـل قـرار بگیرد.

در این همایـش که در سـالن همایش های 
ذغال سـنگ کرمان برگزار گردید،محسن 
جهانپور معاون توسـعه مدیریت و سـرمایه 

انسـانی شـرکت توسـعه آهـن و فـولاد 
گل گهـر بـه نمایندگـی از مدیـر عامـل، 
تندیـس و لـوح تقدیـر شـرکت را دریافت 

کـرد.
گفتنی سـت کـه رویکـرد شـرکت توسـعه 
آهـن و فـولاد گل گهـر همـواره بر توسـعه 
فعالیت های خود در ابعـاد مختلف از جمله 
صـادرات بـوده و توانسـته علی رغـم وجود 
تحریم های شـدید، حوزه صـادرات خود را 
همواره فعال نگه  داشـته و در این راسـتا در 

اسـتان پیشـگام باشد.

کویر ابوغویر - دهلران
منطقه بیابانی ابوغویر که به کویر ابوغویر شهرت دارد 
در جنوبی ترین قسمت استان ایلام و در نزدیکی مرز 

استانی خوزستان و کشور عراق قرار دارد . پوشش 
جانوری منطقه متشکل از مارهای مناطق بیابانی، انواع 

عقرب، جکو و آگاما، سارگپه بیابانی، عقاب دشتی، جرد؛ 
پاکسواکی و… است./تسنیم

عکس: تسنیم

رنا
: ای

بع
من

 ابلاغ امهال وام های کشاورزان خسارت دیده از خشکسالی 

در همایش تجلیل از صادرکنندگان برگزیده استان کرمان؛
از شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر به عنوان صادرکننده برتر تجلیل شد

پنج شهرستان استان کرمان 
به ثبت ملی رسیدند

معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی کشور خبر داد:
تفویض اختیارات صنایع دستی 

به ادارات استانی

خبر

با رأی معـاون صنایع دسـتی وزارت میراث فرهنگی و هیئت شـورای راهبـردی انتخاب 
شـهرها و روسـتاهای ملی صنایع دسـتی پنـج شهرسـتان اسـتان کرمان بـه ثبت ملی 

رسیدند.
در نشسـت شـورای راهبردی انتخاب شهرها و روسـتاهای ملی صنایع دسـتی که برای 
اولین بار خارج از پایتخت و در کرمان برگزار شـد پس از بررسـی شهرستان های کرمان، 
راور، رایـن، شـهربابک و قلعه گنـج از منظـر صنایع دسـتی و میـراث فرهنگـی و اظهار 

دفاعیـه فرمانـداران و ائمه جمعـه این شهرسـتان ها به ثبت ملی رسـیدند.
پویا محمودیان در اعلام رأی داوران در این نشسـت بیان کرد:بـه منظور صیانت و حفظ 
صنایع دسـتی و هنرهای سـنتی این مرز و بـوم و به یادگار نگه داشـتن ایـن هنرها برای 

فرزندان ایـن آب و خاک ثبت های ملـی و جهانی انجام می شـود.
او افزود:امـروز در پنجمیـن شـورای راهبـردی انتخـاب شـهرها و روسـتاهای ملـی 
صنایع دسـتی در اسـتان کرمان بر اسـاس نظر هیئت ارزیابـان و هیئت داوران شـورای 
راهبردی شهرسـتان شـهر بابک به عنوان شـهر ملی فیـروزه، قلعه گنج به عنوان شـهر 
ملی حصیربافـی،راور به عنوان شـهر ملی قالـی، کرمان به عنوان شـهر ملی پته و شـهر 
راین بـا یک فاصله زمانی شـش ماهه مشـروط به انجـام موضوعات گفته شـده به عنوان 

شـهر ملی چاقـو به ثبـت ملی رسـیدند.

معاون صنایع دسـتی وزارت میراث فرهنگی، گردشـگری و صنایع دسـتی از تفویض 
بخشـی از اختیارات حوزه صنایع دسـتی و هنرهاي سـنتي به ادارات کل استان های 
کشـور خبر داد و گفت:»این تفویض اختیـارات با هدف تمرکززادیی و تسـهیل گری 
انجام شـده اسـت.«پویا محمودیان در حاشـیه بازدید از بازارچه صنایع دسـتی واقع 
در کاروانسـرای تاریخـی گنجعلیخان کرمان اظهـار کرد:»هنرمندان صنایع دسـتی 

اسـتان کرمان بسـیار خلاق، نوآور و توانمند هسـتند.«
او عنـوان کرد کـه تنوع بـالاي رشـته ها در اسـتان کرمان بسـیار ارزشـمند اسـت و 
بایسـتي به طراحي محصـولات توجه ویژه اي شـود و افـزود: »صنایع دسـتی کرمان 

سرشـار از هنر، زیبایی و ذوق و سـلیقه اسـت.«
او دربـاره احتمـال ثبت شـدن پنـج شـهر صنایع دسـتی اسـتان کرمان در فهرسـت 
شـهرهای ملی گفـت: »مدیـرکل میراث فرهنگی اسـتان کرمان سـعی کرده اسـت 
کـه پرونده های این شـهرها را دقیـق و کامل تکمیل کننـد و همچنین کارشناسـان 
و داوران نیـز گزارشـات مبسـوطی ارایه داده انـد و امیدواریـم خبرهـای خوبی برای 

اهالـی هنرمند و هنردوسـت کرمانی داشـته باشـیم.«
معـاون صنایع دسـتی وزارت میراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایع دسـتی بررسـی 
مشـکلات هنرمنـدان صنایع دسـتی را یکـی دیگـر از اهـداف سـفر خود بـه کرمان 
دانسـت و خاطرنشـان کرد:»بـا همفکری،راهکارهایـي بـرای حـل مشـکلات اتخاذ 

خواهیم کـرد.«

آگهیاستخدامدراستانکرمان

موقعیت شغلی: مسئول دفتر فنی
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
دارای سابقه کار

شرایط احراز
کارشناسی عمران

تحصیلات: لیسانس، فوق لیسانس )عمران(
سابقه کار: حداقل 10 سال سابقه کار اجرایی و فنی

دارای کارت پایان خدمت )آقایان(
آشنا با زبان انگلیسی

dz.canymes@gmail.com اطلاعات تماس ایمیل

موقعیت شغلی: کارشناس فروش منطقه
جنسیت: خانم، آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
دارای سابقه کار

شرایط احراز
تحصیلات: حداقل لیسانس کشاورزی، گیاه پزشکی، مدیریت، 

بازرگانی، کسب و کار
بومی و مستقر در استان کرمان

داشتن تجربه در حوزه فروش
امکان ماموریت به کلیه شهرها و استان های هم جوار

داشتن خودرو شخصی
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال 
رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند

موقعیت شغلی: تحصیلدار و کارپرداز
جنسیت: آقا 

نوع قرارداد: تمام وقت
سابقه کار مهم نیست

شرایط احراز
کاملا خوش برخورد و مودب

دارای پشتکار
ظاهری آراسته

دارای روحیه کار تیمی
حقوق اداره کار

بیمه تامین اجتماعی
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم 
ارسال رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند.

 استخدام خدمات فنی و مهندسی
صنایع و معادن کانی مس

استخدام پخش الوند کرماناستخدام گروه صنعتی ملی شیمی

خبر

امام جمعه رفسنجان به اتفاقات اخیر 
این شهرستان که به برکناری سرپرست 
فرمانداری با دستور وزیر کشور انجامید 
واکنش نشان داد و گفت:نقد مخرب به 
همراه ریختن آبروی کسی که موجبات کند 
کردن روند توسعه را فراهم کند شرعا و عقلا 
جایز نیست.حجت الاسلام اصغر عسکری 
در خطبه های نماز جمعه این هفته در 
واکنش به اتفاقات اخیر در رفسنجان از 
روی دلسوزی در مورد مسائل شهرستان 
نه از روی قضاوت و داوری و نه جناحی و 
سیاسی تاکید کرد و گفت:در گفتن، نوشتن 
و تصمیم گیری خدا را در نظر بگیریم.او 

اظهارکرد:یک سو دشمنان داخلی و خارجی 
داریم و معاندین در کمین هستند تا از هر 
فرصتی علیه انقلاب و جمهوری اسلامی 
ایران استفاده کنند.عسکری افزود: نباید آب 
به آسیاب دشمن ریخت، نباید پازل دشمن 
را تکمیل کرد و نباید در میدان دشمن قرار 
گرفت و علیه وطن اسلامی جنگید بلکه باید 

مشکلات را با همدلی، وحدت حل کرد.
امام جمعه رفسنجان ادامه داد:۴۰هزار خانوار 
در رفسنجان در قالب بیش از۲۰۰هزار نفر 
از راه کشاورزی و محصول پسته ارتزاق 
می کنند، تهدیدات طبیعی مانند کم آبی، 
افت آب های زیرزمینی، کاهش کیفیت 

آب، سرمازدگی، گرمازدگی و غیره حوزه 
کشاورزی رفسنجان را به چالش کشیده 
و شهرستان باید به سمت صنعتی شدن و 
کشف معادن و اشتغالزایی پیش برود تا مردم 
و شهرستان رشد و توسعه را مشاهده کنند.

او تصریح کرد:باید در جهت امنیت و آرامش 
سیاسی، همدلی و وحدت و اقتدار حرکت 
کنیم تا مسائل و مشکلات شهرستان حل 
شود، لذا نقد منصفانه و خیرخواهانه باید 
وجود داشته باشد و در کنار آن اگر خطایی 

صورت می گیرد پذیرش خطا هم باشد.
حجت الاسلام عسکری در ادامه به جنگ 
اوکراین نیز اشاره و بیان کرد:دنیا می داند که 
جنگ راه حل نیست، جنگ غیر از خرابی، 
آواره شدن، قتل و غارت و کشتار مردم پیامد 

دیگری ندارد.
امام جمعه رفسنجان گفت:در سال ۱۳۷۳ 

اوکراین با امضای معاهده بوداپست قرار شد 
تسلیحات را تحویل دهد و در مقابل، انگلیس 
و آمریکا تعهد کردند از تمامیت ارضی 
اوکراین در برابر هرگونه تجاوز خارجی دفاع 

و حمایت کنند.
او ادامه داد:امّا اوکراین که به تعهدش عمل 
کرد به کشوری آسیب پذیر تبدیل شد و 
آمریکا هم روز اخیر اعلام کرد که نیروهای 

نظامی را به کمک اوکراین اعزام نمی کند.
حجت الاسلام عسکری خاطرنشان کرد:باید 
مواظب بود که کشورهایی بخواهند دست 
ملت ها را از قدرت ها خالی کنند و زمینه 
تجاوز را به آن ملت ها فراهم کنند نباید به 
این کشورها اعتماد کرد اوکراین در حال 
حاضر دچار سرنوشت کشورهایی شده که 
به وعده های غرب اعتماد کرده و باید از این 

درس عبرت گرفت.

مدیر جهاد کشاورزی کهنوج از کشف و امحاء بیش از ۴ تن مواد غذایی 
فاسد و تاریخ گذشته در کهنوج خبر داد.حسین سالاری مقدم مدیر 
جهاد کشاورزی شهرستان کهنوج با اعلام این خبر بیان کرد:در راستای 
طرح تنظیم بازار، نظارت و بازرسی بر کالا های اساسی  بیش از ۴ تن مواد 
غذایی فاسد و تاریخ گذشته، در بررسی کارشناسان غیرقابل مصرف 
انسانی تشخیص داده شد که پس از تشکیل پرونده تعزیراتی امحا شدند.
او افزود:مواد غذایی شناسایی شده با حضور دادستان کهنوج،نماینده 
فرمانداری،جانشین فرماندهی ناحیه مقاومت بسیج ،جهاد کشاورزی 
،تعزیرات حکومتی،مرکز بهداشت، اداره صمت و اتاق اصناف، در محل دفن 
زباله کهنوج امحا گردید.مدیر جهادکشاورزی با توصیه به شهروندان اظهار 
کرد:هنگام خرید مواد غذایی حتما مشخصات کالا اعم از پروانه ساخت، 
تاریخ تولید و تاریخ انقضا را بررسی و از سلامت جنس خریداری  شده 

اطمینان حاصل نموده و سپس نسبت به خرید اقدام کنند.

واکنش امام جمعه رفسنجان به موضوع برکناری فرماندار سابق این شهرستان

نقد منصفانه باشد، پذیرش خطا هم باشد
امحاء بیش از ۴ تن مواد غذایی فاسد 

و تاریخ گذشته در کهنوج


